
منتخب مردم تهران در مجلس دهم با بیان اینکه مجلس 
دهم باید در راستای پیاده سازی 24 بند اقتصاد مقاومتی 
تلاش کند، گفت: تحقق اقتصاد مقاومتی مهم ترین اولویت 

مجلس دهم است.

محمدرضا عارف با اشاره به اولویت های مجلس دهم، 
گفت: تحقق اقتصاد مقاومتی با تکیه بر منویات رهبر معظم 
انقلاب مهم ترین اولویت کاری مجلس دهم است. وی با بیان 

اینکه مجلس دهم باید در راستای پیاده سازی ...
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آیت الله سیدحسن خمینی:

مچ گیری با امنیت تفاوت دارد

علی لاریجانی:

مجلس سنگر اصلی دفاع از حقوق ملت است

با صدور اطلاعیه ای از سوی سازمان حج و زیارت

حج تمتع ۹۵ 
رسما منتفی شد

ایران دومین مصرف کننده بزرگ دارو در جهان  

محمد رضا عارف:

تحقق اقتصاد مقاومتی 
مهم ترین اولویت مجلس دهم است

 اصلاح طلبان از ائتلاف با همفکران 
لاریجانی ضرر نکردند

 ائتلاف کم ترین ثمره اش حذف نیروهای 
تندروی بود

 دیگرکسی نمی تواند با شعار، وعده 
مردم را فریب دهد

 اصلاح طلبان بیشترین ضربه را از 
اختلافات درونی خوردند

دبیر مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم و عضو 
ارشد شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان با بیان اینکه 
پوپولیست ها فقط نمایش می دهند و در انتخابات 96 حرفی 
برای گفتن ندارند گفت: شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان 

برنامه ریزی برای انتخابات 96 را آغاز می کند.
انتخابات ریاست جمهوری و شورای شهر  برای  رقابت 
کمتر از یک سال دیگر آغاز می شود؛ اما جناح های سیاسی 
کشور از هم اکنون خود را آماده شرکت در انتخابات می کنند. 
دبیر مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم و عضو ارشد 
شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان می گوید: »فعالیت 
شورای سیاست گذاری ادامه پیدا می کند. ما، هم به بررسی 
عملکرد شورای سیاست گذاری در انتخابات می پردازیم و هم 
با توجه به در پیش بودن انتخابات ریاست جمهوری و شورای 
شهر در یک سال آینده برنامه ریزی های خود را آغاز می 
کنیم. مشروح گفت و گوی آیت الله سید حسین موسوی 

تبریزی را در صفحه 7 بخوانید...
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روزنامه صبح ایران
از  یکی  را  مردم  بر  تکیه  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
اندیشه های بارز امام در همه  مراحل مبارزه و پیروزی انقلاب دانست و گفت: 
خوشحالیم که جامعه  ایران با همان شور و اشتیاق روزهای نخستین پیروزی 

انقلاب، برای دفاع و ترویج از اندیشه های امام)ره( تلاش می کنند. 
آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی پیش از ظهر دیروز در دیدار جمعی از 
دانشجویان دانشگاه های استان فارس، جوانان و دانشجویان را آینده سازان 
واقعی ایران دانست و با ابراز خرسندی از رشد آگاهی و افزایش 
اطلاعات این قشر، گفت: مطمئنیم که جوانان های امروز، 
آینده کشور را بهتر از ما اداره می کنند.وی در پاسخ 

به ابراز گلایه  یکی از جوانان که چرا کسانی که مبارزه امام)ره( علیه رژیم پهلوی را 
نمی پسندیدند، ادعای میدان داری فکری جامعه را دارند؟ گفت: این جماعت که یک اقلیت 
بسیار محدود هستند، در واقع، میدان دار افکار جامعه نیستند، بلکه با وصل کردن خود به 
نهادهای تأثیرگذار کشور و به دست آوردن تریبون های رسمی نظام، کم کم صاحب بساطی 
شد ه اند که البته مردم در هر زمان که فرصت مناسبی یافتند، آنان را کنار زده اند و باز هم 
چنین خواهند کرد.رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، امام)ره( را شخصیتی کم نظیر و 
پس از انبیاء و اولیاء گل سرسبد تاریخ بشریت در همه  اعصار و زمانه دانست و گفت: رهبری 
شجاع، مجتهدی زمان شناس، عارفی واقعی و فقیهی کاملًا آگاه به شرایط زمان بود و با 

هوش فوق العاده ای که خدا به او هدیه کرده بود، همه مسایل را می دانست و ...

آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

تکیه بر مردم یکی از اندیشه های بارز امام)ره( بود 

8

تَکرارریاست؛تحکیم رفاقت
7

عارف ریاست لاریجانی بر مجلس دهم را تبریک گفت

2

7

آیت الله موسوی تبریزی:

پوپولیست ها در 
انتخابات 96 حرفی 
برای گفتن ندارند

سازمان توسعه و عمران قم در نظر دارد با رعایت آیین نامه معاملاتی شهرداری 
کلانشهر قم از طریق برگزاری مناقصه عمومی نسبت به خرید و اجرای درب های 
ضدسرقت ، ضد حریق و داخلی طبقات مجتمع مسکونی 204 واحدی انارستان 

از متقاضیان واجد شرایط با مشخصات و شرایط کلی زیر اقدام نماید . 
مبلغ برآورد : 5,000,000,000 ریال . 

مدت زمان انجام کار : 3 ماه . 
صلاحیت لازم : اشخاص حقوقی و حقیقی دارای  سوابق مورد تایید کارفرما. 

مبلغ تضمین شرکت درمناقصه: 300,000,000 ریال به صورت ضمانت نامه بانکی 
، مطالبات تایید شده ، اوراق مشارکت و یا واریز وجه نقد به  شماره حساب 

سپرده1006220288  بانك شهر بنام سازمان توسعه و عمران قم. 
نحوه پرداخت : 100% تهاتر.

مدت و محل خرید اسناد: دوشنبه 95/03/10 لغایت شنبه 95/03/22 ، امور 
پیمان های سازمان.

مدت و محل تحویل اسناد: دو شنبه مورخ 95/03/10 لغایت شنبه مورخ 
95/03/22  پایان وقت اداری دبیرخانه سازمان .

زمان بازگشایی : یک شنبه مورخ 95/03/23 ساعت 10 ، سالن جلسات سازمان 
توسعه و عمران قم .

هزینه خرید اسناد: مبلغ 2,000,000ریال به شماره حساب 1006761844 نزد 
بانك شهر بنام سازمان توسعه و عمران قم. 

هزینه درج آگهی ها در روزنامه ها به عهده برنده مناقصه بوده و سازمان توسعه 
و عمران قم در رد یا قبول کلیه پیشنهاد ها مختار می باشد.

متقاضیان می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه و یا دریافت اطلاعات تکمیلی 
به مدیریت امور پیمان های سازمان به آدرس قم خیابان معلم مجتمع ناشران طبقه 
پنجم مراجعه و یا با شماره تلفن های 37840660 - 37840661-025 داخلی 280 

تماس حاصل فرمایند. 

خرید و اجرای درب ضدسرقت 
ضد حریق و داخلی طبقات

سازمان توسعه و عمران شهر قم

آگهی  مناقصه عمومی )نوبت دوم(
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تعهد مجلس دهم 
به انتخاب مردم

مجلس دهم آزمون سختی پیش رو دارد ؛ پاسخ به اعتماد 
مردم. اینکه بافت و ترکیب اصلی نمایندگان به کدام سو 
گرایش دارد، یا انتخاب رئیس و هیئت رئیسه چه کسانی 
خواهند بود، فرع مساله اصلی است. کمیت و کیفیت حضور 

گسترده مردم در انتخابات مجلس دهم یک واقعیت عریان را فریاد زد؛ خانه ملت باید جایگاه 
واقعی خود را حفظ کرده و بازتابی از خواست اکثریت قاطع ملت باشد.

می شود مانند برخی غوغاگران با انتخاب عناوین لجوجانه این روزهای خود، علیه آراء 
اکثریت تیتر زد و داد سخن سر داد. حتی می شود چنین القا کرد که هیچ چیز تغییر 
نکرده و در بر همان پاشنه سابق می چرخد؛ اما نتیجه چنین رفتاری بیش از آنکه زخمی بر 
احساسات و عواطف عمومی وارد کند، پیکره اجتماعی را دچار آسیب جدی خواهد کرد. از 
این رو منتخبان ملت لازم است با وفاداری به تعهدات خود مجلس دهم را مطابق با خواست 
مردم رقم بزنند. در این میان مهم نیست که نماینده ای اصولگراست یا اصلاح طلب، مهم 
درک و فهم مشترک همه آنان از منافعی است که تمامیت کشور را در همه عرصه های 

سیاسی، اقتصادی و فرهنگی در بر گیرد.
تغییر بیش از 70 درصد نمایندگان مجلس دهم نشان از خواست عمومی در اصلاح 
کارکردهای نهادی دارد که در باور عموم در رأس امور است. این ترکیب لازم است به 
پشتوانه اعتماد مردم از عافیت طلبی های کسالت بار دوری کرده و به راستی خواست های 
مردم را در همه حوزه ها نمایندگی کند. در این کار مساله به گرایش های سیاسی نمایندگان 
مربوط نیست بلکه درک مشترک از منافع کشور و خدمت به آن می تواند مردم را به نتیجه 
انتخاب خود امید وار کند. هر اتفاقی جز این تنها به هدر رفت سرمایه اعتماد عمومی خواهد 
انجامید و پیامد گریز ناپذیر آن  بی اعتمادی است؛ بنابراین انتخاب رئیس و هیات رئیسه 
مجلس که این روزها کانون توجهات شده، نمی تواند خارج از قاعده حاکم بر انتخابات 
هفتم اسفند باشد. اینکه چه کسی رئیس مجلس باشد و سرانجام آراء نمایندگان، همای 
ریاست را بر دوش کدامیک از کاندیداها می نشاند، نباید دغدغه باشد، بلکه درک مجلس 
دهم از خواست قاطبه مردم مهم است. این خواست در یک محور اساسی خلاصه می شود؛ 
بازگشت مجلس به ساز و کار واقعی خود که شور بختانه در سال های اخیر دچار آفت 
جناح گرایی های منفعت طلبانه شد. نگاهی به کارنامه مجلس نهم و مصوبات آن، نشان داد 
که وقتی مجلس محلی برای تسویه حساب های جناحی شود، شور را جایگزین تدبیر کرده 
و گاه بی ملاحظه از الزام های خردمندی عبور می کند. مجلس جای شعار نیست، محلی 
است برای تصمیم سازی خردمندانه در خدمت به منافع ملی و راهگشایی مسیر توسعه 
کشور. مجلس، چشم و سلسله اعصاب ملت و نظام است که در بزنگاه های تصمیم گیری و 
اجرا، نقش حامی ملت و نظام را در منافع کلان و خرد به عهده دارد. مجلس متعلق به دولت 

یا جناح ها نیست. مجلس خانه ملت است و باید در همین چارچوب عمل کند. 
مجلس دهم از این رو با آزمونی سخت روبروست که باید برخی زنگاره های نشسته 
بر اعتبار نهاد قانونگذاری را بزداید و همانی باشد که مردم با شور و شعور برای انتخاب 
نمایندگان خود پای صندوق های رأی حضور یافتند. سرانجام اینکه مجلس دهم باید 

استعداد خود را در درک ماهیت انتخاب مردم بروز دهد.

حجت الاسلام محمدعلی انصاری:

 قوام انقلاب ما در گرو احترام 
به یادگاران امام است

دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی گفت: قوام انقلاب ما در گرو احترام به اهل 
بیت و یادگاران امام و کسانی است که در مسیر امام بوده اند؛ آنهایی که در راه امام و مبارزه 

و دفاع و مقدس و مسیر ولایت بوده اند.
 به گزارش جماران، حجت الاسلام و المسلمین محمدعلی انصاری در دیدار دست 
اندرکاران این ستاد با یادگار امام در  سخنانی با اشاره به توصیه های امام مبنی بر الهی بودن 
و مردمی بودن انقلاب اسلامی، گفت: درباره مردمی بودن انقلاب سخنان فراوانی گفته شده 
است، اما هنوز جوهر حرکت الهی و معنوی انقلاب برای ما شناخته شده نیست نیست. وی 
سپس به طرح این سوال پرداخت که چه نشانه هایی بر پیشانی نظام وجود دارد که امام 
آن را نظامی الهی می دانند؟ و گفت: از نظر قرآن هیچ هدایتی به نور اتفاق نمی افتد، مگر 
آنکه خداوند آن را انجام دهد و این امر حتی در مور خود انبیاء الهی و پیامبر اکرم )ص( نیز 
صدق می کند. یکی از نشانه های الهی بودن هدایت نیز جامعه ای مانند جامعه ایران است، 
زیرا کسی تردید ندارد که رایجه هدایت الهی و بشری بر این مردم وزیده است. انصاری 
دومین نشانه الهی بودن مردم ایران را عزتمندی آنها دانست و یادآور شد: هیچ انسانی حق 
ندارد عزت خود را در هر جایگاهی که باشد، غیر از خدا بداند که در این صورت مرتکب 
شرک شده است. وی الفت میان مردم را از دیگر نشانه های الهی بودن یک مردم برشمرد 
و اظهار داشت: امام وقتی دید که همه اقوام و گروههای مردم در کنار هم با آرامش زندگی 
می کنند آن را نشانه الهی بودن جامعه می داند. دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی 
روحیه اصلاح گرایی و اصلاح طلبی را از دیگر شاخصه های یک جامعه الهی ذکر کرد و 
گفت: چند سال قبل در یک سخنرانی این موضوع را مطرح کردم که نهضت امامان ما و 
نیز امام خمینی اصلاح طلبانه بوده است، اما برخی گفتند این تحلیل جناحی است اما من 
گفتم اگر اصلاح طلبی فکر کند منادی اصلاح صرفا اوست اشتباه کرده است همانطور که 
اگر اصولگرایی فکر کند اصلاح طلبی در دین نیست اشتباه می کند. وی یادآور شد: در قرآن 
هر جا صحبت از مجادلات است جامعه به اصلاح دعوت می شود، در نمونه های تاریخی هم 
امام حسین )ع( می فرمایند که من برای اصلاح امت جدّم قیام کردم؛ معنای این حرکت 
آن است که اگر در پیشانی ملتی شعار صلح و اصلاح طلبی بود این یک شعار الهی است؛ 
اما اگر در ملتی شعار جنگ و تحجر بود این شعاری داعشی است. البته جنگ هنگام هجمه 
دیگران که حالت دفاعی دارد، مقدس می شود اما اگر همان جا و همان روز در میان دو 
نفر که شمشمیر علیه هم می کشیدند کسی پرچم صلح بلند کرد سخن او درست و مورد 
قبول است؛ مانند صلح امام حسن )ع( که نشأت گرفته از روح اسلام است. انصاری ادامه 
داد: اگر بخواهیم پیرو خط امام باشیم و شاخص هایی در اختیار داشته باشیم که حرکت 
ما الهی است یا خیر باید ببینیم که این شاخصه ها به چه میزان در آن وجود داشته است. 
البته اصلاح طلبی به معنای جناح بازی نیست بلکه به معنای بیرون آمدن از کدورت ها و 
حصارهایی است که از دورن آن نفاق ها، اهانت ها و فحش ها برمی خیزد. وی یکی دیگر از 
نشانه های جامعه اسلامی را محبت به اهل بیت )ع( خواند و گفت: بر این اعتقادم که قوام 
انقلاب ما در گرو احترام به اهل بیت و یادگاران امام و کسانی است که در مسیر امام بوده 
اند؛ آنهایی که در راه امام و مبارزه و دفاع و مقدس و مسیر ولایت بوده اند. انصاری ادامه 
داد: اگر کسی خوشحال باشد که به یکی از یاران امام اهانت شد و جامعه سکوت کرد یا اگر 
کسی در دل خوشحال باشد که کسی از یاران امام کنار نشسته است، این راه غیر خدا و 
مکتب انبیاء است. وی در پایان ابراز امیدواری کرد، مراسم بزرگداشت امام با حضور مردم و 

سخنان رهبر فرزانه انقلاب اسلامی به خوبی برگزار شود.

وزیر اطلاعات:

خدمت به مردم باید با متانت 
و در شان آنان باشد 

وزیر اطلاعات گفت: کارکنان و مدیران حراست و بخش های امنیتی فرزندان و 
خدمتگزاران ملت ایران هستند و خدمت به مردم برای آنان افتخار بزرگی است.

حجت الاسلام و المسملین سید محمود علوی روزیکشنبه در آیین تجدید پیمان 
مدیران و کارکنان حراست دستگاه ها با امام راحل )ره( با بیان اینکه همانطور که امام راحل 
)ره( و رهبر  انقلاب همواره تاکید دارند مردم ولی نعمت مسئولان هستند افزود: خدمت به 
مردم از سوی همه بخش ها از جمله حراست وظیفه و افتخار بزرگی است. وی با اشاره به 
نامه امیرالمومنین )ع( به مالک اشتر گفت: همواره باید با مردم مهربان بود وگره گشایی از 
کار آنان را نعمت الهی دانست زیرا آنان همانطور که امیرالمومنین )ع( فرمودند یا برادر دینی 
ما هستند یا در خلقت با ما برابرند. حجت الاسلام علوی گفت: در نظام مقدس جمهوری 
اسلامی مسیر خدمت به مردم نه با ذوق و سلیقه و تمایلات افراد بلکه بر اساس اصول 
مدنظر امام و رهبری طراحی شده است. وی تاکید کرد: خدمت به مردم در جامعه اسلامی 
باید با متانت و در شان آنان باشد و این خدمت از حوزه اصول قانونی به عنوان وظیفه باید به 
اصول وجدانی و اخلاقی نیز توسعه یابد. علوی گفت: عناصر حکومت اسلامی باید مظهر مهر 
و محبت باشد همانطور که حاکم باید مانند پدری مهربان بوده و جامعه به عنوان خانواده 
مهر او را لمس کند اما برخورد با تخلفات سرجای خود است. وی امنیت را از ضروریات 
جامعه ذکر کرد و گفت: امنیت باعث حفظ عقیده و ایمان شده و در پرتو این امنیت است 
که جامعه قوام یافته و روبه جلو حرکت می کند. مدیران و کارکنان حراست دستگاه های 
اجرایی همزمان با گرامیداشت هفته سربازان گمنام امام زمان )عج( با حضور در حرم مطهر 

امام راحل )ره( به مقام شامخ رهبر کبیر انقلاب اسلامی ادای احترام کردند.

آیت الله سیدحسن خمینی:

مچ گیری با امنیت تفاوت دارد
تولیت آستان مقدس حضرت امام خمینی )ره( گفت: حوزه امنیت کشور باید نسبت 

به آزادی های فردی و اجتماعی تعریف داشته باشد تا شرایط امنیتی آن مطلوب باشد.
آیت الله سید حسن خمینی روز یکشنبه در آیین تجدید پیمان مدیران و کارکنان حراست 
دستگاه ها با امام راحل )ره( افزود: چنانچه حوزه امنیت یک کشور نسبت به آزادی های فردی 
آحاد جامعه تعریف مشخصی نداشته باشد طبیعتا جامعه به امنیتی شدن سوق پیدا می کند. 
وی با بیان اینکه امنیت جامعه امری پسندیده و ارزشمند است ولی برقراری امنیت در ابعاد 
مختلف به معنای امنیتی شدن جامعه نیست گفت: امنیت برای ایجاد آرامش است اما اگر از 
حد خود بگذرد به ضد خود تبدیل می شود. سید حسن خمینی با تاکید بر اینکه مطلوبیت 
شرایط امنیتی کشور باعث توسعه و شکوفایی فرهنگی، اقتصادی، علمی و سیاسی جامعه می 
شود افزود: امنیت برای فعالیت عادی و روزمره زندگی مردم و بخش های مختلف امری حیاتی 
و لازم است که باید همواره آن را تامین کرد. وی همچنین با بیان اینکه به انسان ها نباید به 
عنوان سوژه نگاه کنیم گفت: انسان ممکن الخطا است و اگر خلاف کرد باید به عنوان بیمار 
با او برخورد کرد و تلاش کرد تا او را به جامعه بازگرداند. سید حسن خمینی افزود: مچگیری 
درجامعه با ایجاد امنیت تفاوت دارد و مسئولان باید با مردم دلسوزانه برخورد کنند و این 
دلسوزی باید به فرهنگی در میان همه تبدیل شود و همه خیرخواه همدیگر باشند. وی با اشاره 
به امنیت مطلوب کشوردر میان منطقه آشوب زده خاورمیانه گفت: امروز حکومت جمهوری 
اسلامی ایران یک نظام پرتوان مقتدر در ایجاد امنیت در یک منطقه طوفان زده است و این به 
دلیل تلاش سربازان گمنام امام زمان )عج( است. سید حسن خمینی افزود: بر اساس روایت 
ها و احادیث دو نعمت سلامتی و امنیت همواره مورد غفلت واقع می شود و امنیت در مقیاس 

بزرگتر به معنای سالم بودن جامعه است که نقش حیاتی در استفاده از مواهب جامعه دارد.

محمد رضا عارف:

تحقق اقتصاد مقاومتی 
مهم ترین اولویت مجلس دهم است

منتخب مردم تهران در مجلس دهم با بیان اینکه مجلس دهم باید در راستای پیاده 
سازی 24 بند اقتصاد مقاومتی تلاش کند، گفت: تحقق اقتصاد مقاومتی مهم ترین اولویت 

مجلس دهم است.
محمدرضا عارف با اشاره به اولویت های مجلس دهم، گفت: تحقق اقتصاد مقاومتی با 
تکیه بر منویات رهبر معظم انقلاب مهم ترین اولویت کاری مجلس دهم است. منتخب مردم 
تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس دهم، با بیان اینکه مجلس دهم باید 
در راستای پیاده سازی 24 بند اقتصاد مقاومتی تلاش کند، افزود: توجه به اقتصاد دانش بنیان 
از ضروریات بهبود شرایط اقتصادی کشور است. وی اجرایی شدن سیاست های کلی علم و 
فناوری را برای بهبود شرایط، مهم خواند و تصریح کرد: سهم اقتصاد دانش بنیان باید از تولید 
ناخالص داخلی به زودی به 50 درصد برسد. عارف ادامه داد: باید با همکاری جدی مجلس 
به ویژه کمیسیون آموزش و تحقیقات، در مسیر تحقق سیاست های رهبر معظم انقلاب در 
راستای اقتصاد مقاومتی و تکیه به اقتصاد دانش بنیان و فناوری های نوین حرکت کنیم. وی 
در پاسخ به سئوالی در خصوص اینکه تفاوت آراء در مجلس چه مزیتی برای مجلس دهم دارد، 
گفت: خیر است، آنچه اهمیت دارد این است که مجلس تصمیم می گیرد و مهم این است که 

بتوانیم با تعامل و همبستگی روز افزون مقدمات کارهای مهم را فراهم کنیم.

 پزشکیان نائب رییس موقت مجلس:

انتخابات هیأت رئیسه صرفا سیاسی نبود
نائب رئیس موقت مجلس شورای اسلامی، نتیجه انتخابات هیات رئیسه را صرفا سیاسی 

ندانست و گفت: البته جریان های سیاسی در مجلس نقش مهمی در انتخابات داشتند.
مسعود پزشکیان اظهار کرد: حضور آقای لاریجانی در راس مجلس به عنوان یکی از 
کاندیداهای لیست امید که در عین حال به نوعی از جریان مقابل لیست امید پشتیبانی هایی 
هم کرد معادلات را غیر قابل پیش بینی کرد اما نهایتا آنچه که به دست آمد حضور سلایق 
مختلف در هیأت رئیسه بود. وی افزود: امیدواریم مجلس دهم با همدلی و وحدت و همزبانی 
با داشتن شاخص هایی مشکلات کشور را حل کند ومهم این است که بدانیم تفرقه و 
اختلاف هیچ مشکلی را از کشور حل نمی کند و برای وحدت نیز باید با شاخص ها و اصول 
اصلی پیش برویم. منتخب مردم تبریز در مجلس بیان کرد: تا حدود زیادی نتیجه آرای 
هیأت رئیسه بار سیاسی داشت اما نمی شود کاملا قضاوت کرد که فقط سیاست در این 
انتخابات نقش داشته است و در آینده نیز همین مسیر تداوم خواهد داشت و شاید در آینده 
با تعامل ها و گفتگوهای بین نمایندگان جدیدالورود و همگرایی بین نمایندگان تغییراتی 

ایجاد شود اما امیدواریم این تغییرات در جهت همگرایی باشد نه واگرایی.

محمد علی وکیلی:

برنامه هایی برای هیات رئیسه دائم داریم
منتخب مردم تهران در مجلس دهم اظهار کرد: انتظار داریم ترکیب هیأت رئیسه 
مجلس در انتخابات اعضای هیأت رئیسه دائم تغییراتی داشته باشد و به خصوص در حوزه 

دبیر هیأت رئیسه این احتمال جدی تر است.
محمدعلی وکیلی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: برنامه فراکسیون امید برای هیأت 
رئیسه دائم منوط به برگزاری جلسات فراکسیون است، اما قطعاً این فراکسیون تأثیرگذاری 
خود را خواهد داشت. وی افزود: آقای عارف به عنوان رئیس فراکسیون امید نقش مهمی در 
مجلس دهم خواهند داشت و قطعاً حضور ایشان در مجلس با توجه به مشی و ادب سیاسی 
که از ایشان سراغ داریم کارآمد خواهد بود. وی با اعتقاد به اینکه انتخاب امروز یک انتخاب 
اصولگرایانه بود اظهار کرد: در فراکسیون امید حتما جلسه خواهیم داشت و آسیب شناسی و 

آنالیز لازم را انجام خواهیم داد، البته منهای رئیس برنامه ریزی های داریم.

عضو شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان:

رفتار اصلاح طلبان به دور از 
زد و بندهای سیاسی بود

یک عضو شورای سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان گفت: تاکنون از سوی اصلاح 
طلب ها شاهد رفتاری شفاف، صادقانه، اخلاقی و به دور از زد و بندهای سیاسی بودیم. 

در ارتباط با اتفاقات آینده و پیش بینی های دیگر باید چند روزی صبر کرد و بعد نظر داد.
حسن رسولی در گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی با تشکیل هیئت رئیسه موقت مجلس 
دهم، اظهار کرد: عارف و اصلاح طلبان در پاسخ به رای یک پارچه ی مردم تهران به لیست 
امید، در رفتار سیاسی شان صادقانه و اخلاقی عمل کردند. وی ادامه داد: عارف به عنوان 
رئیس شورای سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان و کاندیدای اصلاح طلب تهران و سراسر 

ایران و همچنین حامیان دولت در انتخابات اخیر عملکرد قابل قبول و مثبتی داشته اند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: همچنین گفتنی است اصلاح طلبان رای آورده از 
طریق لیست امید رفتاری شفاف، صادقانه، اخلاقی و به دور از زد و بندهای سیاسی داشتند. 

در ارتباط با اتفاقات آینده و پیش بینی های دیگر باید چند روزی صبر کرد و بعد نظر داد.

جواد هروی:

ترکیب هیات رئیسه 
حاکی از جو اعتدال در مجلس دهم است

یک نماینده مجلس نهم با بیان اینکه حضور افراد مختلف از جناح های متفاوت در 
ترکیب هیات رئیسه مجلس دهم نشان دهنده جو اعتدال در مجلس دهم است، گفت: اگر 
بتوانیم با این نگاه اعتدالی پیش رویم، مجلس متعادلی خواهیم داشت که از جبهه گیری ها 
در قبال مسائل مختلف سیاسی و اقتصادی و فرهنگی بتواند با نگاهی اعتدال گرا عمل کند.

جواد هروی در این باره اظهار کرد: آنچه امروز در مجلس اتفاق افتاد و افرادی به عنوان 
هیات رئیسه و ترکیب موقت مجلس دهم معرفی شدند، نشان دهنده نگاه کارشناسانه و 
درست نمایندگان در اولین روز کاری شان بود. وی با بیان اینکه ترکیب هیات رئیسه موقت 
مجلس دهم ترکیبی جامع از قوای موجود در میان نمایندگان مجلس بود، تصریح کرد: 
این ترکیب برخوردار از گروه ها و نگرش ها و رویکردهای جناح های مختلف بود چرا که در 
ترکیب هیات رئیسه مجلس دهم شاهد حضور افرادی از جناح راست و چپ و حتی اهل 

سنت هستیم که نشان دهنده قوت کار است. 
هروی با بیان اینکه آقای لاریجانی شخصیتی توانا است که حضورش در ریاست مجلس 
می تواند پرچم قوه مقننه را با قوت هرچه بیشتر در اهتزاز نگه دارد، خاطرنشان کرد: نواب 
رئیس مجلس، 2 نفر از افراد کارشناس مجلس هستند. آقایان پزشکیان و دهقان هر دو 
جزو خبرگان مجلس هستند و سالیان سال تبحر کاری در امر قانون گذاری داشتند، بنابراین 

می توانند دو بازوی توانا برای آقای لاریجانی باشند.

یادداشت

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام تکیه 
بر مردم را یکی از اندیشه های بارز امام در همه  
مراحل مبارزه و پیروزی انقلاب دانست و گفت: 
خوشحالیم که جامعه  ایران با همان شور و اشتیاق 
روزهای نخستین پیروزی انقلاب، برای دفاع و 

ترویج از اندیشه های امام)ره( تلاش می کنند. 
هاشمی  اکبر  آیت الله  ایرنا،  گزارش  به 
رفسنجانی پیش از ظهر دیروز در دیدار جمعی 
فارس،  استان  دانشگاه های  دانشجویان  از 
جوانان و دانشجویان را آینده سازان واقعی ایران 
دانست و با ابراز خرسندی از رشد آگاهی و 
افزایش اطلاعات این قشر، گفت: مطمئنیم 
که جوانان های امروز، آینده کشور را بهتر از ما 
اداره می کنند.وی در پاسخ به ابراز گلایه  یکی 
از جوانان که چرا کسانی که مبارزه امام)ره( 

علیه رژیم پهلوی را نمی پسندیدند، ادعای میدان داری فکری 
جامعه را دارند؟ گفت: این جماعت که یک اقلیت بسیار 
محدود هستند، در واقع، میدان دار افکار جامعه نیستند، 
بلکه با وصل کردن خود به نهادهای تأثیرگذار کشور و به 
دست آوردن تریبون های رسمی نظام، کم کم صاحب بساطی 
شد ه اند که البته مردم در هر زمان که فرصت مناسبی یافتند، 
آنان را کنار زده اند و باز هم چنین خواهند کرد.رئیس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، امام)ره( را شخصیتی کم نظیر 
و پس از انبیاء و اولیاء گل سرسبد تاریخ بشریت در همه  

اعصار و زمانه دانست و گفت: رهبری شجاع، مجتهدی زمان 
شناس، عارفی واقعی و فقیهی کاملًا آگاه به شرایط زمان بود 
و با هوش فوق العاده ای که خدا به او هدیه کرده بود، همه 
مسایل را می دانست و هر چه فضیلت قرآنی برای انسان های 
ویژه می شناسیم، در وجود ایشان بود.هاشمی رفسنجانی با 
بیان سیر تاریخی احیاء حوزه علمیه قم و نقشی که امام 
العظمی بروجردی به قم  خمینی)ره( در آوردن آیت الله 
داشت و حسادتی که دیگران تا حدّ تکفیر علیه ایشان به 
کار می بردند، گفت: در مقابل آن جماعت عنود، شاگردانی 
عاشق در حلقه های درس امام بودند و در تمام 15 سال 

تبعید به افکار و راه امام وفادار ماندند و امروز 
شاهدیم که اندیشه ها ی امام در اقصی نقاط دنیا 
شناخته شده و پیرو دارد.وی با شرح خاطرات 
یکی از دیپلمات های ایران که در منطقه ای دور 
افتاده و روستایی یکی از کشورهای آمریکایی 
جنوبی، عکس امام)ره( را روی دیوار خانه  یکی 
از کشاورزان دیده بود، گفت: آن روستایی از 
امام به عنوان امید آینده  بشریت تعبیر می کرد 
در  امام  اندیشه های  ترویج  از  نشان  این  که 
جهان است.رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام تکیه بر مردم را یکی از اندیشه های بارز 
امام در همه  مراحل مبارزه و پیروزی انقلاب 
دانست و گفت: خوشحالیم که جامعه  ایران با 
همان شور و اشتیاق روزهای نخستین پیروزی 
اندیشه های  از  ترویج  و  دفاع  برای  انقلاب، 
امام)ره( تلاش می کنند و حضور شما جوانان دانشجو موید 
این نکته است که نسل های متعدد ایران با امام)ره( آشنایی 
دارد.هاشمی رفسنجانی در بخش پایانی سخنان خویش 
خطاب به دانشجویان، گفت: درس بخوانید و در کنار تحصیل 
نسبت به اتفاقات سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی 
کشور آگاه باشید که ضرورت هدایت جامعه، آگاهی از همه  
زوایای آن است. در آغاز این دیدار چند تن از دانشجویان به 
بیان دیدگاه ها و دغدغه های دانشجویی در خصوص اتفاقات 

ماه های اخیر کشور و تحلیل آینده پرداختند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

تکیه بر مردم یکی از اندیشه های بارز امام)ره( بود 
اخبار

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اعلام خبر منتفی شدن 
برگزاری مراسم حج امسال گفت: با توجه به تعمد دولت 
عربستان برای اینکه زائران ایرانی نتوانند به طور رسمی 
امسال حج تمتع را به جای آورند، لذا لازم بود ما نیز صریحاً 

اعلام موضع کنیم.
علی جنتی در حاشیه همایش بزرگداشت فعالان اقامه 
نماز در پاسخ به سؤال خبرنگاران در خصوص اینکه آیا حج 
امسال منتفی است یا خیر، اظهار کرد: قرار بود تا امروز 
صبر کنیم. اگر مقامات عربستان، نکاتی را که مورد توجه 
ما بود پاسخ دادند، دنبال کنیم، ولی با توجه به نوع برخورد 
در دو دور مذاکرات هیأت ایرانی با عربستان و ایجاد مانع 
و کارشکنی که ما در رفتار مقامات عربستان دیدیم، عملًا 
امکانپذیر نیست مراسم حج تمتع امسال برگزار شود. وی 
یادآور شد: سازمان حج و زیارت فردا هم طی بیانیه ای 
مراتب این موضوع را اعلام می کند. جنتی در پاسخ به 
سؤالی مبنی براینکه معاون وزیر خارجه عربستان ابراز 
داشته است که ایران در ماجرای حج امسال خیلی جدی 
نبوده است، تصریح کرد: وزیر خارجه عربستان بی خود 
می گوید اینها جوسازی های رسانه ای است و می خواهند 
کارشکنی های خودشان را بپوشانند. وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی ادامه داد: به هر حال ما آنچه برایمان مهم بود و 
زائران است؛  امنیت  تأمین  تأکید داشتیم بحث  بر آن 
به پیشینه ای که دولت عربستان دارد که در  با توجه 
سال گذشته منجر به شهادت بسیاری از زائران ایرانی و 
سایر کشورهای اسلامی شد و در سال های قبل تر هم 
دستگیری های مختلفی به بهانه های واهی از حجاج ایرانی 
صورت می گرفت بنابراین ما هیچ وسیله ای برای حمایت 
کنسولی شهروندان مان در عربستان نداریم. وی همچنین 
گفت: بحث رعایت و حفظ حرمت زائران ایرانی از دیگر 
مواردی است که بیشتر مورد تأکید ما بوده است که مقامات 
عربستان برای این هم پاسخی نداشتند. وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی تصریح کرد: در زمینه های اجرایی هم عملًا 
4 ماه زمان را از دست دادیم و امکان اینکه بتوانیم امکان 
اقامتی را برای زائران فراهم کنیم و زمان برای قراردادهایی 
که باید ببندیم نداریم. جنتی در پایان خاطرنشان کرد: 
استنباط من این است که یک تعمدی از طرف دولت 
عربستان برای اینکه زائران ایرانی به طور رسمی نتوانند 
امسال حج تمتع را به جای آورند صورت گرفت، لذا لازم 

بود ما نیز صریحاً اعلام موضع کنیم.

دولت عربستان مسئول محروم کردن زائران ایرانی
سازمان حج و زیارت نیز با انتشار اطلاعیه ای اعلام 
کرد: به دلیل استمرار کارشکنی های دولت سعودی زائرین 
عزیز جمهوری اسلامی ایران از حضور در مراسم حج تمتع 
سال جاری محروم می شوند که مسئولیت آن بر عهده دولت 
عربستان سعودی است. به گزارش ایرنا، در این اطلاعیه که 
روز یکشنبه انتشار یافته، آمده است: به اطلاع مردم شریف 
ایران ومشتاقان زیارت بیت الله الحرام می رساند بعثه مقام 
معظم رهبری و سازمان حج و زیارت برای حضور حجاج 
کشورمان در مراسم حج سال 1395 طبق روال سال های 

گذشته اقدامات گسترده و مستمری را انجام داده اند. 
1 - نگاه جمهوری اسلامی ایران به حجّ و عمره، نگاهی 
معنوی، وحدت آفرین، توسعه بخشِ اخُوت دینی و اسلامی 
و پرهیز از فرقه گرایی و طایفه گری بوده و هست و شرکت 
با شکوه حجاج ایرانی در نمازهای جماعت مسجدالحرام 
و مسجدالنبی )ص(، توّجه جدّی به تلاوت قرآن کریم و 
اهتمام به دعا و مناجات با حضرت احدیت، شاهد بر این 
است که جمهوری اسلامی ایران به مراسم حجّ نگاهی 
فرا ملّی داشته و دارد. 2 - جمهوری اسلامی ایران از حجّ 
گذشته، برنامه ریزی برای حجّ امسال را آغاز و نسبت به 
فراهم ساختن مقدمات برگزاری حجّ 95 اقدامات لازم را 
بعمل آورد و از آن زمان تا کنون هیچگونه تردیدی برای 
اقامه حجّ نداشته و همچنان مصمّم به برگزاری حجّی با 

شکوه می باشد.
3 - دور اول مذاکرات حج تمتع امسال علی رغم پیگیری 
های جمهوری اسلامی ایران برای امضای بموقع تفاهم نامه 
حج، به علت همکاری نکردن مسئولین سعودی تحت تاثیر 
مسائل سیاسی، بجای دی ماه 94 با 3 ماه تأخیر در اواخر 
فروردین 95 انجام شد که به دلیل عدم قبول صدور ویزا در 
داخل کشور و عدم امکان استفاده از هواپیمایی جمهوری 

اسلامی و موارد دیگر نا تمام ماند.
4 - برای دور دوم مذاکرات علیرغم وعده های مسئولین 
عربستان، روادید برای سفر دوم هیئت ایرانی با 45 روز 
تأخیر و پس از انتصاب وزیر جدید حج عربستان صادر 
شد و نهایتاً هیئت جمهوری اسلامی ایران با دعوت رسمی 
وزیر جدید حج عربستان و قول مساعد حل مشکلات در 
مورخ پنجم خرداد ماه 95 عازم این کشور شد. 5 - در 
گفتگوهای این دوره ضمن حل مشکل صدور روادید در 
ایران و استفاده از هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران در 
انتقال حجاج کشورمان تلاش گردید تا با توجه به حوادث 
تلخ گذشته شرایط اعزام حجاج ایرانی را با اطمینان از 
»تأمین امنیت و حفظ عزت وکرامت حجاج« فراهم آید که 
به علّت ناهماهنگی در سطوح عالی عربستان و تأثیر نگاه 
سیاسی بر مسائل حج، به این مطالبات پاسخ مثبت داده 
نشد. 6 - با وجود ادّعای طرف سعودی برای حل مسائل 
کنسولی تا کنون هیچ توافق مکتوبی در این خصوص بین 
مسئولین وزارت امور خارجه عربستان با وزارت امور خارجه 
المللی صورت  بین  اساس کنوانسیون های  بر  سوئیس 
نگرفته است. 7 - عربستان سعودی علی رغم تبلیغات سوء 
رسانه های خود، تحت تأثیر فضای سیاسی بین دو کشور، 
حج را به مسائل سیاسی گره زده و بر همین مبنا متن 
تفاهم نامه متداول و هر ساله را تغییر داده است. لذا این 
دولت سعودی است که ضمن بهره برداری سیاسی از حجّ 
و حرمین شریفین، با حقّ مسلم مردم شریف ایران برای 
انجام مناسک حجّ مخالفت به عمل آورده و صدّ عن سَبیلِ 
اللّه نموده است. 8 - اکنون با عنایت به از دست دادن زمان 
برای برنامه ریزی و تدارکات امور حجاج ایرانی و عدم تأمین 
مطالبات به حق جمهوری اسلامی اعلام می شود که به 
دلیل استمرار کارشکنی های دولت سعودی زائرین عزیز 
جمهوری اسلامی ایران از حضور در مراسم حج تمتع 
سال جاری محروم می شوند که مسئولیت آن بر عهده 

دولت عربستان سعودی است.

جنتی: برگزاری مراسم حج امسال امکانپذیر نیست

حج تمتع 9۵ رسما منتفی شد

مجلس  دوره  دهمین  موقت  رئیس 
شورای اسلامی گفت: مجلس سنگر اصلی 
شرایط  در  و  است  ملت  حقوق  از  دفاع 
پرالتهابی که در منطقه وجود دارد مجلس 
باید از حقوق ملت صیانت و از طرف دیگر 
مشکلات اقتصادی که به هم پیچیده است 

به صورت علمی و کارشناسی برطرف کند.
علی لاریجانی دیروز در نخستین نطق 
از  دهم  مجلس  در  دستور خود  از  پیش 
تمامی منتخبان که به وی و هیات رئیسه 
اعتماد کردند، سپاسگزاری کرد و  موقت 
اظهارداشت: قطعا قدردان شما خواهم بود. 
وی همچنین از هیات رئیسه سنی که به 
اداره  را  خوبی در دو روز گذشته مجلس 
کردند، سپاسگزاری کرد و یادآور شد: ایران 
یک صحنه واقعی از مردم سالاری دینی 
است که انتخابات درونی مجلس یکی از 
نقاط اوج نظام ما است. رئیس موقت مجلس 
سالاری  مردم  این  تبلور  داد:  ادامه  دهم 
دینی در داخل مجلس همیشه همین گونه 
بوده است و از این جهت رقابت ها را مایه 
کمال مجلس می دانیم که افرادی خود را 
در معرض کار بیشتر قرار می دهند، فرصت 
این را داشته باشند که این موضوع هم در 
کشور وجود دارد و هم در مجلس که خود را 
در معرض آرای دیگران قرار دهند. لاریجانی 
همچنین گفت: طبعا فراکسیون هایی به 
وجود آمده که برای اداره مجلس نظراتی 
براساس مصلحت اندیشی داشتند که ما 
این موضوع را نقطه قوت می دانیم و بعد 
هم در آرایی که نمایندگان محترم که امنای 
ملت هستند به نظر قطعی خود رسیدند و 
ملاحظه کردیم که در ترکیب هیات رئیسه 

از فراکسیون های مختلف حضور دارند. وی 
خطاب به منتخبان با بیان این که شاهد 
هستیم همگرایی را برای آینده کار خود در 
مجلس رقم زدید از تلاش همه فراکسیون 
ها در این زمینه تشکر کرد. منتخب مردم 
قم در مجلس تصریح کرد: فکر می کنم 
این انتخابات تجربه ای جدید برای مجلس 
از  همچنین  وی  است.  اسلامی  شورای 
محمد رضا عارف که دوستی با وی بسیار 
قدیمی است، تشکر کرد و گفت: من دکتر 
عارف را یکی از شخصیت های بسیار خوب 
کشور می دانم و از وی صمیمانه تشکر می 
کنم. رئیس موقت مجلس دهم ادامه داد: 
ما در این مدت با هم اختلاط داشتیم و 
تلاش کردیم که در مجلس آینده که همین 
مجلس فعلی است نتایجی که می خواهد 
از سر دلسوزی برای کشور رقم بخورد با 
همگرایی بیشتر باشد. لاریجانی با تشکر از 
تلاش ها و همت دکتر عارف تاکید کرد: 

از لطف و مرحمتی هم که به من داشتند، 
سپاسگزاری می کنم. وی با بیان این که 
لازم است چند نکته را بیان کنم، گفت: 
امیدوارم و در واقع اطمینان تقریبا خوبی در 
ذهن هست که مجلس فعلی یعنی مجلس 
دهم در روز نخست کاری خود با توکل بر 
خدا و توسل بر اولیای دین قصد خود را قصد 
الهی کرده تا واقعا وقت خود را صرف حل 
مسائل اصلی کشور کنند و باید قبول کنیم 
که با اطمینان به همت خود که می خواهیم 
در یک جاده صحیحی که طریق الهی است 
قدم برداریم و خداوند برکات خود را بر ما نازل 
خواهد کرد. لاریجانی تصریح کرد: این نگاهی 
که رهبر معظم انقلاب در پیام خود به مجلس 
دهم داشته اند نقطه برجسته ای بود که باید 
نیت ها را نیت خیر کرد و امیدوارم حرف ها و 
افعال مان حسنه باشد و من امیدوارم البته در 
فضای مجلس که فضای مودت آمیزی است، 
توام با نیت خیری باشد تا خداوند برکات خود 

را بر ما افزون کند. وی در بخش دوم سخنان 
خود از همت ملت عزیز ایران قدردانی کرد که 
در انتخابات و تلاش های خود نتیجه مجلسی 
را که هم اکنون وجود دارد، گرفته اند تا این 
مجلس سنگر اصلی دفاع از حقوق ملت باشد. 
رئیس موقت مجلس دهم افزود: ما باید بدانیم 
که کار مهمی بر دوش داریم. از یک طرف 
در شرایط بسیار پرالتهابی در منطقه وجود 
دارد که نمایندگان مجلس باید از حقوق 
ملت، تمامیت کشور و حقوق و پایداری ملی 
کشور صیانت کنند. لاریجانی تصریح کرد: از 
طرفی مشکلات اقتصادی که در داخل کشور 
داریم آنقدر پیچیدگی دارد و مسائل به هم 
تنیده ای در آن است که اقتضا می کند با 
تدبیر و توجه کامل از نظر همه جانبه و با 
یک روش علمی به موضوعات توجه کنیم تا 
بتوانیم شرایط اقتصادی کشور را ساماندهی 
کنیم. وی ادامه داد: بنابراین ما در این دو 
وجهی که قرار داریم یعنی هم باید مسائل 
منطقه ای را به درستی رصد و هم پایداری 
ملی را تقویت کنیم و از طرفی دیگر مشکلات 
درونی اقتصادی را حل کنیم باید تلاش های 
مجاهدانه ای در این زمینه داشته باشیم و 
به نظر می رسد در مجموع کار مجلس کار 
بسیار سترگی است و اقتضا می کند همه 
به صورت  و هم  فردی  به صورت  ما هم 
کمیسیونی و هم مسائل جمعی تلاش کنیم 
روی این موضوعات اساسی تمرکز کنیم. 
لاریجانی اظهار امیدواری کرد: با تواضع به 
تحولاتی که در کشور به وجود آمده است 
این مجلس، مجلس ناجحی باشد که بتوانیم 
در هر دو وجه یعنی پیشگاه خداوند و خلق 

خدا سربلند باشیم.

علی لاریجانی:

مجلس سنگر اصلی دفاع از حقوق ملت است

جلال خوش چهره

اخبــار

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم سیده بیگم موسوی فرزند سید نصراله دارای شناسنامه شماره 1846 به شرح دادخواست 
به کلاسه 950646 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح داده 
است که شادروان سید احمد موسوی انالوجه به شناسنامه شماره 108548 در تاریخ 1394/2/28 
در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1 - سید 
امیر محمد موسوی انالوجه فرزند سید احمد ش.ش 0373137788 نسبت با متوفی فرزند. 2 - سید 
امیر علی موسوی انالوجه فرزند سید احمد ش.ش 037438401 نسبت با متوفی فرزند. 3 - سیده 
زینب موسوی انالوجه فرزند سید احمد ش.ش 037242779  نسبت با متوفی فرزند. 4 - سیده بیگم 
موسوی فرزند سید نصراله ش.ش 1846 نسبت با متوفی زوجه. 5 - خدیجه موسوی انالوجه فرزند 
جلال ش.ش 1083 نسبت با متوفی مادر. 6 - سید محمد باقر موسوی انالوجه فرزند سید مهدی 
ش.ش 137 نسبت با متوفی پدر.  اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت 
آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

آخرین مهلت ارائه الکترونیکی اظهارنامه 
 www.TAX.gov.ir مالیاتی از طریق سامانه
حداکثر تا پایان خردادماه سال جاری است. 

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

متن آگهی
خواهان بانک رفاه کارگران با مدیریت محمد رضا نظری و با نمایندگی آقای حسین پور 
یوسفی دادخواستی به طرفیت خواندگان علی اکبر قربانی بهمند و علی رضایی همتی و علی 
چراغی و قدرت اله ذوالفعلی به خواسته مطالبه خسارت دادرسی و مطالبه خسارت تاخیر تادیه 
و مطالبه وجه بابت تقدیم دادگاه های عمومی شهرستان قم نموده که جهت رسیدگی به شعبه 
1 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم واقع در قم، خیابان ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه 
های حقوقی شهرستان قم، طبقه اول، شعبه اول دادگاه عمومی )حقوقی( ارجاع و به کلاسه 
9409982512101698 ثبت گردیده که وقت رسیدگی آن 1395/4/27 و ساعت 9 تعیین 
شده است. به علت مجهول المکان بودن خواندگان و درخواست خواهان و به تجویز ماده 73 قانون 
آیین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی 
از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خواندگان پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه 
مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر 

فوق جهت رسیدگی حاضر گردد. 
منشی دادگاه حقوقی شعبه 1 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم - فاطمه مهتری



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,420,000یک مثقال طلا

1,020,400یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,980,000سکه بهار آزاد ی

9,990,000سکه امامی

5,120,000نیم سکه

2,740,000ربع  سکه

1,880,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

معاون وزیر کار اعلام کرد

ایجادشغلوامبانکینمیخواهد
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار معتقد است برای ایجاد شغل به منابعی نیاز 

داریم که بسترها و فرصتهای اشتغال را فراهم کند.
 عیسی منصوری  اظهار کرد: طبعا برای ایجاد شغل نیاز به منابع و تسهیلات داریم اما این 
منابع لزوما منابع بانکی و اعتباری نیست زیرا شغلی که با وام ایجاد شود پایداری لازم را ندارد 
لذا به نوعی از منابع نیاز داریم که به واسطه آن بستر ایجاد اشتغال پایدار در کشور فراهم شود.

 وی با اشاره به تعهد دولت یازدهم مبنی بر تک رقمی کردن نرخ بیکاری تا پایان سال 
1395، گفت: اعداد و ارقام اعلام شده از سوی مرکز آمار را قبول داریم و تایید می کنیم ولی 
در بحث آمار اشتغال، از مکانیسم های دیگر احصای آمار هم استفاده می کنیم مثلا از طریق 
مراکز کاریابی، سامانه رصد شاغلان یا اطلاعاتی که از سازمان تامین اجتماعی در خصوص 

بیمه شدگان دریافت می کنیم، آمار اشتغال را به دست می آوریم. 
منصوری در ادامه درباره تخصیص منابع برای اشتغال زایی، گفت: متاسفانه در چند سال 
اخیر منابع و اعتبارات به شکل مطلوبی به بخش اشتغال تخصیص نیافته و بیشتر به سمت 

مسایلی نظیر هدفمندی  یارانه ها رفته است.
 معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر کار ادامه داد: سال گذشته مقرر شد در لایحه 
بودجه 4000 میلیارد تومان از محل منابع حاصل از اجرای هدفمندی یارانه ها جهت یارانه 
تولید و اشتغال جوانان و فارغ التحصیلان اختصاص یابد که متاسفانه طبق پیش بینی ها 

تعلق نگرفت. 
به گفته وی در تمام برنامه های توسعه کشور آنطور که باید به موضوع اشتغال توجه نشده 

و جریان توسعه در کشور اشتغال محور نبوده است. 
معاون وزیر کار در پایان تحقق اهداف اشتغال را مستلزم رشد اقتصادی دانست و گفت: 
راه حل مشکل اشتغال در کشور هماهنگی بین دستگاهها است و وزارت کار نقش تعیین 

کننده ای در این زمینه دارد. 

دوشنبه  دهم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4013

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 
یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
 ـرأی شماره 139460330001024243 مربوط به پرونده  1
کلاسه 1391114430001003217 آقای ناصر حقیقی فرزند 
شکرالله ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 100 متر مربع 
 ـاصلی واقع در  بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11135/1070 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از اعظم مدرسی . 
 ـرأی شماره 139460330001018233 مربوط به پرونده  2
کلاسه 1391114430001006498 خانم زهرا سیکارچی فرزند 
سید محمد ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت  روی قسمتی از پلاک ثبتی 10289 

قم خریداری سند رسمی. 
 ـرأی شماره 139460330001019341 مربوط به پرونده  3
کلاسه 1391114430001010253 آقای سید علی شبرفرزند 
سید احمد اصفهانی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 92/60 
 ـاصلی واقع در  متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9566 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
 ـرأی شماره 139460330001023941 مربوط به پرونده  4
ابوالفضل سعیدی  کلاسه 1391114430001003292 آقای 
زاده فرزند اکبر ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 137/77 
 ـاصلی واقع در  متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11121 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
 ـرأی شماره 139460330001021343 مربوط به پرونده  5
السادات  معصومه  خانم  کلاسه 1391114430001009149 
جوینده فرزند سید احمد ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
83/55 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10924/44 ـ 

اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
 ـرأی شماره 139460330001023944 مربوط به پرونده  6
کلاسه 1392114430001000026 آقای یحیی شاپوری فرزند 
محمد ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 130 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در  روی قسمتی از پلاک ثبتی 10529/10/11/35 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
 ـرأی شماره 139460330001034518 مربوط به پرونده  7
کلاسه 1391114430001004730 آقای سعید روشنفکر فرزند 
اصغر ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 82/87 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1  روی قسمتی از پلاک ثبتی 11188/2 
ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی ـمحمودـمحمد 

همگی ولی فرزندان غلامرضا ولی. 
 ـرأی شماره 139460330001019102 مربوط به پرونده  8
کلاسه 1391114430001006776 آقای ابوالفضل مروج فرزند 
حسن ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 96 متر مربع بر روی 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت  قسمتی از پلاک ثبتی 11016/182 

قم خریداری عادی مع الواسطه از فخری دشتی هوشیار. 
 ـرأی شماره 139460330001019207 مربوط به پرونده  9
کلاسه 1391114430001008618 آقای جعفر نیسی پور فرزند 
زایر ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 58/65 متر مربع بر روی 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم  قسمتی از پلاک ثبتی 10362 

خریداری سند رسمی. 
 ـرأی شماره 139460330001023895 مربوط به پرونده  10
کلاسه 1391114430001006740 آقای علی پویا فر فرزند 
مصطفی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 162/30 متر مربع 
 ـاصلی واقع در بخش1  بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11562 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
 ـرأی شماره 139460330001011636 مربوط به پرونده  11
کلاسه 1391114430001004872 آقای ابوالفضل شریف زاده 
حصاری فرزند سیف اله3دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان 
بمساحت 75/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث عباس نظری . 
 ـرأی شماره 139460330001011646 مربوط به پرونده  12
شریف  حسین  آقای   1391114430001004873 کلاسه 
زاده فرزند سیف اله 3دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان 
بمساحت 75/32 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10455 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث عباس نظری . 
13ـرأی شماره 139560330001001309 مربوط به پرونده 
طالبی  ابوالفضل  آقای   1391114430001008643 کلاسه 
اصفهانی فرزند علی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 223/10 
 ـاصلی واقع در  متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9494 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
 ـرأی شماره 139460330001023472 مربوط به پرونده  14
کلاسه 1391114430001002355 آقای کاظم نجفی فرزند 
اسداله ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در  روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 11134 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از زهرا فاطمی . 
 ـرأی شماره 139560330001000533 مربوط به پرونده  15
کلاسه 1392114430001000454 آقای امیر حسین حاجی 
کریمی فرزند غلامحسین 3/5دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
ساختمان بمساحت 384/99 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند  ثبتی 10275 

رسمی. 
16ـرأی شماره 139560330001000536 مربوط به پرونده 

کلاسه 1394114430001000580 آقای محمد فرهانی فرزند 
ولی 2/5دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
 ـاصلی  384/99 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
 ـرأی شماره 139460330001024286 مربوط به پرونده  17
کلاسه 1392114430001001606 آقای محمد گل محمدی 
فرزند حسین ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 50 متر مربع 
 ـاصلی واقع در بخش1  بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10880/5 

ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین اشراقی. 
 ـرأی شماره 139460330001022434 مربوط به پرونده  18
کلاسه 1392114430001000168 آقای ناصر ارجمندی فرزند 
کاظم1/2دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
 ـاصلی  175/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
19ـرأی شماره 139460330001022442 مربوط به پرونده 
حیدری  حسین  آقای   1394114430001000526 کلاسه 
فرزند اصغر1/2دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
 ـاصلی  175/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از آذر منصوری . 
20ـرأی شماره 139460330001022440 مربوط به پرونده 
کلاسه 1394114430001000527 کاوس سلیمانی فرزند علی 
همت 1/2دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
 ـاصلی  175/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
21ـرأی شماره 139460330001022437 مربوط به پرونده 
معظمی  ابراهیم  آقای   1394114430001000528 کلاسه 
گودرزی فرزند علی مرتضی 1/2دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
ساختمان بمساحت 175/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند  ثبتی 10275 

رسمی. 
22ـرأی شماره 139460330001022436 مربوط به پرونده 
کلاسه 1394114430001000529 آقای مهدی واعظی فرزند 
عباسعلی 1/2دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
 ـاصلی  175/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10275 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
23ـرأی شماره 139460330001015134 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001008487 آقای ناصر نوروزی فرزند 
علی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 43/74 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت  روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 

قم خریداری سند رسمی. 
24ـرأی شماره 139460330001024356 مربوط به پرونده 
عبداللهی  کبری  خانم  کلاسه 1391114430001007898 
فرزند علی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت  روی قسمتی از پلاک ثبتی 10633 
قم خریداری عادی مع الواسطه از طوبی وحیدی اربابی احدی از 

وراث راضیه وحیدی اربابی . 
25ـرأی شماره 139460330001024263 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001001604 خانم منیر وفائی فرزند 
غلامرضا 3دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
144/03 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10250/18/36 

 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
26ـرأی شماره 139460330001024266 مربوط به پرونده 
فرزند  وفایی  رضا  آقای  کلاسه 1392114430001001605 
نورمحمد 3دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
144/03 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10250/18/36 

 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
27ـرأی شماره 139460330001025393 مربوط به پرونده 
بنی  زهره  سیده  خانم  کلاسه 1392114430001001081 
فاطمی فرزند سید حسن ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
 ـاصلی واقع  277 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10633 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
28ـرأی شماره 139460330001025898 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001000773 آقای محمد علی مثقالی 
ساختمان  یکباب  ششدانگ  عبدالحمید  فرزند  آبادی  دولت 
بمساحت 146 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10453/2 

 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
29ـرأی شماره 139460330001010310 مربوط به پرونده 
مشهدی  حسین  آقای  کلاسه 1391114430001000530 
محمدی فرزند غلامحسین ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
 ـاصلی  72/85 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11518 
واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از زهرا چاوشی زاده احدی 

از وراث حسین چاوشی زاده . 
30ـرأی شماره 139460330001019297 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001006907 آقای ابوالفضل ابراهیمی 
سنگ بند فرزند ابراهیم ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 100 
 ـاصلی واقع در  متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11227 
بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید اکبر موسوی . 
31ـرأی شماره 139460330001019112 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001006758 آقای ابوالفضل ابراهیمی 
سنگ بند فرزند ابراهیم3دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان 
بمساحت 109/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع   11494

الواسطه از وراث علی محمد وکیلی . 
32ـرأی شماره 139460330001019111 مربوط به پرونده 

کلاسه 1391114430001006760 خانم زهرا کرمانی زاد فرزند 
حسین3دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
 ـاصلی  109/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11494 
واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث علی 

محمد وکیلی . 
33ـرأی شماره 139460330001022638 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001002889 آقای یوسف خدابنده لو 
فرزند محسن ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 178/95 
 ـاصلی واقع در  متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11525 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
34ـرأی شماره 139460330001022511 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001008954 آقای عادل خدایاری فرزند 
قدرتعلی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 60/60 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1  روی قسمتی از پلاک ثبتی 11285/106 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
35ـرأی شماره 139460330001025788 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001008214 آقای سعید پایانی فر فرزند 
عباس ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 75/55 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1  روی قسمتی از پلاک ثبتی 10446/1 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
36ـرأی شماره 139460330001023965 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001003059 آقای حسن قربانی فرزند 
حیدر ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 73/25 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در  روی قسمتی از پلاک ثبتی 2و3فرعی از 10293 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی ازخانم کبری دری . 
37ـرأی شماره 139460330001006407 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001006884 آقای امام وردی طاوسی 
فرزند غلام ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت  روی قسمتی از پلاک ثبتی 11002 

قم خریداری سند رسمی. 
38ـرأی شماره 139460330001024085 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001002264 خانم فاطمه رخسار فرزند 
عباس2دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 99/5 
 ـاصلی واقع در  متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 7305 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
39ـرأی شماره 139460330001024084 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001002265 آقای غلامحسین خوش 
قامت حیدری فرزند عباس4دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
ساختمان بمساحت 99/5 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.   7305
40ـرأی شماره 139460330001012838 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001004206 خانم مهری میره ای فرزند 
محمد ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 43/80 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت  روی قسمتی از پلاک ثبتی 4167 

قم خریداری سند رسمی. 
41ـرأی شماره 139460330001025696 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001002317 خانم زهرا حاجی احمدی 
فرزند خلیل اله ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 105 متر 
 ـاصلی  مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11038/50/1280 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
42ـرأی شماره 139460330001026010 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001002012 آقای عباس یزدی فرزند 
محمد تقی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 51/40 متر مربع 
 ـاصلی واقع در بخش1  بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10902 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
43ـرأی شماره 139460330001019329 مربوط به پرونده 
فرزند  عبادی  صالح  آقای   1391114430001403 کلاسه 
جهانگیر ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 82/32 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1  روی قسمتی از پلاک ثبتی 11184/10 
ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از قاسم چراغچی و علیرضا 

سقلاطون . 
44ـرأی شماره 139460330001025815 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001010115 آقای ابوالقاسم زند شانقی 
فرزند مراد علی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 84 متر مربع 
 ـاصلی واقع در بخش1  بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11046 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
45ـرأی شماره 139460330001025409 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001002343 آقای امیر پور شریف فرزند 
عباس ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 19/20 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت  روی قسمتی از پلاک ثبتی 8326 

قم خریداری سند رسمی. 
46ـرأی شماره 139460330001025892 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001003548 آقای حسین باقری فرزند 
محمد ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1  روی قسمتی از پلاک ثبتی 11135/54 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
47ـرأی شماره 139460330001021934 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001008577 آقای رضا نیری پور فرزند 
عباس ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 131/80 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1  روی قسمتی از پلاک ثبتی 10659/2 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
48ـرأی شماره 139560330001003250 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001000640 خانم سمیه محمدی قمی 
فرزند رضا ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 40/13 متر مربع 

 ـاصلی واقع در بخش1  بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 
ثبت قم خریداری عادی از محمد کنجکاو . 

49ـرأی شماره 139560330001002805 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001002579 خانم اعظم کلهر فرزند 
اسماعیل ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 87/94 متر مربع 
 ـاصلی واقع در بخش1  بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 
ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی اصغر فرهاد زاده احدی 

از وراث مصطفی فرهادزاده. 
50ـرأی شماره 139460330001025456 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001002565 آقای مهدی احمدی فرزند 
احمد علی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 115/17 متر 
 ـاصلی واقع در بخش1  مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9444 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
51ـرأی شماره 139460330001025428 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001001694 آقای محمد مهدوی فرزند 
عمران ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 82 متر مربع بر روی 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم  قسمتی از پلاک ثبتی 10295/1 

خریداری سند رسمی. 
52ـرأی شماره 139460330001024431 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001001900 خانم زهرا امیری فرزند امیر 
1دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 161/78 
 ـاصلی واقع در  متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11562 

بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
53ـرأی شماره 139460330001024433 مربوط به پرونده 
داود  باقر  محمد  آقای   1392114430001001901 کلاسه 
آبادی فراهانی فرزند قنبر علی 5دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
ساختمان بمساحت 161/78 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند  ثبتی 11562 

رسمی. 
54ـرأی شماره 139460330001022636 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430001002427 خانم خدیجه شهیدی نیا 
فرزند محمد علی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 70 متر 
 ـاصلی واقع در بخش4  مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/245 

ثبت قم خریداری سند رسمی. 
55ـرأی شماره 139460330001015016 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001010114 آقای رضا رئیس میرزایی 
فرزند غلام ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 191 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت  روی قسمتی از پلاک ثبتی 10635 

قم خریداری سند رسمی. 
56ـرأی شماره 139460330001026188 مربوط به پرونده 
رامشک  حسین  آقای   1391114430001006736 کلاسه 
فرزند شیر محمد ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 182/70 
 ـاصلی واقع در  متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10776 

بخش1 ثبت قم خریداری عادی از علی محمد آرش. 
57ـرأی شماره 139460330001025968 مربوط به پرونده 
مجتبی  سید  آقای   1392114430001001666 کلاسه 
سعادتمند فرزند سید جواد ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
 ـاصلی  6/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1662/2 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
 ـرأی شماره 139460330001025916 مربوط به پرونده  58
کلاسه 1391114430001006678 آقای ستار رحیم زاده فرزند 
سلمان ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 71/60 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1  روی قسمتی از پلاک ثبتی 11285/385 

ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حورا بیگدلی . 
59ـرأی شماره 139460330001015786 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001006336 خانم شمسی عسگریان 
میمی فرزند غلامرضا ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 
 ـاصلی  101/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10415 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
به  مربوط   139460330001025453 شماره  60ـرأی 
فاطمه  خانم   1392114430001002099 کلاسه  پرونده 
بمساحت  ساختمان  یکباب  ششدانگ  مهدی  فرزند  گلزاری 
 ـاصلی  59 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 9234 
رأی   ـ 61 رسمی.  سند  خریداری  قم  ثبت  بخش1  در  واقع 
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 139460330001025860 
1392114430001000983 اقای سید حسن معصومی فرزند 
مهدی ششدانگ یکباب ساختمان بمساحت 132/85 متر مربع بر 
 ـاصلی واقع در بخش1 ثبت  روی قسمتی از پلاک ثبتی 9479 

قم خریداری سند رسمی. 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر 
آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را 
به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/02/26
تاریخ انتشار دوم: 1395/03/10
 ـرئیس ثبت اسناد منطقه یک قم جعفر کاظمی 

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

مشکلات اقتصادی آنقدر زیاد شده و دوره رکود آنقدر طولانی که برخی فعالان اقتصادی، اعلام 
غیرواقعی ورشکستگی  خود را راهی برای فریز بدهی های بانکی و مالیاتی خود یافته اند.

به گزارش خبرنگار مهر، اقتصاد ایران آنقدر بیمار شده که هر روز یک اقدام جدید از سوی فعالان 
اقتصادی که البته بیشتر در بخش غیرواقعی اقتصاد ایران مستقر هستند، سر می زند. برخی از آنها 
از کارت بازرگانی دیگران سوءاستفاده می کنند تا بدهی مالیاتی خود را نپردازند، برخی دیگر از 
کدفروشان، کد اقتصادی می خرند و به نام دیگران معامله انجام می دهند و برخی دیگر هم ردپایی 
از خود در معاملات باقی نمی گذارند و حتی حاضر نیستند که به فروشندگان طرف حسابشان هم 
فاکتور ارایه دهند تا مبادا ردپایی از خود در خرید و فروش ها به جا بگذارند. هر کاری که بکنند، 

به هرحال به نام تمام فعالان اقتصادی نوشته می شود.
حال هم خبرها از حرکت دومینو وار اعلام ورشکستگی های کاذب از سوی فعالان اقتصادی به 
گوش می رسد. بنگاههای اقتصادی یکی پس از دیگری اعلام ورشکستگی می کنند تا بدهی  های 
خود را فریز کنند، مالیات ندهند و حداقل تا زمانی که پرونده شان در محاکم قضایی، منجر به 
اعلام رای نهایی نشود، خیال شان از بابت صعود جرایم و بدهی هایشان به دولت، جمع باشد. 
موضوع اکنون آنقدر پیشرفته شده که اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور هم خبر از 
تشکیل  پرونده هایی در بانک مرکزی به منظور رسیدگی به این چنین تخلفاتی داده؛ موضوعی که 

در جلسات اخیر ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی مورد بحث و بررسی قرار گرفته است.
همین چند روز پیش بود که اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور پای شرکت های 
ورشکسته صوری را به میان آورد و اعلام کرد که بر اساس گزارش بانک مرکزی، برخی شرکت ها 
و بنگاه های اقتصادی برای فرار از پرداخت بدهی های خود به سیستم بانکی یا سازمان امور 
مالیاتی، اعلام ورشکستگی می کنند تا از پرداخت این بدهی ها سر باز زنند. او اعلام کرد: بانک 
مرکزی درباره اعلام ورشکستگی برخی بدهکاران کلان بانکی گزارشی داشته که نشان می دهد 
این افراد تلاش دارند با این روش، از پرداخت بدهی خود سر باز زنند. در حالی که زمانی در کشور 
اعلام ورشکستگی برای بنگاه های اقتصادی، ننگ و عار محسوب می شد و فعالان اقتصادی حاضر 
نبودند به اعلام ورشکستگی تن دهند اما متاسفانه امروز قبح این کار شکسته و به راهی برای فرار 

از پرداخت بدهی تبدیل شده است.
او به این نکته هم اشاره کرد که دولت نسبت به این موضوع، حساسیت ویژه ای دارد و انتظار هم 
می رود که قوه قضائیه، تمرکز جدی بر این پرونده ها داشته باشد، چراکه این بدهکاران با دریافت 

احکامی از برخی محاکم قضایی، از پرداخت بدهی های خود امتناع می ورزند.
گفته های جهانگیری در حالی مطرح می شود که فعالان اقتصادی مشغول در بخش واقعی 
اقتصاد، این ادعای او را رد کرده و معتقدند که برخی که دسترسی به رانت های بانکی داشته و 
از ارایه وثایق کافی به بانک ها، سر باز زده اند، اقدام به چنین عملی می کنند در حالی که اگر یک 
فعال اقتصادی واقعی، بخواهد دیناری وام از بانک ها داشته باشد، نه تنها باید تمام وثایق مورد 
نیاز بانک ها را تامین کند، بلکه ارزش وثایق او نیز به نصف آنچه که هست، ارزش گذاری می شود، 
بنابراین بخش واقعی اقتصاد ایران چنین شیوه هایی را مورد عمل قرار نمی دهد. البته برخی دیگر 
از فعالان اقتصاد نیز نقص قانون تجارت را عاملی برای اعلام ورشکستگی مجازی بنگاههای 

اقتصادی می دانند.

اعلام ورشکستگی برای فریز بدهی
پدرام سلطانی، نایب رئیس اتاق بازرگانی و صنایع و معادن ایران در این رابطه به خبرنگار مهر 
می گوید: برخی از فعالان اقتصادی که البته تعداد آنها زیاد هم نیست، برای فرار از پرداخت 
تعهدات خود به دولت و بانک ها، اعلام ورشکستکی می کنند و با حساب سازی تلاش دارند تا 
بدهی های خود را به سیستم بانکی فریز کنند. در واقع مجموعه شرایطی که به لحاظ اقتصادی 
پیش روی آنها قرار گرفته است، این امکان را از آنها می گیرد که بتوانند به موقع مطالبات خود 
را بپردازند و در مقابل، بانکها برای هر قسط عقب مانده هم، جرایم سنگینی طلب می کنند؛ پس 
برخی فعالان اقتصادی به نادرست، اعلام ورشکستگی را راهی برای فریز مطالبات خود انتخاب 

می کنند.
وی می افزاید: البته در این میان ناکارآمدی قانون تجارت این امر را سبب می شود، این در 
شرایطی است که فعالان واقعی اقتصادی حتی گاها از اعلام ورشکستگی بنگاه خود به بسیاری 
از دلایل، سر باز می زنند و حتی اگر ورشکسته هم باشند، اعلام نمی کنند اما کسانی که قصد 
سوءاستفاده یا کلاهبرداری را داشته باشند، وارد مسیر اعلام ورشکستگی شده و تلاش می کنند 

که به مسئولان دستگاه قضایی بقبولانند که آنها ورشکسته هستند.
سلطانی معتقد است وقتی کشور دارای تورم بالا است، اعلام ورشکستگی برای افراد بدهکار، 
پیامدهای مثبتی دارد و تا زمانی که دادخواست ورشکستگی او مورد پذیرش قرار گیرد که عموما 
هم 4 تا 5 سال زمان می برد، کل مطالبات او فریز می شود و بنابراین او می تواند با استفاده از 
ضعف قوانین، بخش بیشتری از دارایی های خود را حفظ کند و بدهی های خود را به واسطه تورم 

و بالارفتن آنها بپردازد.
تاثیر منفی اعلام ورشکستگی در شاخص کسب و کار

همچنین مهدی پورقاضی، رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی و صنایع و معادن تهران نیز 
در این رابطه به خبرنگار مهر می گوید: منفعت اعلام ورشکستگی برای برخی بدهکاران بانکی این 
است که آنها می توانند به هر راهی بدهی های خود را منجمد کره و تا مدتی که بدهی های خود 
را نپردازند یا شاید کل بدهی خود را نپردازند، بسته به رای دادگاه و حسابرسی که برای تسویه 

حساب او انتخاب می شود، بدهی اش فریز خواهد شد.
وی افزود: ضرر این اعلام ورشکستگی برای کل اقتصاد ایران یک عدم تعادل است که اعتماد را 
در بازار کم می کند، ضمن اینکه با توجه به اینکه ورشکستگی یکی از شاخص های بهبود فضای 
کسب و کار است، می تواند در اعلام نمایه کل اقتصاد ایران از سوی مراجع بین المللی موثر باشد 

و در واقع، تاثیر منفی داشته باشد.
سیاستگذاران پاسخگوی موج جدید ورشکستگی باشند

همچنین رضی آقامیری، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و صنایع و معادن تهران هم در این 
رابطه به خبرنگار مهر می گوید: موضوع ورشکستگی واحدهای تولیدی و بنگاه های اقتصادی در 
اقتصاد ایران اکنون بسیار جدی شده است. در واقع، فضای اقتصادی مسبب اعلام ورشکستگی از 
سوی بنگاه های اقتصادی است. البته هستند بنگاه هایی هم که علیرغم ورشکسته بودن به دلیل 
مسائل بنگاهی اعلام ورشکستگی نمی کنند اما در مقابل هم عده ای سودجو هستند که برای فرار 

از پرداخت بدهی، خود را به صورت کاذب ورشکسته اعلام می کنند.

وی افزود: البته اینکه چه تعدادی از فعالان اقتصادی و بنگاه ها به این دلیل اعلام ورشکستگی 
می کنند باید مبتنی بر آمارها و داده ها باشد که در اختیار معاون اول رئیس جمهور است، البته 
نمی توان منکر این شد که بانک ها با مردم کاری کرده اند که مردم را به ورطه ورشکستگی 
کشانده اند، چراکه نظام حاکم بر اقتصاد کشور به گونه است که بانک محور بوده و بنگاه های 

اقتصادی را به دلیل سیاست های غلط بانکی به ورطه ورشکستگی می کشاند.
آقامیری معتقد است که هیچ فردی در بدنه سیاستگذاری کشور اکنون پاسخگوی این موضوع 
نیست که چرا بنگاه های اقتصادی به این ورطه کشیده شده اند. یا اینکه فردی که به دلیل 
تحریم ها امکان جابه جایی پول خود از خارج کشور را نداشته یا اینکه مطالبات خود را از دولت 
دریافت نمی کند و حال به دولت و سیستم بانکی بدهکار شده است، چه چاره ای جز نپرداختن 
بدهی خود به سیستم بانکی دارد، البته بسیاری از فعالان اقتصادی بسیاری از منابع مالی خود را 

به دلیل پرداخت سود وام ها به بانک داده اند و همچنان بدهکارند.
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و صنایع و معادن ایران خاطرنشان کرد: هر فعال اقتصادی 
که بخواهد دیناری از بانک، پول دریافت کند باید وثیقه های کلانی را به بانک بپردازد، در حالی که 
افرادی که قادر هستند بدون وثیقه از بانک پول و وام دریافت کنند، حتما می توانند به روش هایی 
همچون اعلام ورشکستگی کاذب از پرداخت بدهی خود به بانک سر باز زنند. در غیر این صورت، 
فعالان اقتصادی واقعی کشور وثایق مورد درخواست بانک را تهیه کرده اند تا بتوانند وام بگیرند و 

بنابراین اگر هم خطایی در بازپرداخت بدهی آنها سر زند، حتما وثایق آنها نقد می شود.
وی اظهار داشت: بانک ها در زمان ارزیابی وثایق بانکی چیزی بسیار کمتر از ارزش واقعی یک 
وثیقه را ارزش گذاری می کنند و بنابراین اگر حتی وثیقه فرد وام گیرنده را نیز نقد کنند، به نفع 
آنها خواهد شد. یعنی بانک ها وثیقه ای با ارزش 1000 تومانی را 500 تومان و وثیقه ای با ارزش 
2 هزار تومانی را تنها 1000 تومان ارزش گذاری می کنند، بنابراین حتما و حتما ارزش گذاری 
که در وثایق صورت می گیرد، به نفع بانک ها است و تنها عده ای خاص می توانند بدون وثیقه از 

بانک وام دریافت کنند.

دستور کار جدید ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی؛

»اعلام ورشکستگی« اوج گرفت
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بی اطلاعی از قانون کار دست پرسپولیس داد؛

خریدیکهدردسرسازشد!
باشگاه پرسپولیس در حالی روز گذشته با یک مدافع جوان به توافق رسید که این توافق 
با قانون سازمان لیگ درباره سهمیه بازیکنان زیر 23 سال، برای سرخپوشان دردسرساز 

شده است.
محمدعلی فرامرزی بازیکن 22 ساله که سابقه بازی در تیم های فجر و پدیده را دارد 
روز گذشته در باشگاه پرسپولیس حضور پیدا کرد و مسئولان باشگاه نیز با این بازیکن 
مذاکراتی را انجام دادند. غافل از آنکه این بازیکن جوان سهمیه لیگ برتری محسوب 
می شود و یک سهمیه خرید بزرگسالان این تیم را پر خواهد کرد. این اتفاق کم سابقه 
در حالی رخ داد که مصطفی شهبازی مسئول نقل و انتقالات سازمان لیگ در گفتگو با 
خبرنگار مهر اعلام کرد که هر بازیکنی که بیش از هفت بازی برای تیمش در لیگ انجام 

داده باشد، بدون توجه به سنش سهمیه لیگ برتری محسوب می شود.
همین مسئله باشگاه پرسپولیس را برای خرید این بازیکن مردد کرده و حتی باعث 
شده تا منکر امضای قرارداد با این بازیکن شوند! پندار خمارلو مدیر روابط عمومی باشگاه 
پرسپولیس در این باره به خبرنگار مهر گفت: باشگاه پرسپولیس روز گذشته با این بازیکن 
مذاکراتی را انجام داد اما صحبت های ما تنها در حد مذاکره بوده و در نقل و انتقالات 
طبیعی است که با بازیکنان مذاکره کنیم. هیچ قراردادی بین ما و این بازیکن بسته نشده 
است.  از سوی دیگر محمدعلی فرامرزی مدعی شده است که با پرسپولیس قرارداد داخلی 
به مدت سه ساله بسته است و حتی اثر انگشتش را هم پای برگه قرارداد زده است.  بی 
اطلاعی از قانون اینبار کار دست باشگاه پرسپولیس داده و معلوم نیست با وجود ادعای 

فرامرزی، چه سرنوشتی در انتظار این قرارداد خبرساز باشد.

شایعهجذاببرایپرسپولیسیها؛
"سیدجلال"میآید؟

در شرایطی که برانکو ایوانکوویچ در دو فصلی که سرمربی پرسپولیس بوده علاقه ای به 
جذب یکی از بهترین مدافعان فوتبال ایران نشان نداده، حالا خبرهای تازه ای از جدی  

شدن احتمال پرسپولیسی  شدن دوباره سیدجلال به گوش می رسد.
 از روز گذشته این خبر دهان به دهان می چرخد که برانکو از تصمیمش برای عدم 
جذب سیدجلال کوتاه آمده و پرسپولیس از مدافع تیم ملی ایران خواسته برای نهایی 
کردن مذاکراتش به باشگاه برود. اتفاقی که برخی از رسانه ها مدعی شده اند امروز می افتد 
و سیدجلال به احتمال فراوان در لیگ شانزدهم، یک بار دیگر با پیراهن پرسپولیس به 
میدان می رود.البته حسینی که فصل گذشته توسط تیم آنالیز برنامه نود به عنوان بهترین 
مدافع لیگ برتر انتخاب شد، چند پیشنهاد بسیار خوب دیگر از تیم های لیگ برتری از 
جمله استقلال و پیکان دارد اما کسی نیست که نداند اگر روند مذاکرات او با پرسپولیس 
جدی  تر پیش برود، او قطعا حضور در تیم سابقش را به سایر پیشنهادات ترجیح خواهد 
داد. انتقالی که می تواند بخش زیادی از مشکلات فراوان پرسپولیس در فاز دفاعی را مرتفع 

کند و هواداران این تیم را بیش از همیشه خوشحال کند.

حاج صفی: 

هنوزتصمیمیبرایبازگشتبهسپاهاننگرفتم
 هافبک تیم ملی فوتبال گفت: در این چند روز که عبدالله ویسی سرمربی شده، 

سپاهانی ها بارها تماس گرفتند و با من صحبت کردند.
احسان حاج صفی که لیگ پانزدهم را هم با سپاهان آغاز کرد، بعد از چند هفته این تیم 
را ترک کرد و از همان زمان نیز افت زردپوشان اصفهانی آغاز شد. او یک فصل نه چندان 
موفق را در ای اف سی فرانکفورت آلمان در بوندس لیگای 2 سپری کرد و حالا با پیشنهاد 
جدی سپاهان برای بازگشت به این تیم مواجه شده است.در همین رابطه با احسان حاج 
صفی تماس گرفتیم که وی در این باره گفت: من هنوز تصمیمی برای آینده نگرفتم. فعلا 
تمرکزم روی بازیهای تیم ملی است و بعد از آن با تمرکز بهتر می توانم تصمیم خوبی برای 
آینده بگیرم.وی درباره پیشنهاد سپاهان افزود: بله، پیشنهاد سپاهان به دست من رسیده 
است. آنها در این چند روز که عبدالله ویسی سرمربی شده، بارها تماس گرفتند و با من 
صحبت کردند. همانطور که گفتم هنوز تصمیم نگرفتم. البته من بارها گفتم که بخش 
اعظمی از فوتبال خودم را مدیون سپاهان هستم اما الان نمی توانم درباره بازگشت یا عدم 
بازگشتم چیزی بگویم.حاج صفی در پایان با اشاره به شروع اردوی تیم ملی گفت: من از 
امروز دوباره به اردوی تیم ملی می روم. 2 بازی تدارکاتی در پیش داریم که امیدوارم برای 

آماده سازی تیم ملی مفید باشد.

مدافعچغرتراکتوربرخلافمیلبرانکو
درپرسپولیس؟

خالد شفیعی هم در لیست مربی کروات قرار ندارد. 
 در حالی که استقلالی ها هنوز درگیر فینال حذفی هستند و تازه پرونده فصل شان 
بسته می شود، پرسپولیسی ها به سرعت در حال جذب بازیکن هستند. این باشگاه با 
بیرانوند داخلی بست و با سید جلال هم توافق کرده. نکته اینجاست که حسینی اصلا 
در لیست برانکو نبود، همانطور که نام خالد شفیعی مدافع سابق تراکتورسازی هم نیست. 
پرسپولیسی ها در تلاش هستند تا این بازیکن را به خدمت بگیرند و گویا برانکو همچنان 
مخالف است. البته تمدید قرارداد قلعه نویی با تراکتور باعث شده تا شایعاتی درباره بازگشت 

خالد به این تیم هم شنیده شود.

سایت الکاس قطر خبر داد؛

امیدابراهیمیبهالاهلیقطرپیوست
امید ابراهیمی ملی پوش استقلال تهران به تیم فوتبال الاهلی قطر پیوست.

این هافبک ملی پوش استقلال که پیش از این زمزمه های جدایی وی از جمع آبی ها 
شنیده می شد با اعلام خبر وب سایت الکاس قطر رسما به تیم الاهلی قطر پیوسته است.

تیم الاهلی در حال حاضر پژمان منتظری و مجتبی جباری را به عنوان دو بازیکن ایرانی 
در خدمت دارد و امید ابراهیمی سومین ایرانی این باشگاه خواهد بود و جالب اینکه هر 
سه این بازیکنان سبقه استقلالی دارند. به این ترتیب بازی فردای استقلال تهران مقابل 
ذوب آهن آخرین مسابقه ابراهیمی با پیراهن آبی پوشان خواهد بود. ابراهیمی در ابتدای 
فصل گذشته لیگ برتر فوتبال ایران از تیم سپاهان به استقلال پیوست و یک هافبک 

دفاعی کارساز، پرتلاش و گلزن برای آبی پوشان بود.

باقریان خبر داد؛

تحتهیچشرایطیرضایتنامهخلیلزاده
برایپرسپولیسصادرنمیشود

مدیرعامل سپاهان از عدم صدور رضایتنامه مدافع این تیم برای تیم سرخپوش تهرانی 
خبر داد.

علی اصغر باقریان در مورد اینکه موضع گیری آخر سپاهان در مورد حضور شجاع  
خلیل زاده در پرسپولیس چیست، گفت: تحت هیچ شرایطی رضایتنامه خلیل زاده را برای 
پرسپولیس صادر نمی کنیم. او هر اندازه که با سپاهان قرارداد داشته باشد باید بماند و برای 
سپاهان بازی کند. وی ادامه داد: خلیل زاده بازیکن ماست و بازیکنی که سرمربی به او اعلام 
نیاز می کند در اولویت خودمان قرار دارد. باقریان در مورد وضعیت علی حمودی گفت: او 
هم در لیست ویسی قرار دارد و باید بیاید و با هم صحبت کنیم. مدیرعامل سپاهان در پایان 
از احتمال توافق این تیم تا اواسط هفته به یک گلر برزیلی خبر داد و افزود: این موضوع نیز 

تا سه  شنبه یا چهارشنبه قطعی خواهد شد.

حضورتیمملیجوانانونوجواناندر
ارمنستانمنتفیشد

تیم ملی فوتبال نوجوانان و جوانان ایران برای حضور در ارمنستان و انجام دو بازی 
دوستانه با تیم ملی نوجوانان و دو بازی دوستانه با تیم ملی جوانان از سوی مسئولان این 

کشور دعوت شده بودند.
 این سفرها قرار بود در تیرماه صورت بگیرد و مسئولان ایران هم با این موضوع موافقت 
کرده بودند.  در همین راستا روز گذشته مسئولان ارمنستانی به فدراسیون فوتبال ایران 

نامه زدند و برنامه این سفر و بازی های دوستانه آن را لغو کردند.

طیبیبااستقلالخوزستانتمدیدکرد
 مدافع تیم فوتبال استقلال خوزستان قرارداد خود را با این تیم به مدت یکسال تمدید 

کرد.
 محمد طیبی مدافع فصل قبل تیم فوتبال استقلال خوزستان قرارداد خود را با این 
تیم به مدت یک فصل دیگر تمدید کرد.این بازیکن مورد گفته می شد مورد توجه باشگاه 
استقلال و سپاهان است.همچنین حسین بهرامی بازیکن استقلال اهواز هم با قراردادی 
دو ساله به این تیم پیوست.علی پورکیانی قائم مقام باشگاه استقلال خوزستان این خبر 

را تایید کرد.

ایران 3 - کانادا 2؛ 

بازگشت رویایی در توکیو

در  دیدار خود  دومین  در  ایران  والیبال  ملی  تیم 
رقابتهای انتخابی المپیک به مصاف تیم قدرتمند کانادا 
رفت و در حالی که دو ست ابتدایی را به این تیم واگذار 

کرده بود در نهایت پیروز میدان شد.
تیم های ملی والیبال ایران و کانادا صبح روز یکشنبه 
دیدار خود را در چارچوب رقابتهای انتخابی المپیک 
در سالن مترو پولیتن شهر توکیو برگزار کردند که این 
دیدار حساس را تیم کشورمان با حساب 3 بر 2 برنده 
شد. تیم کانادا ست های اول و دوم بازی را 29 بر 27 
و 25 بر 19 برنده شد اما ایران در سه ست بعدی به 

ترتیب 25 بر 20، 25 بر 21 و 16 بر 14 برنده شد.
اشمیت بی مهار در ست نخست

رائول لوزانو سرمربی تیم ایران در شروع بازی ترکیب 
سعید معروف، امیر غفور، محمد موسوی، عادل غلامی، 
میلاد عبادی پور، مجتبی میرزاجانپور و فرهاد ظریف 

)لیبرو( را به میدان فرستاد.
بازی در ست نخست با امتیازگیری پیاپی هر دو تیم 
آغاز شد اما دو یک دریافت نه چندان خوب از بازیکنان 
کشورمان باعث شد کانادا یک امتیاز پیش بیفتد و یک 
پوئن سرویس از حریف برتری 8 بر 6 کانادا را در وقت 

نخست استراحت فنی بدنبال داشت.
کانادا با سرویس های خوبی که داشت دریافت کننده 
های ایران را تحت فشار قرارداد و فاصله را افزایش داد. 
تیم ایران با سرویس های خوب موسوی در امتیاز 13 
بر 12 به یک امتیازی کانادا رسید که حریف درخواست 
تایم اوت کرد. یک دفاع خوب از عبادی پور در منطقه 
چهار ایران دو تیم را برابر کرد و پس از آن وقت دوم 

استراحت فنی را ایران 16 بر 15 برای خود ثبت کرد.
در ست دوم خودمان نبودیم

تیم کانادا پس از آن بیشتر از توپ های بلند برای 
اشمیت استفاده کرد و به امتیازگیری پرداخت. ورود 
حمزه زرینی بجای میرزاجانپور یک امتیاز ارزشمند را از 
این بازیکن بدنبال داشت. با این حال کانادا در دفاع روی 
تور هم خوب ظاهر شد و در اسپک نیز همه توپ ها 
را به اشمیت بازیکن پشت خط زن خود ختم کرد که 
بدون دفاع مانده بود. این ست در نهایت با برتری 29 بر 

27 تیم کانادا پایان یافت.
در این ست حمزه زرینی در ترکیب ایران باقی ماند. 
کانادا که از سرویس های خوبی برخوردار بود خیلی 
زود 5 بر 3 پیش افتاد و پس از آن بود که اشمیت 

چند پوئن سرویس گرفت و کانادا را در وقت نخست 
استراحت فنی 8 بر 4 پیش انداخت. در این امتیازات 
دریافت کننده های ایران از نظر روحی هم شرایط 

خوبی نداشتند.
برتری 10 بر 6 حاشیه امنیت خوبی برای کانادا بود و 
پس از آن با یک پوئن سرویس عجیب دیگر این تیم به 
امتیاز یازدهم رسید تا لوزانو تقاضای تایم اوت کند. در 
امتیاز 13 بر 9 بود که شهرام محمودی جانشین غفور 
شد اما مشکل تیم ایران در دریافت ها پا برجا ماند و در 
دفاع روی تور نیز تیم کانادا کاملا برتر بود. وقت دوم 
استراحت فنی این ست 16 بر 10 برای کانادایی ها بود.

تیم ایران در بازگشت به زمین نتوانست بر مشکلاتی 
که از ابتدای بازی برابر کانادا داشت غلبه کند و 18 بر 
11 عقب افتاد. تغییرات در تیم ایران صورت گرفت. 
قائمی نیز به میدان آمد و موسوی چند پوئن سرویس 
گرفت تا اندکی فاصله کم شود. کانادا این ست را به 

راحتی 25 بر 19 برنده شد.
بازگشت در ست سوم

ست سوم با تغییراتی برای تیم ایران آغاز شد. فرهاد 
قائمی بعنوان دریافت کننده در ترکیب حاضر شد و 
مهدی مرندی که از اواسط ست دوم جایگزین ظریف 
شده بود در زمین باقی ماند. ایران این ست را خوب 
شروع کرد و دو امتیاز پیش افتاد. این برتری حفظ شد 
تا اینکه غلامی یک دفاع خوب روی تور داشت و وقت 
نخست  استراحت فنی 8 بر 5 به سود ایران رقم خورد.

تیم کشورمان که اشتباهات نسبتا کمتری در قیاس 
با دو ست ابتدایی این دیدار داشت از امتیاز یازدهم خود 
چند پوئن متوالی گرفت و کانادا را تحت فشار قرار داد. 
با وجود واکنش های سرمربی تیم کانادا، تیم کشورمان 

وقت دوم استراحت فنی را 16 بر 12 پیش افتاد.
بازیکنان کشورمان با سرویس های هدفمند خود در 
ادامه کار و نیز بازی خوب روی تور حریف را تحت فشار 
قرار دادند و فاصله امتیازات افزایش پیدا کرد تا اینکه 
شاگردان لوزانو این ست را 25 بر 20 از آن خود کنند.

ست چهارم به کام ایران
حساسیت بازی در شروع ست چهارم کاملا در روند 
با سرویس های خوب  ایران  بود. تیم  بازی مشهود 
قائمی 4 بر 2 پیش افتاد اما دو اشتباه متوالی از غفور و 
غلامی نتیجه را برابر کرد. کانادا در ادامه یک امتیاز پیش 
افتاد اما این ایران بود که با برتری 8 بر 7 به وقت نخست 

استراحت فنی رفت.
دو تیم تا امتیاز 10 برابر بودند تا اینکه قائمی بار دیگر 
به خط سرویس رفت و برتری 12 بر 10 تیم کشورمان 
را رقم زد تا سرمربی کانادا تقاضای تایم اوت کند. در این 
لحظات آنالیز خوب بازیکنان حریف باعث شده بود تا 
کانادایی ها به راحتی امتیازگیری نکنند. تیم کشورمان 
وقت دوم استراحت فنی را 16 بر 13 به سود خود ثبت 

کرد.
در حالی که ایران سه امتیاز برتری نسبت به حریف 
داشت دو دفاع خوب از کانادایی ها باعث شد تا فاصله 
کم شود و لوزانو تقاضای تایم اوت کند. تیم ایران بار 
دیگر امتیازگیری کرد و 22 بر 18 پیش افتاد تا نوبت 
به تایم اوت کانادایی ها برسد. با وجود تلاش حریف این 
تیم ایران بود که ست چهارم را با حساب 25 بر 21 

برنده شد تا کار به ست پنجم بکشد.
 شروع و پایان خوب در ست سرنوشت

در ست پنجم بازی تیم کشورمان شروعی خوب 
داشت و 3 بر یک پیش افتاد تا سرمربی کانادا در همان 
ابتدای کار تقاضای تایم اوت کند. در حالی که تیم 
کشورمان 7 بر 4 پیش افتاده بود تیم کانادا با توپگیری 
و دفاع روی تور خوب فاصله را به یک امتیاز رساند با 

این حال زمین بازی با برتری 8 بر 6 ایران عوض شد.
کانادا روی اشتباهات تیم ایران دو امتیاز دیگر گرفت 
و 9 بر 8 پیش افتاد تا لوزانو درخواست تایم اوت کند. 
دو تیم در امتیاز برابر در اوج حساسیت پیش رفتند. تا 
اینکه یک سرویس عالی از مهدوی که با دریافت ناقص 

حریف انجام گرفت تیم ایران را پیش انداخت.
پوئن سرویس بد موقعی که مرندی به کانادا داد دو 
تیم را در امتیاز 13 برابر کرد و لوزانو بار دیگر تایم اوت 
گرفت. در حالی که دو تیم برابر 14 بودند تیم ایران ست 
پنجم را 16 بر 14 برنده شد تا به دومین برد متوالی 

خود در این مسابقات دست یابد.
لوزانو: از ست سوم به بازی برگشتیم

سرمربی تیم ملی والیبال ایران با اشاره به دیدار مقابل 
کانادا، گفت: ما در دو ست اول خوب نبودیم ولی از ست 

سوم به بازی برگشتیم.
 رائول لوزانو در پایان دیدار تیم های ملی والیبال 
ایران و کانادا در جمع خبرنگاران گفت: من می توانم 
به دوستم در کادر فنی تیم کانادا برای نمایش خوب 
تیمش تبریک بگویم. کانادا در این بازی نمایش خوبی 

داشت. آنها بعد از بازی سنگین و سختی که روز گذشته 
با لهستان داشتند امروز خیلی خوب ظاهر شدند و 

توانستند نشان بدهند تیم بزرگی هستند.
وی افزود: من از شروع خوب در رقابتها و پایان خوبی 
که در این مسابقه داشتیم، خوشحالم. ما در دو ست 
باختیم اما در ست سوم توانستیم متفاوت ظاهر شویم 
و بهتر کار کنیم. در دو ست اول نتواسنتیم خوب کار 
کنیم ولی در ست سوم به بعد در دریافت بهتر شدیم و 
توانستیم در زمان کوتاهی به بازی خود برگردیم. از این 

بابت از بازیکنانم تشکر می کنم.
اظهار نظر ملی پوشان ایران

 بعد از غلبه بر کانادا
تیم ملی والیبال ایران صبح روز) یکشنبه( در دومین 
دیدار خود در رقابتهای انتخابی المپیک توانست تیم 

کانادا را با نتیجه 3 بر 2 شکست دهد.
تسلیم نشدیم و تا آخرین لحظه جنگیدیم

شهرام محمودی یکی از ملی پوشان والیبال ایران با 
اشاره به پیروزی بر کانادا گفت: تا لحظه آخر تسلیم 
نشدیم و این پیروزی نشان دهنده روحیه جنگنده 
تیم است. خداراشکر می کنم که در این بازی سخت، 
بازیکنان سربلند بیرون آمدند. این پیروزی نشان از 
روحیه جنگندگی تیم داشت. ما تا لحظه آخر تسلیم 
نشدیم. می دانستیم کانادا خسته است و دیروز یک 
بازی پنج سته داشت.  وی افزود: خیلی خوب جنگیدیم 
ولی متاسفانه ست نخست را واگذار کردیم. رفته رفته 
اتحاد و انسجام تیمی را بدست آوردیم روزی بود که 
همه زحمت کشیدند. بازیکنان ذخیره و فیکس کمک 
کردند. خیلی خوشحالم. این بازی سخت و حیاتی را 
بردیم. به نظرم این مهمترین پیروزی ما در مسابقات 

بود که بدست آمد.
 اثبات کردیم یک تیم همدل هستیم

 مهدی مهدوی پاسور تیم ملی نیز در این خصوص 
اظهار داشت: نشان دادیم که به معنای واقعی، تیم 
هستیم. کادر فنی از همه استفاده کرد و بازیکنان داخل 
و خارج از زمین همه سنگ تمام گذاشتند. هر کس 
از بیرون آمد، کمک کرد. نشان دادیم با کار گروهی 
می توانیم هر کاری انجام دهیم. ما قبلًا از این بازی هایی 
که دو ست باخت  را زیاد برده بودیم. اما در این مرحله 
و این سطح از مسابقات برگشت به بازی خیلی سخت 
بود. کادر فنی خیلی خوب حمایت و بازیکنان را داخل 
زمین هدایت کرد. از ست سوم، معروف توانست خیلی 
خوب بازیکنان را تغذیه کند و بازی را بردیم. در مجموع 
می توانم بگویم ما یک برگشت به بازی خوبی داشتیم 

و پیروز شدیم.
 راه صعود به المپیک کمی هموار شد

 عادل غلامی سرعتی زن تیم ملی هم با اشاره به این 
موفقیت گفت: این برد را به همه بویژه جامعه والیبال 
تبریک می گویم. کمی راه برایمان هموارتر شد اما هنوز 
کار سختی داریم. بازی خوبی انجام دادیم. دو ست عقب 
افتادیم. خداراشکر تیم ایران به شرایط روحی و روانی 
خوب رسیده است. معمولاً خیلی سخت است که یک 
تیم بعد از دو ست باخته به بازی برگردد.توانستیم که 
این بازی را ببریم و واقعا خوشحال هستیم. حالا باید به 

بازی های پیش رو فکر کنیم. 
کادر فنی روی ذهن ما کار کرده بود

 فرهاد قائمی دریافت کننده تیم ملی هم اعلام کرد: 
حساسیت این مسابقه موجب شد در دو ست نخست 
خوب کار نکنیم، اما کادر فنی برای بازی با این تیم روی 
ذهن همه ما کار کرده بود. بازی سنگینی بود. کانادا 
تیم خوبی است و در این تورنمنت با آمادگی بیشتر 
از همیشه شرکت کرده است اما کادر فنی ایران روی 
ذهنیت بازیکنان کار کرده بودند. حساسیت این مسابقه 
موجب شد که دو ست اول را خوب شروع نکنیم و نکته 
مثبت هم این بود که به بازی برگشتیم و پیروز شدیم. 
در تمام مسابقات همه بازیکنان ایران همدل هستند. 

مهم نیست که چه کسی بازی می کند و یا بیرون 
است مهم این است که ما پیروز شدیم. حساسیت 
این مسابقات خیلی بالاست. ما هم دوست داشتیم 3 
بر صفر ببریم ولی خوشحالم که پیروز شدیم و تلاش 
می کنیم سهمیه را بگیریم. پشتوانه و دلگرمی ما مردم 

هستند و خوشحالم که آن ها را شاد کردیم.
صحبت های موسوی و معروف

ایران گفت: ما تمام  والیبال  سرعتی زن تیم ملی 
تلاش مان را انجام دادیم تا برابر کانادا به پیروزی برسیم 

و به چیزی غیر از سهمیه فکر نمی کنیم.
سید محمد موسوی بعد از پیروزی بر کانادا اظهار 
کرد: این بازی بسیار مهمی برای ما بود و فکر می کنم 
برابر کانادا کار دشواری داشتیم. البته آنها روز گذشته 
بازی سختی را داشتند. ما سال قبل 3 بر صفر مقابل این 
تیم شکست خوردیم و برای این بازی قدری استرس 
داشتیم. کانادایی ها در سرویس و دفاع و حمله خیلی 
خوب بودند.  وی افزود: نتایج ست ها نشان می دهد 
که بازی سختی بود. همه با تمام توان تلاش کردیم با 
بتوانیم این بازی را ببریم. این برد برای ما خیلی مهم بود. 
ما فقط یک هدف داریم و آن صعود به المپیک است. 
تنها مساله ما کسب سهمیه است و به چیز دیگری 

فکر نمی کنیم.
 معروف پس از پیروزی تیم ملی ایران برابر کانادا 
اظهارکرد: ما می دانستیم کانادا تیم بسیار قدرتمندی 
است. ست نخست بازی خیلی نزدیک بود ما ست سوم 
به بازی برگشتیم. همه بازیکنان امروز کمک کردند تا 
پیروز شویم. این یک پیروزی بزرگ و روحیه بخش 

برای بازی های پیش رو ما بود.
آمار بازی تیم ملی والیبال ایران و کانادا

آمار بازی تیم های ملی والیبال ایران و کانادا نشانگر 
بازی نزدیک و پایاپی دو تیم است.

در  بازی خود  دومین  در  ایران  والیبال  تیم  ملی 
ر قا بت های انتخابی المپیک به مصاف کانادا رفت و 
در یک بازی سخت موفق شد این تیم را سه بر دو 
شکست دهد. تیم  ملی والیبال ایران در این بازی 70 
حمله را انجام داد که تنها چهار حمله بیشتر از تیم 
 کانادا بود و این نشانگر نزدیک بودن بازی این دو تیم 
است. بر خلاف بازی نخست برابر استرالیا تیم  ملی 
والیبال ایران در دفاع به خصوص در دو، سه ست 
نخست عملکرد خوبی نداشت و 9 دفاع را انجام داد، 
در حالی که کانادایی ها 11 بار بازیکنان ایران را دفاع 
کردند. خطاهای هر دو تیم هم نزدیک به هم بود، ولی 
ایران یک خطا بیشتر از کانادا داشت. ایران 26 خطا و 
کانادا 25 خطا را در این بازی انجام دادند. کانادایی ها 
در توپ گیری عملکرد بهتری نسبت به تیم ملی ایران 
داشتند و 29 بار موفق به انجام این کار شدند که ایران 
تنها 27 بار توپ گیری را انجام داده بود، اما در دریافت 
توپ این شاگردان لوزانو در تیم  ملی ایران بودند که با 
43 دریافت عملکرد بهتری را داشتند. در سرویس ها 
هر دو تیم برابر بودند و موفق به کسب 7 امتیاز از خط 

سرویس شدند.
فدراسیون جهانی والیبال:

 بازگشت ایران با درخشش عبادی پور
بازگشت سخت اما تماشایی ملی پوشان ایران در 
دیدار برابر کانادا در سایت فدراسیون جهانی والیبال 

بازتاب داشت.
از  تمجید  با  والیبال  جهانی  فدراسیون  سایت 
با  پور  عبادی  میلاد  نوشت:  پور  عبادی  درخشش 
کسب 26 امتیاز بهترین مهاجم خط حمله ایران بود. 
او در جهبه هجومی تیم عملکرد بسیار خوبی داشت و 
توانست 25 امتیاز از آبشار به دست بیاورد و همچنین 
یک دفاع موفق نیز داشت. هم تیمی او امیر غفور نیز با 
کسب 19 امتیاز به ایران کمک کرد. البته امتیازآورترین 
بازیکن میدان اشمیت از کانادا بود که 27 امتیاز به 

دست آورد.

نصیرشلالالمپیکریوراازدستداد
نایب قهرمان المپیک لندن گفت: تصمیم گرفتم در جام فجر شرکت نکنم زیرا تزریق 
دوم در کمرم خطرناک است و با توجه به وضعیتم فکر کنم کلا وزنه برداری را کنار بگذارم.

نواب نصیر شلال در گفت وگو با ایسنا درباره ی آخرین وضعیت آسیب دیدگی اش بیان 
کرد: با چند پزشک مشورت کردم، وضعیتم به گونه ای است که اگر تزریق دوم را در کمرم 
انجام دهم خطرناک است، بنابراین تصمیم بر این شد فعلا تمرین نداشته باشم و در جام 
فجر شرکت نکنم، از آنجا که جام فجر دومین گزینشی من محسوب می شد بنابراین 
المپیک را نیز از دست دادم.  او ادامه داد: من با انگیزه بودم و تمرینات خوبی را در خانه 
انجام داده بودم، وقتی به اردوی تیم ملی هم آمدم 2-3 هفته اول شرایطم خوب بود اما با 
بدشانسی روبرو شدم و آسیب دیدگی قدیمی عود کرد. تزریق هم که انجام دادم یک مقدار 
جواب داد اما بعد درد کمرم دوباره شروع شد. تزریق دوم هم به گفته پزشک خطرناک بود.

 نصیر شلال در پاسخ به این پرسش که ممکن است این آسیب دیدگی به گونه ای باشد 
که اجازه ندهد وزنه برداری را به طور حرفه ای دنبال کنید، تصریح کرد: فکر کنم باید وزنه 
برداری را کلا کنار بگذارم. ممکن است نیاز به عمل جراحی هم باشد، در آن صورت نیز باز هم 
نمی توانم به وزنه برداری برگردم.  او در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه خیلی زودتر از 
این نمی توانست آسیب دیدگی خود را مداوا کند تا تشدید نشود، گفت: اوایل که درد کمرم 
شروع شده بود فکر نمی کردم به این شدت باشد، یک مقدار تمریناتم را کمتر کردم. با وجود 
اینکه رعایت کردم اما نیاز به عمل جراحی داشتم. اسیب دیدگی ام را خوب تشخیص دادم و 
پیگیری هم کردم اما چون مجبور بودم بخاطر مسابقات جام فجر فشار بیاورم، نمی توانستم 
بیشتر از این رعایت کنم. شاید اگر از اول تمرین نمی کردم این طوری نمی شد.اما خودم 
خواستم تمرین کنم و برای جام فجر آماده شوم.  نایب قهرمان المپیک لندن در مورد اینکه به 
دلیل آسیب دیدگی مجبور است وزنه برداری را کنار بگذارد، بیان کرد: کاری نمی توانم انجام 
دهم، ان شاءالله در زمینه های دیگر موفق شوم.  نصیرشلال به اشاره به کسب مدال المپیک 
لندن، تصریح کرد: حسرت مدال المپیک را ندارم اما دوست داشتم در یک وضعیت خوب 

دوباره به المپیک بروم و نتیجه بگیرم اما شرایط این اجازه را به من نداد.

رستمی: 

خیلیهادوستدارندحاشیهدرستکنند
نایب قهرمان وزنه برداری جهان گفت: خیلی ها می گویند که به تنهایی نمی توانم وزنه بزنم و 

رکوردشکنی داشته باشم اما بدانند که من با علم روز دنیا تمرین می کنم.
رکوردشکنی کیانوش رستمی در فاصله زمانی کمتر از سه ماه مانده به المپیک مورد توجه 
بسیاری از رسانه های داخلی و خارجی قرار گرفت. بر خلاف نظر برخی از افراد که اقدام او را 
غیر حرفه ای دانستند و معتقدند نباید فیلم رکوردشکنی او پخش می شد، رستمی می گوید 
تمرینات عادی خود را دنبال می کرده است. رستمی  درباره اینکه با این رکوردشکنی خواسته 
برای حریفان روس و چینی خود خط و نشان بکشد، بیان کرد: اصلا این طور نیست، من 
تمرینات حرفه ای خود را با علم روز دنیا جلو بردم. خدا را شکر در این مدت تمریناتم خیلی 
خوب پیش رفت. البته هنوز به آمادگی کامل نرسیده ام، با این حال 220 کیلوگرم را به 
راحتی زدم و حتی بیشتر از این نیز جا داشت وزنه بزنم اما لزومی ندیدم. او در پاسخ به این 
پرسش که فکر نمی کند برای رکوردشکنی زود بود؟ تصریح کرد: نه. چون تمرینات عادی ام 
را انجام دادم. همانطور که خیلی ها می گویند کیانوش رستمی نمی تواند به تنهایی وزنه بزند 
و رکوردشکنی داشته باشد این را باید بدانند او با علم روز دنیا جلو می رود. من مهم ترین 
برنامه ریزی را برای خودم دارم. تلاشم این است که پرچم ایران را به اهتزاز درآورم، از این رو 
سخت تمرین می کنم تا در مسابقات خود را نشان دهم. نایب قهرمان وزنه برداری جهان در 
مورد اینکه در المپیک هر نتیجه ای بگیرد فدراسیون پشت او قرار دارد یا مسئولیت با خودش 
است، گفت: من تمام مسائل کاری خود را با فدراسیون و کمیته فنی که پیشکسوتان درآن 
حضور دارند در میان می گذارم و همه موافقت کرده اند، در غیر این صورت پس چرا به 
تنهایی در تهران تمرین می کنم؟ مسلما کار به صورت گروهی پیش می رود و همه برای به 
اهتزاز درآمدن پرچم ایران تلاش می کنند.  رستمی در پاسخ به این پرسش که بهتر نبود در 
آستانه المپیک اجازه نمی داد درگیر مسائل حاشیه ای شود؟ تصریح کرد: نمی گذارم حاشیه ای 
به زندگی ام نزدیک شود. من صحبتی نمی کنم که بویی از حاشیه داشته باشد. فقط تلاش 
می کنم با آرامش کار را جلو ببرم اما خیلی ها دوست دارند حاشیه درست کنند. خدا بزرگ 

است و من هیچ موقع تنها نیستم.  

سرمربی تیم فوتبال استقلال خوزستان گفت: در چند روز آغازین کارم، مسایلی دیدم 
که دور از جوانمردی و اخلاق مداری است و شاید این افراد احساس می کردند که اگر من 

این مسایل را ببینم پا پس بکشم، در حالی که من می دانستم کارم سخت و دشوار است.
سیداکبر پورموسوی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری دانشجویان ایران )ایسنا( منطقه 
خوزستان، در خصوص پذیرفتن هدایت تیم فوتبال استقلال خوزستان، اظهارکرد: در ابتدا 
از اعتماد هیات مدیره و مدیرعامل باشگاه تشکر می کنم و باید بگویم تمام تلاشم را به کار 

می گیرم تا ان شاءالله بتوانم پاسخ خوب و مثبتی به این اعتماد بدهم.
*مسایلی دیدم که دور از اخلاق است

وی با گله مندی از اتفافاتی که در بدو قبول هدایت استقلال خوزستان از جانب برخی افراد 
مشاهده کرده است، گفت: در چند روز آغازین کارم، مسایلی دیدم که دور از جوانمردی 
و اخلاق است و شاید این افراد احساس می کردند که اگر من این مسایل را ببینم، پا 
پس می کشم، در حالی که من می دانستم کارم سخت و دشوار است و یکسری اعتقادات 
هم برای خود داشتم و دارم. سرمربی تیم فوتبال استقلال خوزستان افزود: این افراد فکر 
می کردند که من احساس خطر می کنم و میدان را خالی و ترک می کنم ولی بدانند 
تحرکات غیراخلاقی آن ها فقط انگیزه من را برای جنگیدن بیشتر می کند و این قول را 

به آن ها می دهم که در یک فضای کاملا جوانمردانه با آن ها مبارزه می کنم و می جنگم.
*پیشنهادهای میلیاردی در جهت تخریب باشگاه استقلال خوزستان

وی بیان کرد: این افراد با بازیکنان ما وارد مذاکره شده اند و علی رغم این که این بازیکنان 
با ما قرارداد دارند، پیشنهادهای میلیاردی به آن ها داده اند و به سمت تخریب من، باشگاه 
و مدیران باشگاه رفته اند اما همان طور که گفتم، انگیزه من بسیار شده است و به گروهی 
که قرار است با من کار کنند، ایمان دارم و انتظار دارم مردم و هواداران حمایت، صبر و 
تحمل داشته باشند و امیدوارم تیمی بسازیم که باعث غرور و شادی مردم شود و این امید 

را می دهم که تیم خوبی بسازیم. 
 پورموسوی خاطرنشان کرد: قانون، عرف و منطق می گوید وقتی بازیکنی تحت قرارداد یک 
باشگاه است با باشگاه او مذاکره شود و این افراد با توجه به این که تلاش ما حفظ بازیکنان 
مان است، قیمت 100 میلیون تومانی بازیکنان ما را روی یک میلیارد تومان می برند و پیش 
خود می گویند با توجه به این که بازیکن تحت قرارداد باشگاه است، نمی تواند با ما بیاید 
ولی حداقل کاری می کنیم که به باشگاهش فشار آورد و تمرکزش به هم بخورد. البته هیچ 
اشکالی هم ندارد و برای بار اول و دوم هم نیست که با این مسایل رو به رو می شویم. ما در 
این سال ها بارها و بارها به جوانان اعتماد کرده ایم و جواب اعتماد ما را هم داده اند. امسال 

هم همان شیوه و سیاست گذشته باشگاه را در پیش می گیریم.
 *تیمی می سازیم که در ایران و آسیا باعث غرور شود

 سرمربی تیم فوتبال استقلال خوزستان در خصوص حضور این تیم در سه جبهه آسیا، 
لیگ برتر و جام حذفی ایران نیز عنوان کرد: کار ما چه در آسیا و چه در لیگ ایران سخت 
است و در این چند سال هم دیده اید باشگاه هایی که قدمت، شرایط و امکانات شان بهتر 

از ما بوده، حال و روزشان در آسیا به چه صورت بوده است و باید بپذیریم که فوتبال ایران 
نسبت به باشگاه های آسیایی از خیلی جهات عقب تر است. من این قول را به هواداران 

می دهم که تیمی را بسازیم که در ایران و آسیا باعث غرور شود.
 *دنبال بازیکن میلیاردی نمی رویم

 وی در پاسخ به این سوال که آیا بودجه 16 میلیارد تومانی باشگاه جوابگوی برنامه های 
شما در فصل آینده است؟ گفت: بله جوابگو است؛ ما نمی خواهیم به دنبال بازیکن میلیاردی 
برویم و اگر بخواهیم دنبال چنین بازیکنانی باشیم، سابقه پنج ساله خودمان را خراب کرده 
ایم. ما از روز اول هم گفته ایم دنبال بازیکن میلیاردی نمی رویم و دنبال بازیکن سازی 
هستیم و اگر به قیمت فدا شدن من هم شود، نگرانی ای ندارم و صد درصد در راستای 

سیاست باشگاه قدم برمی داریم.
 *قرارداد سفید امضا کردم

 پورموسوی در پاسخ به این سوال که با توجه به این که در گذشته قرارداد ویسی با باشگاه، 
قلبی بوده است اینک قرارداد شما به چه صورت است؟ گفت: من قرارداد سفید امضا کردم 
و باید بگویم سرباز خوزستان هستم و اگر پیشنهاد میلیاردی هم به من داده می شد، اصلا 

آن را مقابل این قراردادم نمی گذاشتم. 
وی بیان کرد: از این که آقای ویسی هم به من لطف داشتند و من جزو گزینه های او 
برای مربیگری در سپاهان بودم، قدردانی می کنم. روز پایانی که ویسی می خواست از تیم 
برود به مدیریت باشگاه گفت که بهترین گزینه ای که می توانم به شما برای تیم معرفی کنم 
جز پورموسوی فرد دیگری نیست و به من هم گفت در این استقلال بمان و نگذار که این 

مجموعه از هم پاشیده شود که من هم از زحمات ویسی تشکر می کنم. 
وی درخصوص جدایی خسوس، گلر این تیم و نگرانی هایی که در این زمینه وجود دارد 
نیز گفت: نگرانی هایی که وجود دارد، طبیعی است؛ یک هفته قبل از پایان لیگ هم نمودار 
آقای فردوسی پور در برنامه نود می گفت تیمی که نیم فصل اول قهرمان شده، هیچ وقت 
قهرمان لیگ نشده است ولی ما توانستیم این آمار را تغییر دهیم و ان شاءالله امسال هم 

مقتدرانه در لیگ حاضر شویم.
 *خسوس گفت فریب خوردم

 سرمربی تیم فوتبال استقلال خوزستان درباره جایگزینی برای خسوس هم عنوان کرد: 
قبل از این که بخواهیم از خسوس تعریف کنیم باید از فرشاد بختیاری زاده، مربی او تعریف 
کنیم که واقعا در آماده کردن و ساختن این بازیکن نقش بسیاری داشت و بعد از آن هم 
باید از خط دفاعی مان قدردانی کنم. دوست داشتم خسوس بماند ولی متاسفانه با توجه 
به این که قراردادش تمام شده بود، یکسری دوستان که خیلی به باشگاه محبت داشتند، 
خسوس را بردند که البته خودش هم می گفت فریب خوردم. به هر حال از آن دوستان 
انتظار داشتم که حداقل می گذاشتند که با ما خداحافظی کند و او را به این صورت شبانه 

از اهواز بیرون نمی بردند.
 وی افزود: گلر داخلی ای هم که شایسته باشد، بهتر از گودرز داوودی نداریم و من روی 
گزینه داخلی به جز داوودی فکر نمی کنم ولی تلاش می کنیم که یک گلر خارجی هم 

جذب کنیم.
 *هر بازیکنی جدا شود، اشتباه کرده است

 وی بیان کرد: اگر هر کسی به هر دلیلی از باشگاه ما جدا شد، بزرگترین اشتباه خود را در 
زندگی مرتکب شده است. آرامش، یکدلی، یکپارچگی و صداقت در باشگاه استقلال، جزو 

اولین ویژگی های مان بوده است.
 *فکر می کنم روی کولیبالی قلم بکشم

 وی خاطرنشان کرد: موسی کولیبالی هنوز از ما جدا نشده ولی متاسفانه برخی ها از آب 
گل آلود ماهی گرفتند و پیشنهادهای میلیاردی به او می دهند و علی رغم میل باطنی مان 
که بسیار دوست داریم این بازیکن در تیم بماند، فکر می کنم روی این بازیکن قلم بکشم، 
چرا که نمی توانیم کل مجموعه را به خاطر یک بازیکن، فدا کنیم و اعتقادات مان را زیر 

پا بگذاریم.  
سرمربی تیم فوتبال استقلال خوزستان گفت: من به خاطر کل تیم، حاضر نیستم 
پیشنهادی به بازیکنی بدهم که همبستگی بازیکنانم از بین برود. اگر سال گذشته موفق 
بودیم به این دلیل بود که تمام بازیکنانم در یک سطح بودند و اصلا این قیمت ها را قبول 

ندارم. اگر ما قهرمان شدیم، تلاش کل مجموعه بوده است. 
*با قیمت های میلیاردی مبارزه می کنیم

 وی گفت: از مردم می خواهم کمی صبور باشند و از ما حمایت کنند، چرا که آینده مال ما 
است و ما می خواهیم با قیمت های میلیاردی آقایان مبارزه کنیم. 

"خسوس می گفت فریب خورده است"

سرمربیاستقلالخوزستان:پاپسنمیکشم!
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محققان دانشگاه وست انگلند عصای هوشمندی طراحی کرده اند که می تواند به هزاران نفر 
مبتلا به پارکیسنون کمک کند.

 مبتلایان به پارکینسون اغلب با سفت شدن مفاصلشان، از حرکت ایستاده و می افتند.
عصای Walk to Beat می تواند با استفاده از یک حسگر، زمانی را که اندام کاربر بی حرکت 

شده و قادر به ادامه راه رفتن نیست، حس کند.
فناوری مذکور که در آزمایشگاه رباتیک بریستول ساخته شده، به محض تشخیص توقف 

حرکت، مرتعش می شود تا بیمار بتواند ریتم خود را بازیافته و مجددا به حرکت ادامه دهد.
این عصا می تواند به میلیون ها مبتلا به پارکینسون که اغلب احساس بی حرکت شدن اندام و 

علائم غیرطبیعی راه رفتن را تجربه می کنند، کمک کند. 

گیاهیکهگازمیگیرد!

تولیدنانوسیالیبرایکاهشتلفاتحرارتیدرصنایعپتروشیمی
محققان دانشگاه سمنان موفق به تولید نانوسیال پایداری 
شدند که استفاده از آن در سیستم های گرمایش و سرمایش 
موجب افزایش بهره وری و کاهش تلفات حرارتی خواهد شد 
و در صنایعی نظیر صنعت نفت، گاز و پتروشیمی و همچنین 

صنایع خودروسازی کاربرد خواهد داشت.
در  نانومتری  ابعاد  با  ذرات  تعلیق  از  که  نانوسیالات   
سیالات معمولی حاصل می شوند، نسل جدیدی از سیالات 
با کاربردهای فراوان هستند. اندازه  ذرات مورد استفاده در 
نانوسیالات 1 تا 100 نانومتر است. این ذرات از جنس ذرات 
فلزی همچون مس، نقره و یا اکسید فلزاتی همچون آلومینیوم 
و مس هستند. تعلیق نانوذرات در سیالات معمولی سبب 
بهبود خواص انتقال حرارت و یا به عبارتی افزایش هدایت 

گرمایی سیالات می شود.
سابقاً برای افزایش ضریب هدایت حرارتی سیالات به آن ها 
ذراتی با ابعاد میکرومتری افزوده می شد. این مساله باعث 
می شود که مجرای عبور سیال به سرعت مسدود شود. امروزه 
تعلیق پایدار و تولید نانوسیالات جدید و بهینه کردن خواص 
حرارتی آن ها یکی از شاخه های مهم علم مکانیک به شمار 

می رود.
دکتر محمد همت اسفه، محقق طرح با بیان این مطلب 
که ارتقای عملکرد حرارتی مبدل های حرارتی و سیستم های 
گرمایشی و سرمایشی یک موضوع مهم در افزایش سوددهی 
بسیاری از صنایع محسوب می شود؛ هدف از انجام این طرح 
را تولید نانوسیال پایدار آب/ نقره و ارزیابی عملکرد آن و 
همچنین بهینه سازی پارامترهای مؤثر بر کارایی این نانوسیال 

عنوان کرد.

وی در رابطه با مهم ترین مزایای استفاده از نانوسیالات 
به  نانوسیالات  از  استفاده  افزود:  حرارتی  در سیستم های 
دلیل هدایت حرارتی بالای آن ها موجب می شود سوخت یا 
برق کمتری جهت افزایش دمای سیال مورد نیاز باشد. این 
موضوع هم به لحاظ زیست محیطی و هم به لحاظ اقتصادی 
حائز اهمیت خواهد بود. همت اسفه خاطرنشان کرد: با افزودن 
و تعلیق نانوذرات می توان بدون تغییر در اندازه  سطح انتقال 
حرارت، میزان حرارت منتقل شده را افزایش داد. این بدین 
معنی است که دیگر نیازی به افزایش سرعت سیال و افزایش 
سطح نیست که بالتبع کاهش هزینه را در پی خواهد داشت. 
به علاوه، در طولانی مدت به دلیل وجود انتقال حرارت 
مطلوب با استفاده از سیال با حجم کمتر، اثرات مخرب سیال 
بر پمپ ها و دیواره  مبدل ها کاهش می یابد. ازاین رو، اثرات 

جانبی سیال بر تجهیزات کاهش خواهد یافت. محقق طرح 
تصریح کرد: در این تحقیق، نانوذرات فلزی نقره به کمک 
امواج فراصوت درون آب به صورت پایدار و بلند مدت تعلیق 
شده است. سپس حرکت این نانوسیال با غلظت پایین درون 
یک لوله با جریان متلاطم مورد ارزیابی قرار گرفته است. 
همچنین تأثیر حضور و غلظت نانوذرات بر ضریب هدایت 
حرارتی، ویسکوزیته دینامیکی، ضریب انتقال حرارت و افت 
فشار بررسی شده است. نتایج این تحقیقات که حاصل 
تلاش های دکتر محمد همت اسفه، دکتر سیف الله سعدالدین 
و دکتر مجتبی بیگلری از اعضای هیأت علمی دانشگاه سمنان 
و مهندس هادی رستمیان، دانشجوی مقطع دکترای این 
 International Communications  دانشگاه است در مجله

in Heat and Mass Transfer منتشر شده است. 

عایقیبرایخلاصیاز
ترکدستگاههایپوشیدنی

یک تیم بین المللی از دانشمندان به رهبری دانشگاه پنسیلوانیا موفق به ابداع یک عایق 
خودترمیم کننده شده اند که می تواند عملکردهای دستگاههای الکترونیک پوشیدنی را حتی 

پس از چند بار شکستن بازیابی کند.
 دستگاههای پوشیدنی الکترونیکی به دلیل طراحی پیچیده آن ها بسیار ظریف هستند و 
معمولا پس از شکسته شدن تصادفی، یا به همان شکل باقی می مانند، یا پس از تعمیر دیگر 

عملکرد خوبی نخواهند داشت.
ماده جدید نانوکامپوزیت محققان می تواند شکستگی در دی الکتریک ها را که بخش های 
الکترونیکی را عایق می کنند، ترمیم کند. این ماده منعطف نه تنها دوام دستگاهها را افزایش 

می دهد، بلکه حتی در برابر جریان مخالف و رسانایی حرارتی نیز مقاومت می کند.
محققان این ماده را با افزودن نانوورق های نیترید بورون به یک پلیمر پلاستیکی ساختند. 
این نانوورق ها نه تنها عایق الکتریسیته هستند، بلکه همچنین می توانند به دلیل برخورداری 
از گروههای پیوند هیدروژنی روی سطح ماده که به سوی هم کشیده شده و شکاف را درز 

می گیرند، خود را ترمیم کنند.
مواد خودترمیم کننده به آن دسته از موادی گفته می شود که می توانند هرگونه آسیب 

فیزیکی را تاب آورده و بطور طبیعی با اثر خارجی کم، خود را ترمیم کنند. 

عصایهوشمندیکهبهکمکبیماران
پارکینسونمیرود

محققان برای اولین بار موفق به کشف کلسیم فسفات 
در ساختار گیاهان شده اند؛ آن ها دریافته اند که گزنه های 
این ماده جهت سخت کردن موهای سوزن  از  صخره ای 
مانند خود که برای دفاع در برابر صیادان کاربرد دارد، استفاده 

می کنند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا منطقه خراسان به نقل از 
تریهاگر، محققان دانشگاه بن برای اولین بار گیاهی کشف 
کرده اند که در ساختار آن فسفات کلسیم به عنوان یک ماده 

زیستی معدنی وجود دارد.
کلسیم فسفات در قلمرو حیوانات به وفور یافت می شود 
و  دندان ها  ساختار  که  است  سخت  معدنی  ماده  یک  و 
استخوان ها را تشکیل می دهد. حالا محققان از وجود این 
 )Loasaceae( ماده در موهای نیش زننده گزنه های صخره ای
که یک گیاه بومی در کوهستان آند آمریکای جنوبی است، 

خبر می دهند.
مواد معدنی برای قوی تر کردن تریکوم های نیش زننده این 
گیاه به کار می روند و به این ترتیب به علفخواران یادآوری 

می کنند بهتر است از این گیاه فاصله بگیرند. وقتی زبان 
حیوان در تماس با تریکوم ها قرار می گیرد، نوک سخت آن ها 
می شکند و درد زیادی برای حیوان به همراه دارد. ترکیب 
معدنی موهای گازگیرنده خیلی شبیه به دندان انسان و 
حیوانات دیگر است. ساختار تریکوم های گیاهان معمولی از 
فیبر تشکیل شده است، اما در این گزنه ها تریکوم با پوششی 
از کریستال های کوچک فسفات کلسیم پوشانده شده است 
و این امر باعث شده موهای نیش زننده سختی غیرمعمولی 
داشته باشند. محققان هنوز نمی دانند که این گیاه چرا در 
طول تکامل خود چنین فرآیند منحصر به فردی را در پیش 
گرفته است. بیشتر گیاهان در ساختارهای خود از سیلیکا یا 
کربنات کلسیم به عنوان مواد معدنی زیستی استفاده می کنند 
پس چرا گزنه های صخره ای این کار را نکرده اند؟ یک دلیل 
متداول برای تکامل این است که یک موجود یک مسیر 
متابولیکی را دارد یا نه. مساله ای که پیش روی دانشمندان 
قرار دارد این است که گزنه های صخره ای می توانند سیلیکا را 

متابولیزه کنند، پس چرا کلسیم فسفات می سازند؟ 

 قبل از بارداری در مرحله پیش دیابت بودم و الان که سه ماهه باردارم قند ناشتام 94 و یک 
ساعت بعد 175 است. چگونه می توانم قند خونم را در این مدت پایین نگه دارم؟

 قدم اول در درمان دیابت بارداری تغییر روش تغذیه ای و کمک به کنترل قندخون در 
محدوده ی نرمال از طریق رعایت رژیم غذایی سالم است. اکثر زنان باردار با کنترل صحیح و 

خوب قند خون نوزاد سالم وبدون هیچگونه عارضه ای را بدنیا می آورند.
در وعده صبحانه 1 کف دست نان سنگک بیشتر نان نخورید. بقیه مصرف غلات در ساعات 

دیگر روز باشد.
 انرژی دریافتی را کم کنید اما به این معنی نیست که وزن کم کنید. بیش از 1800 کالری 

در روز نخورید.
 یکی از روشهای تنظیم مقدار قند خون در محدوده ی نرمال، نظارت بر مقدار مصرف 
کربوهیدرات در رژیم غذایی است. کربوهیدرات ها بعد از هضم بصورت قند در خون)گلوکز( 
ظاهر می شوند. وجود گلوکز یا قند خون برای تولید انرژی در بدن ضروری است و از سوی دیگر 
جنین از بدن مادر برای تغذیه و رشد این مولکول حیاتی را دریافت می کند، به همین علت حفظ 

مقدار قند خون در محدوده ی طبیعی بسیار مهم است.  
کربوهیدراتهای موجود در غذاها

کربوهیدراتها درغذاها ی زیر وجود دارند:
 - شیر و ماست

 - میوه جات و آبمیوه ها 
- برنج، غلات، حبوبات و ماکارونی ها )پاستاها( 

- نان، کلوچه، بیسکویت ، انواع رول ها و نانهای ساندویچی
 - انواع لوبیای خشک، لپه ، نخود، عدس

- سیب زمینی، ذرت، سیب زمینی شیرین، نخود فرنگی، کدو
شیرینی ها و دسرها، نوشیدنیهای معمولی و گاز دار و آبنبات ها حاوی مقادیر بسیار زیادی 

قند هستند.
کربوهیدرات موجود در غذاها با واحد گرم اندازه گیری می شود. شما می توانید با مطالعه 
ی برچسب روی غذاها از مقادیر قند موجود در آن مطلع شود و با آموختن لیست جایگزین 

می توانید کربوهیدرات موجود در هر وعده ی سروینگ خود را محاسبه و کنترل کنید.
 مقدار توصیه شده ی روزانه

بسیار مهم است که برای ارزیابی رژیم غذایی خود به یک کارشناس یا دکتر تغذیه مراجعه 
کنید. متخصص تغذیه با محاسبه ی مقدار کربوهیدارت مورد نیاز شما در غذاها و میان وعده ها 
به شما آموزش می دهد که چگونه مقدار کربوهیدراتهای موجود در هر غذا را شمارش کنید. با 

رعایت توصیه های تغذیه ای شما می توانید به کنترل  مقدار قند خون خود بپردازید.
 غذای روزانه ی خود را بین 3 وعده ی اصلی و دو تا 3 میان وعده تقسیم کنید چنانچه در 
یک وعده مقدار زیادی غذا بخورید مقدار قند خون شما به میزان زیادی بالا خواهد رفت از 
سوی دیگر نباید هیچیک از وعده های غذایی یا میان وعده های خود را فراموش کنید. در هنگام 
بارداری، نیازهای تغذیه ای شما بالا می رود و از سوی دیگر جنین نیز به تغذیه ی متعادلی 

نیاز دارد.
 نشاسته

 غذاهای نشاسته ای در نهایت به گلوکز تبدیل می شوند. بنابراین نباید در خوردن  آنها زیاده 
روی نمود اما نشاسته باید درهر وعده ی غذایی شما وجود داشته باشد اندازه ی قابل قبول 

مصرف نشاسته یک فنجان در هر وعده ی غذایی یا دو برش نان است.

شیر
شیر غذایی سالم است و منبع مهمی از کلسیم محسوب می شود. شیر فرم مایعی از 
کربوهیدرات می باشد و نوشیدن مقدار زیاد آن در یک وعده سبب افزایش مقدار قند خون 

می شود بنابراین هر بار تنها یک فنجان شیر میل کنید.
میوه جات

یکی از روشهای تنظیم مقدار قند خون در محدوده ی نرمال، نظارت بر مقدار مصرف 
کربوهیدرات در رژیم غذایی است. کربوهیدرات ها بعد از هضم بصورت قند در خون)گلوکز( 
ظاهر می شوند. وجود گلوکز یا قند خون برای تولید انرژی در بدن ضروری است و از سوی دیگر 
جنین از بدن مادر برای تغذیه و رشد این مولکول حیاتی را دریافت می کند، به همین علت حفظ 

مقدار قند خون در محدوده ی طبیعی بسیار مهم است.  
میوه ها غذاهای سالمی هستند اما سرشار از قندهای طبیعی می باشند شما باید یک تا 3 وعده 
میوه در یک روز مصرف کنید اما تنها در یک وعده یک میوه  بخورید. از میوه های کنسرو شده 

در شربت استفاده نکنید زیرا حاوی مقادیر زیادی قند می باشند.
صبحانه

کنترل قند خون در صبح بسیار مشکل است و این به دلیل تغییرات طبیعی در مقدار هورمونها 
است. خوردن غلات صبحانه ی تصفیه شده، میوه جات و حتی شیر در وعده ی صبحانه توسط 
زنان باردار قابل تحمل نیست. چنانچه قند خون  بعد از صبحانه ی شما بعد از خوردن این نوع 
غذاها بسیار زیاد بالا می رود  نباید از این غذاها در صبحانه استفاده کنید. غالباً صبحانه ی حاوی 

پروتئین ونشاسته بهتر قابل تحمل است.
از خوردن آبمیوه بپرهیزید

برای تهیه ی یک لیوان آب میوه شما از چندین میوه استفاده می کنید، بنابراین آبمیوه منبع 
تغلیظ شده ای از کربوهیدراتها  است و از آنجائیکه مایع است بنابراین می تواند سریعاً قند خون 

را افزایش دهد بنابراین از خوردن آبمیوه ها بپرهیزید.
شدیداً از خورد ن شیرینی ودسر بپرهیزید

 کیک ها، بیسکویت ها و شیرینی ها حاوی مقادیر بسیار زیادی کربوهیدرات می باشند این غذاها 
معمولاً دارای مقادیر زیادی چربی نیز هستند و از  نظر ارزش تغذیه ای نیز پایین هستند. علاوه 
بر این از خوردن سوداها  و نوشیدنی های حاوی شکر نیز پرهیز کنید. از نوشیدنیها و غذاهای 

حاوی شکر افزوده یا عسل یا شربت ذرت بپرهیزید.
درمورد مصرف محصولاتی که با نام بدون شکر عرضه می شوند دقت کنید.

sugar-free با نام بدون شکر یا محصولاتی که حاوی شکرهای الکلی هستند معمولاً 
عرضه می شوند. اما این محصولات همچنان حاوی مقادیر زیادی کربوهیدرات هستند. بروی 
بر چسب این محصولات بدقت به دنبال کربوهیدرات کل بگردید. شکرهای الکلی دارای اثر 
laxative)ملین ( هستند یا سبب ایجاد نفق وتولید گاز در شکم می شوند. این نوع شکرها 
عبارتند از مانیتول، مالتیتول، سوربیتول، زایلیتول، ایزومالت، هیدرولیزات نشاسته ی هیدروژنه 
. اما برخی از محصولات با برچسب بدون شکر واقعاً حاوی شکر نیستند و بروی قند خون شما 

تأثیری ندارند مانند سوداهای رژیمی و ژله های رژیمی 
تهیه ی گزارش از مصرف مواد غذایی

بهتر است از همه ی غذاهایی که روزانه مصرف می کنید و مقدار دقیق آن  گزارشی تهیه 
کنید این کار به شما در کنترل و نظارت بر مصرف  کربوهیدرات کمک خواهد کرد. همچنین 
بهتراست یک ابزار دقیق اندازه گیری مانند فنجان را برای صحت میزان مصرف غذاها در نظر 

بگیرید. 

کنترل قند خون در دوران بارداری 
دهانشویهخانگیبرایخونریزیلثه

آیا به طور مرتب دچار التهاب لثه می شوید؟ این مشکل باعث بروز خونریزی از لثه ها 
می شود که کمابیش در بین مردم جهان به امر رایجی تبدیل شده است. در این مطلب 
شما را با چند دهانشویه ی طبیعی و خانگی آشنا می کنیم که به رفع مشکل خونریزی 

لثه هایتان کمک می کنند.
 برای اکثر ما پیش آمده است که در حین مسواک زدن متوجه خونریزی از لثه هایمان 
شده ایم. حتی گاهی پیش می آید که در این مخاط صورتی رنگ، احساس التهاب می کنیم. 
خونریزی لثه ها در برخی موارد به صورت خودبه خودی نیز بروز می کند. برخی افراد علاوه 
بر خونریزی لثه احساس می کنند که دندان هایشان کمی تکان می خورند.  عوامل متعددی 

در این مشکلات دخیل هستند. 
مشکلاتی از قبیل بهم فشردگی دندان ها، کمبود ویتامین ها بخصوص ویتامین ب3 یا 
ویتامین ث، ضعف سیستم ایمنی بدن، مشکلات هورمونی به عنوان مثال در دوره ی 
یائسگی یا بارداری، جرم و پلاک و پوسیدگی دندان، مسواک زدن نادرست و محکم و دیابت 

از مواردی هستند که باعث خونریزی لثه ها می شوند.
در اینجا طرز تهیه 4 دهانشویه خانگی برای رفع خونریزی لثه را برایتان می گوییم.

دهانشویه با جوش شیرین: جوش شیرین برای مقابله با خونریزی لثه بسیار موثر 
است، چون باعث کاهش التهاب، کاهش پلاک و جرم دندان ها، نابودی باکتری ها و تسکین 
مشکلاتی مانند التهاب یا خارش می شود.  به عقیده متخصصان، آلوئه ورا یک درمان طبیعی 
و فوق العاده برای درمان مشکل ژنژیویت )التهاب لثه( و خونریزی لثه ها محسوب می شود. 
برای تهیه ی این دهانشویه ی خانگی به نصف لیوان آب نیازی دارید تا یک قاشق چایخوری 
جوش شیرین را در آن حل کنید.  این محلول را برای دقایقی داخل یخچال قرار دهید تا 
خنک شود، چون در این صورت باعث تسکین بهتر التهاب می شود.  اگر جوش شیرین به 
خوبی در آب حل نشد، لازم است که مجددا آن را با قاشق به خوبی هم بزنید. دهانتان را با 
این دهانشویه شستشو دهید، اما از بلعیدن آن خودداری کنید. حواستان باشد که محلول به 
تمام نقاط دهانتان برسد و اطراف آن را به خوبی شستشو دهد. توصیه می کنیم این کار را 

بعد از هر وعده ی غذایی )سه بار در روز( انجام دهید.
دهانشویه با نمک و زنجبیل: دهانشویه تشکیل شده از نمک و زنجبیل خواص و 
فواید فوق العاده ای دارد. استفاده از این دهانشویه یک روش ساده برای کاهش التهاب ها 
و درمان دردهای مربوط به دهان و دفع باکتری های موجود در دندان ها است.  برای تهیه 
ی دهانشویه با این دو ترکیب طبیعی کافیست به نصف لیوان آب، مقدار کمی )حدود یک 
قاشق چایخوری( زنجبیل رنده شده اضافه کنید. زمانی که ترکیب به جوش آمد، یک قاشق 
نمک به آن بیافزایید. اجازه دهید ترکیب مدتی بماند و سپس آن را داخل یخچال قرار دهید. 
محلول را صاف و با آن دهانتان را شستشو دهید. این کار باعث تسکین، درمان و کاهش 
التهاب می شود.  برای یک دهانشویه ی مناسب لازم است که به مدت حدود 30 ثانیه 
دهانشویه را داخل دهان نگه دارید و بچرخانید تا به همه ی قسمتهای آن برسد. حواستان 

باشد که دهانشویه را نبلعید. می توانید روزانه سه مرتبه از این دهانشویه استفاده کنید.
دهانشویه با نعنا: احتمالا تاکنون دهانشویه های نعنایی استفاده کرده اید. اما می توانید 
به جای صرف هزینه برای خرید این محصولات به راحتی در منزل نیز دهانشویه نعنایی 
تهیه کنید.نعنا یک سبزی فوق العاده برای مقابله با عفونت ها و التهاب ها است.  برای تهیه 
این دهانشویه 5 عدد برگ نعنای تازه را در نصف لیوان آب جوش ریخته و اجازه دهید به 
مدت حداقل 15 دقیقه بجوشد. سپس زیر شعله را خاموش کرده و اجازه دهید خنک شود. 
محلول را صاف کرده و به مدت 5 تا 10 دقیقه داخل یخچال قرار دهید. سپس دهان تان را 
از این دهانشویه پر کنید و آن را به مدت یک دقیقه داخل دهان بچرخانید تا به طور کامل 
با تمام قسمت های لثه ها تماس داشته باشد. این کار را روزانه سه مرتبه، بعد از هر وعده 

غذایی انجام دهید.
دهانشویه با آلوئه ورا: به عقیده متخصصان آلوئه ورا یک درمان طبیعی و فوق العاده 
برای درمان مشکل ژنژیویت )التهاب لثه( و خونریزی لثه ها محسوب می شود. ژل آلوئه ورا 
حاوی ترکیبات مفیدی است که به درمان، تسکین و کاهش التهاب ها یا عفونت ها کمک 
می کنند.  برای تهیه ی این دهانشویه ی خانگی، یک تکه از ساقه ی گیاه آلوئه ورا )که در 
عطاری ها به فروش می رسند( را بریده و ژل آن را که ماده ی چسبناک و شفافی است 
درآورید. لثه هایتان را به کمک این ژل ماساژ دهید. لازم است که این کار را به آرامی و دقت 
انجام دهید تا ژل به خوبی جذب لثه ها شود. بعد از تمام شدن ماساژ لثه ها، دندان هایتان 
را مسواک بزنید. یادتان باشد که برای داشتن لثه های سالم باید بهداشت دهان و دندان را 
رعایت کنید. این درمان های خانگی، روش های طبیعی برای رفع مشکلات جزئی هستند. 
اگر اطمینان دارید که دندان هایتان نیازی به جرم گیری ندارد و با کمک این دهانشویه ها و 
بعد از ارتقای بهداشت دهان و دندان هایتان، مشکل خونریزی لثه هایتان رفع نشد، بهتر است 

با یک پزشک متخصص لثه مشورت کنید.

آدامسیکهقورتمیدهید،چهمیشود؟
برخی اوقات عدم تمرکز باعث می شود تا آدامسی را که می جویم، قورت بدهیم اما 
سوال اینجاست پس از قورت دادن آدامس چه اتفاقی در بدن می افتد؟ به گزارش باشگاه 
خبرنگاران؛ برخی مطالعات نشان می دهند آدامسی که به اشتباه قورت داده شود 7 سال در 
بدن می ماند اما دانشمندان خلاف این باور را اثبات کردند.بخش اعظم آدامس متشکل از 
نوعی لاستیک به نام بوتیل است که در ساخت توپ بسکتبال نیز مورد استفاده قرار می گیرد.

دانشمندان انجمن شیمی ایالات متحده به تازگی یک تحقیق گسترده در خصوص ورود 
آدامس به بدن و واکنش سیستم گوارش نسبت به آن انجام داده اند و دریافتند آدامس در 
معده توسط اسید هیدروکلریک هضم و نابود می شود و باقیمانده توسط روده ها از بدن دفع 
می شود.آدامس ها به طور معمول از شیرین کننده ها ، طعم دهنده ها ، نرم کننده ها و عناصر 
پلاستیکی تشکیل شده اند ، ماده پلاستیکی موجود در آدامس نوعی پلیمر است و به طور 
کاملًا مصنوعی ساخته می شود و ربطی به صمغ درختان ندارد.از خوردن آدامس، آنزیم های 
زبان شروع به شکستن مولکول های بزرگ آدامس می کند.البته معده نمی تواند لاستیک 
موجود در آدامس را به طور کامل نابود کند اما آن را از خود عبور می دهد و در نهایت آدامس 
جویده شده پس از یک الی 2 روز از بدن خارج می شود.شیوه هضم و خارج کردن آدامس 
از بدن دقیقاً مانند فرآیند هضم مواد غذایی همچون ماکارونی، گوشت و یا دانه های آجیل 
است.با این وجود کارشناسان توصیه می کنند افراد از خوردن مواد غیر خوراکی اجتناب کنند، 
اما در عین حال در صورت قورت دادن اشتباهی آدامس و ابتلا به مشکلات گوارشی چون 

چسبندگی مری و یا بیماری های معده به پزشک متخصص مراجعه کنید.

زوج های جوان بخوانند؛

موادغذاییفوقالعادهبرایافزایشعشقومحبت
در این مطلب شما را با تعدادی ازمواد غذایی که احساسات شما را تقویت می کنند معرفی 
می کنیم. به گزارش  باشگاه خبرنگاران؛ رابطه عشقی شما یک موجود زنده است که برای 
رشد و پیشرفت نیاز به غذا دارد. بهترین راه برای غذا دادن به آن ایجاد تغییر در آن است. 
ایجاد تغییر در رابطه نشان داده است که یکی از مهمترین عناصر در خوشبختی زوج ها می 
باشد. بر اساس تحقیقات مصرف مواد غذایی مانند دانه های لوبیا، ذرت بو داده شده، شکلات، 
برخی گونه های آبزی و نیز غذاهای فرآوری شده چون همبرگر و سیب زمینی سرخ شده 
می تواند باعث ایجاد سردی در روابط بین زوجین و مشکلات احساسی در بین آن ها شود.

بررسی ها نشان می دهند، مصرف غذاهای نفاخ در شب باعث ایجاد سنگینی و سوزش معده 
می شود و هضم آن ها دیر صورت می گیرد از این رو مصرف آن به هیچ وجه برای وعده 
غذایی شام توصیه نمی شود.شکلات نیز با وجود انواع فواید می تواند در بانوان باعث ایجاد 
خواب آلودگی شود،همچنین مصرف طولانی مدت غذاهای سرخ شده و ذرت بو داده نیز 
باعث بروز مشکلات ناباروری در مردان می شود.بر این اساس پژوهشگران خوردن غذاهای 
سالم، میوه و سبزیجات و پرهیز از خوردن مواد غذایی چرب و شیرین را به زوج های جوان 
برای تداوم احساسات و عاطفه توصیه می کنند.اسید فولیک و سلنیوم  باعث بهبود باروری 
می شوند و روی خلق و خو و افزایش هورمون های بدن تاثیر به سزایی دارند و از ایجاد 
تنش های عصبی می کاهند. اسید فولیک و سلنیوم در سبزیجات برگ سبز، نان سبوس 
دار، مغزها، جوانه ها، پرتقال، گریپ فروت، جگر، دل و قلوه، ماکیان و حبوبات یافت می شود.

منبعسرشارازویتامینDرابشناسید
منابعی که در چربی مخلوطند ، تخم مرغ، گوشت، شیر، گوشت ماهی ، بعضی از 

سبزیجات، و خود بدن انسان ویتامین D تولید می کنند.
خسرونیا متخصص داخلی در گفتگو با  باشگاه خبرنگاران جوان؛ در رابطه با 12 منبع 
غنی از سرشار از ویتامین D اظهار کرد: منابعی که در چربی مخلوطند ، تخم مرغ، گوشت، 
شیر، گوشت ماهی ، بعضی از سبزیجات، و خود بدن انسان ویتامین D تولید می کنند. وی 
عنوان کرد: برای کسب ویتامین D قرار گرفتن روزانه در معرض نور خورشید می توان به 
طور طبیعی این ویتامین را برای بدن ذخیره کرد .وی اظهار کرد: شیر یکی دیگر از منابع 
غنی ویتامین D بوده که  استفاده آن روزانه به مقدار 300 سی سی معادل یک لیوان بزرگ 
می تواند این ماده غنی را برای بدن تامین کند. خسرونیا در ادامه افزود:   استفاده از تخم 
مرغ هم روزانه دو عدد می تواند در تامین این ویتامین موثر و بدن را بی نیاز کند. وی عنوان 
کرد: مصرف 200 گرم گوشت در برنامه غذایی اشخاص نیز می تواند این ویتامین را در 
بدن تامین کند. خسرونیا در پایان خاطر نشان کرد: اگر هر فرد بتواند با یک برنامه غذایی 
مدون ویتامین های مورد نیاز بدن از جمله ویتامین D را تامین کند دیگر نیازی نیست که 
از قرص ها و داروها برای تامین این ویتامین استفاده شود. در پایان باید اشاره کرد کمبود 
ویتامین D  می تواند موجب پوکی استخوان و خستگی مفرط در افراد شود به طوری که 

فرد قادر به انجام کارهای روزمره نبوده و احساس خستگی می کند. 

پیشگیریازسرطانبانوشیدنآب
یک متخصص طب سنتی گفت : نوشیدن آب به مقدار کافی می تواند درکاهش ابتلا به 
سرطان موثر باشد. رضا مینایی متخصص طب سنتی ؛ گفت: آب یک محافظت کننده در 
برابر بیماری ها است اگر درست و بهینه مصرف شود . وی افزود: سرطان مثانه  شایع ترین 
سرطان دستگاه ادراری پس از پروستات به شمار می رود و این سرطان پنجمین سرطان 
شایع در جهان بوده که نوشیدن آب  به مقدار کافی می تواند درکاهش ابتلا به این بیماری 
موثر باشد.این متخصص طب سنتی گفت: آب مصرفی را به صورت قلپ، قلپ بنوشید تا 
خاصیت درمانی آن حفظ شود. وی ادامه داد: یکی از راه های درمان بیماری مانند سردرد 
دیدن آب روان و شفاف جاری از دل کوه ها یا چشمه سار ها است . بنابراین مردم از طبیعت 
برای درمان بیماری هایشان استفاده کنند.   مینایی تاکید کرد: یکی دیگر از راه های درمان 
نوشیدن آب خنک است البته نه آبی که داخل آن یخ ریخته باشیم، آب داخل ظرف را 
داخل ظرفی که حاوی یخ است می گذاریم تا خنک شده سپس آن را مصرف می کنیم. 

این آب خاصیت درمانگری دارد . 

چگونهتاولهایپارادرمانکنیم
یک متخصص پوست گفت : برای درمان تاول های پا ابتدا باید علل بروز تاول را بیابیم تا 
اقدام به درمان کنیم.  جلیل صداقت پیشه متخصص پوست و مو ؛گفت: تاول علل زیادی 
دارد. یکی از این عوامل اختلال در اتصالات مایعات مختلف زیر پوستی است که به بیماری 
تاولی معروف بوده و در ناحیه پا تشکیل می شود.وی افزود: یکی از عواملی که در ایجاد تاول 
پا موثر است بیماری ارثی یا ژنتیکی که مشکل در لایه های مختلف پوست را در نوزاد ایجاد 
کرده و منجر به تاول در پا می شود. این متخصص پوست تصریح کرد: در نوع ژنتیکی در اثر 
فشار نسبتا زیادی به پا تاول ایجاد می شود،که این تاول در آقایان هنگام سنین سربازی با 
ضربه و کوبیدن پا بر روی زمین خود را نشان می دهد. صداقت پیشه ادامه داد: برخی افراد 
نیز به دلایل دیگری مانند شغل ، پیاده روی های طولانی مدت ، بالا و پایین رفتن از پله دچار 
تاول در کف پا می شوند.وی اظهار داشت: راه درمان این تاول اگر بیماری زمینه ای باشد باید 
برای درمان مراقبت شود و در غیر اینصورت خود به خود بر طرف می شود. وی در پایان تاکید 
کرد: اگر فرد بیماری زمینه ای داشته و تاول ناشی از آن بوجود آید حتما با نمونه برداری از آن 

سطحی یا عمقی بودن تاول مشخص و پس از بستری درمان را شروع می کنیم.

یک متخصص پوست :

هرگزجوشهایصورتتانرادستکارینکنید
یک متخصص پوست گفت: دستکاری جوش باعث به جا ماندن اثر آن بر روی پوست، 

افزایش تعداد آنها و موجب از بین رفتن زیبایی چهره می شود.
حمید احسانی متخصص پوست و مو؛ گفت: جوش زدن روی پوست عوامل مختلفی دارد 
که از جمله این عوامل سن بلوغ و غلیان خون است که خود را به صورت جوش روی پوست 
نشان می دهد. وی افزود: مصرف انواع ویتامین ها موجود در میوه ، سبزیجات کاهش این 
عارضه را در پی دارد. این متخصص پوست و مو ابراز داشت: یکی دیگر از عوامل افزایش 
جوش بر روی پوست استفاده از لوازم آرایشی چرب به صورت طولانی مدت است. احسانی 
در ادامه گفت: دستکاری جوش باعث به جا ماندن اثر آن بر روی پوست ، افزایش تعداد 
جوش ها و زیبایی چهره را از بین می برد. وی تصریح کرد: برخی ضایعات پوستی عفونی، 
چرکی، التهابی، کیستی و آزار دهنده است بنابراین از دستکاری کردن آن جدا خودداری 
کنید. احسانی در پایان تاکید کرد: جوش در ناحیه صورت عامل خطرناکی نیست و با  

استفاده از پماد و مراقبت از پوست قابل درمان است. 

عسل،بدترینکابوسشبانهباکتریها
بررسی ها نشان داده مواد موجود در عسل بهترین ضدباکتری و ضد عفونت است.

به گزارش باشگاه خبرنگاران عسل در کنار تمام فواید دارویی درمانی که دارد، نوعی شکر 
یا قند طبیعی، مفید و بی ضرر محسوب می شود. عسل می تواند با تقویت سیستم ایمنی 
بدن، باکتری ها و عفونت ها را از بین ببرد، به کاهش وزن کمک کند، علائم سرماخوردگی 
را کاهش داده و عملکرد دستگاه گوارش را بهبود بخشد.محققان اخیرا نشان داده اند 
که مواد ضد باکتری قوی که در عسل وجود دارد این ماده را به یکی از قوی ترین ضد 
عفونی کننده های طبیعی تبدیل می کند. حدود 17 درصد از عسل آب و بقیه آن حاوی دو 
نوع شکر به نام فروکتوز و گلوکز است که هر دو آب را جذب می کنند.عسل در دمای اتاق 
آب نمی شود و به همین علت بافت نرم و قابل انعطافی دارد. زمانی که ویروس، باکتری و 
قارچ وارد بدن می شود عسل به این ذرات می چسبد و آب موجود در آن ها را به خود جذب 
کرده و سبب از بین رفتن آن ها می شود. علاوه بر این، به علت وجود آب کافی در عسل و 

اسیدی بودنش، این ماده به ندرت فاسد می شود.

پرتاباولینموشکباموتورچاپسهبعدی
اخیرا دانشجویان دانشگاه کالیفرنیا سن دیگو )UCSD( موشکی با موتور چاپ سه بعدی به فضا پرتاب کرده اند. بر اساس 
گزارشات اعلام شده این اولین موشک با موتور چاپ سه بعدی پرتاب شده به فضا توسط دانشجویان است. دانشجویان دانشکده 
مهندسی UCSD که گروه دانشجویان اکتشافات و توسعه فضایی هستند موتور فلزی موشک را با استفاده از فناوری های پیشین 

ناسا طراحی کردند و این موتور را مورد آزمون قرار دادند. 
گزارش موفقیت آزمون موتور فلزی با چاپ سه بعدی و سوخت مایع توسط دانشجویان و خارج از ناسا اعلام شد. البته این 

آزمون و کمک به ساخت سه بعدی این موتور توسط مرکز فضایی مارشال انجام شده است. 
دانشجویان سهم بسزایی در طراحی صفحه انژکتوری داشتند که از مهم ترین بخش ها در موتورهای انژکتوری در قسمت 

سوخت محسوب می شود. این موشک قادر است ماهواره هایی با وزن کمتر از 1.33 کیلوگرم را با خود حمل کند.
 این موشک 17.7 سانتی متر بلندی و 4.5 کیلوگرم وزن دارد. سوخت آن اکسیژن مایع و نفت سفید است که برای پرتاب 
حدود 90.7 کیلوگرم استفاده می شود.این موشک از کروم کبالت ساخته شده و پوشش خنک کننده آن در دهانه موتور 

نگهداری می شود.
چاپ این موتور با فناوری DMLS ساخته شده است. چاپ لیزری سه بعدی سودمند، سریع تر بوده واجازه طراحی با جزئیات 

بیشتر برای قطعات مجزا با مقاومت کششی بیشتر از ریخته گری را می دهد. 
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اجتماعی 6

تاثیراتمخرب
شبکههایاجتماعی

مبنا و هدف اصلی اینترنت، برداشتن فاصله جغرافیایی میان 
انسان های سراسر دنیا و ایجاد تحول در عرصه ارتباطات و 
تبادل اطلاعات است. در حالی که هیچ کس تصور نمی کرد 
روزی جنبه اجتماعی اینترنت به صورت کاربرد اصلی آن درآید و شبکه های اجتماعی 

اینترنتی پا به عرصه وجود بگذارد.
با تـوجه به اینکه اساس ساختار شبکه های اجتمـاعی مجازی اطلاع رسانی و ارتبـاط 
مثبت می باشد اما متاسفانه امروزه جامعه ما درگیر تاثیر پذیری منفی فرهنگی و اجتماعی 

آن بوده است.
برای درک روشن از معایب و خطراتی که گاهی ممکن است سبب چالش های شدید 
زندگی کاربران شبکه های اجتماعی شود ابتدا باید بدانیم که پایگاه اصلی مدیریت و مهندسی 
اطلاعات این شبکه ها در آمریکاست یعنی جایی خارج از مرزهای حقیقی محل زندگی اعضاء 
و در صورت تضییع حقوق انسانی کاربران در این محیط امکان پیگیری از سوی مراجع 

قانونی داخلی نیست!
استفاده بیش از حد از شبکه های اجتماعی تعاملات رو در رو را کاهش می دهد، موجب 
کاهش تمرکز افراد بر روی اهداف اساسی زندگی حقیقی خواهد شد، احساس نیاز به توجه و 
خطر ابتلا به افسردگی را به شدت افزایش خواهد داد، به جهت مقایسه پیوسته خود با دیگران 
اعتماد به نفس افراد را تقلیل داده و سبب ایجاد نارضایتی از خود می شود، با ایجاد هیجانات 
کاذب خواب افراد دچار اختلال شده و انظباط زندگی فردی و اجتماعی آنها مختل خواهد 
شد، گشت و گذارهای بی هـدف درست مانند زمانی که از روی بی برنامگی به تماشای 
تلویزیـون می پردازید بهره وری مغز از دریافت کنش های پیرامون را ضعیف کرده و کاهش 

واکنش سیستم های حسی فرد را به دنبال خواهد داشت.
البته نباید از آمار روزافزون معتادان به اینترنت و حضور در شبکه های اجتماعی غافل بود. 
درحقیقت فضای شبکه های اجتماعی بر خلاف تصور عموم ضد اجتماعی و بر محوریت 
منیت فرد طراحی شده است، فرد در عین احساس دسترسی به ارتباطات گسترده و حتی 
احساس عاطفی نزدیک در واقع تنهاست و حتی به واسطه حضور در دنیای غیر حقیقی 
شبکه های اجتماعی از جمع خانوادگی خویش نیز دور می شود و افراد به دلیل سلطه 
فردگرایی در تنهایی به سر می برند هر چند جامعه مجازی، هیچ گاه جایگزین جامعه واقعی 

نخواهد گردید.
از طرفی فرد در مواجهه با حجم بالای اطلاعات بی تحلیل، سطحی و گسسته بمباران 
اطلاعاتی شده در نتیجه قدرت تحلیل و جمع بندی او کاهش یافته و در گذر زمان رفتار 
و گفتار بدون تحلیل و گرایش به اطلاعات کم ارزش در دنیای حقیقی نیز از ویژگی های 

شخصیتش خواهد بود.
وابستگی و اعتیاد به شبکه های اجتماعی، روابط خانوادگی را دچار تزلزل و انحطاط نموده 
است و استفاده مدام از آن باعث بی اعتمادی، خیانت، سردی روابط و پرخاشگری افراد 
انحراف و ابتذال اخلاقی ترویج سبک زندگی غربی و ارزش یافتن نیازهای کاذب شکسته 
شدن حریم خصوصی افراد و سوء استفاده از آنها را درپی داشته است و دلایل پوچ برای انجام 

گناه و افکاری بی منطق برای نوع سبک زندگی ایرانی را در پی دارد.
و همچنین به علت عدم امکان شناسایی هویت واقعی اعضا و نیز عدم امکان کنترل 
محتوای تولید شده توسط کاربران شبکه های اجتماعی، یکی دیگر از پیامدهای منفی این 
شبکه ها، شکل گیری و ترویج سریع شایعات و اخبار کذبی خواهد بود که توسط برخی از 

اعضای این شبکه ها و با اهداف خاص منتشر می شود.
ما منکر این امر نیستم که بسیاری از ابداعات و نوآوری ها با انگیزه تأمین رفاه و آسایش 
و تحکیم ارزش های انسانی و در جهت نیل به کمال شکل گرفته است، اما در عین حال به 
دلیل برخی کج فکری ها و استفاده های نادرست از ابزارهای جدید، این اختراعات، گاه جسم 
و جان و اخلاق و روان انسان ها را مورد آسیب قرار داده و گاه فرهنگ و اعتقادات و رفتارهای 

اجتماعی وی را دگرگون کرده است.
آنچه مسلّم است اینکه به جای برخورد سلبی با این پدیده نوین، بررسی و ریشه یابی 
مشکلات و پیامدهای منفی ناشی از آن و در پیش گرفتن راه های اصلاحی، قطعاً نتایج 
بهتری را در بر خواهد داشت. در پایان، چند پیشنهاد کلی جهت مصون ماندن کاربران 
شبکه های اجتماعی از آسیب های احتمالی و بهره برداری از آثار مثبت این شبکه ها ارائه 

می گردد:
- ایجاد و راه اندازی شبکه های اجتماعی سالم و مفید برای مبارزه با شبکه های اجتماعی 

مخرب؛
- آموزش و فرهنگ سازی.

مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم خبر داد:

بازگشاییمسیرجدیدترددبه
بهشتمعصومه)س(ازاتوبان

مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم از بازگشایی مسیر جدید تردد به بهشت 
معصومه)س( از اتوبان قم - تهران خبر داد. 

عبدالحمید وکیلی با اشاره به طرح توسعه سازمان بهشت معصومه)س( برای تقویت 
امکانات و بهبود زیرساخت های آن اظهار کرد: بهسازی و تکمیل راه های دسترسی به بهشت 
معصومه)س( یکی از بخش های طرح توسعه است که پروژه های مختلفی در قالب آن تعریف 

شده است.
وی با اشاره به بازگشایی مسیر جدید ورود و خروج از سازمان بهشت معصومه از اتوبان 
قم - تهران تصریح کرد: این پروژه نیز در راستای اجرای طرح توسعه بهشت معصومه)س( 

بوده که به بلوار اصلی طرح متصل می شود.
مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم با اشاره به جزئیات پروژه مسیر جدید ورود 
و خروج از بهشت معصومه، گفت: با توجه به اینکه ورودی قدیمی بهشت معصومه از اتوبان 
قم - تهران مشکلات ترافیکی متعددی داشت با هماهنگی و تصویب شورای ترافیک استان 

و تایید اداره کل راه و شهرسازی اقدام به اجرای مسیر جدید شد.
وی با بیان اینکه این مسیر 500 متر نزدیکتر به عوارضی قم - تهران است، افزود: این پروژه 
با اعتباری بالغ بر 2.5 میلیارد ریال و به طول هزار و 400 متر اجرا شده است که علاوه بر رفع 

مشکلات ترافیکی، روند تردد مردم تسهیل خواهد شد.
وکیلی با اشاره به نصب علائم ترافیکی مسیر جدید و آماده سازی برای استفاده مردم، 
خاطرنشان کرد: ورودی قدیمی بهشت معصومه مسدود شده و دیگر امکان تردد از آن 

وجود ندارد.

سرپرست مرکز فناوری اطلاعات شهرداری قم مطرح کرد:

پیشرفت95درصدیاجرایپروژهفیبرنوری
درقم

سرپرست مرکز فناوری اطلاعات و ارتباطات و تحول اداری شهرداری قم با اشاره پیشرفت 
95 درصدی پروژه فیبر نوری شهرداری قم گفت: با اجرای این پروژه تمام 60 ساختمان 

شهرداری قم، دوربین های کنترل ترافیک و المان های شهری به هم متصل شده اند. 
علی ملک  لی در نشست معرفی پروژه ها و سرویس های نرم افزاری شهری در راستای 
اقتصاد مقاومتی که از سوی مرکز فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم برگزار شد، با 
اشاره به پروژه های نرم افزاری شهرداری قم در حوزه فناوری اطلاعات خاطرنشان کرد: یکی از 
این پروژه ها پروژه فیبر نوری شهرداری قم است که فاز اول آن به منظور ارزیابی نقاط ضعف 

و قوت اجرا شد و پس از آن شاهد اجرای فاز دوم پروژه فیبر نوری هستیم.
وی با اشاره به انجام 80 کیلومتر حفاری در راستای اجرای این پروژه، اضافه کرد: در این 
روش با حفاری به عرض پنج تا هشت سانتی متر و عمق 50 سانتی متر کمترین آسیب به 

آسفالت وارد می شود.
ملک  لی با بیان اینکه با اجرای این پروژه تمام 60 ساختمان شهرداری قم، دوربین های 
کنترل ترافیک و المان های شهری به هم متصل شده اند، افزود: اجرای این پروژه 95 درصد 
پیشرفت داشته است.وی دیتا سنتر و ویپ را از دیگر پروژه های فناوری اطلاعات شهرداری قم 
دانست و ادامه داد: شهر هوشمند نیز از پروژه هایی است که از طریق مرکز فناوری اطلاعات 

شهرداری قم دنبال می شود.

مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم خبر داد:

تولیدبازیهایرایانهایباموضوع
فرهنگشهروندی

 مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم گفت: این سازمان در پی تولید 
بازی های رایانه ای با موضوع فرهنگ شهروندی است. 

سیدرسول موسوی نژادیان در نشست معرفی پروژه ها و سرویس های نرم افزاری شهری 
در راستای اقتصاد مقاومتی که توسط مرکز فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم 
برگزار شد، افزود: با توجه به اینکه بازی های رایانه ای نقش مهمی در پر کردن اوقات فراغت 
خردسالان و بزرگسالان دارند، سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم توجه ویژه ای 

به این بخش دارد.
وی با اشاره به اینکه نخستین بازی رایانه ای این سازمان در سال گذشته رونمایی و پس از 
آن تجاری سازی شد، اضافه کرد: این بازی با عنوان سفر جنجالی به صورت غیرمستقیم به 

سبک زندگی ایرانی و اسلامی پرداخته است.
مدیرعامل سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم از شناسایی 50 موضوع به منظور 
تولید بازی و انیمیشن خبر داد و افزود: این سازمان آمادگی دارد به صورت مشارکتی یا 
پیمانکاری در تولید این محصولات همکاری کند.وی همچنین از آمادگی سازمان فرهنگی 

هنری ورزشی شهرداری قم به منظور حمایت از نرم افزارهای گردشگری خبر داد.

در به در به دنبال آرامش بود. هر کار که می کرد می گفت برای این 
است که به آرامش برسم. حتی زمانی که سیگار می کشید می گفت 
می خواهم به آرامش برسم!! اما آنچه من می دیدم این بود که پُر از 
اضطراب بود و آنقدر اضطراب آزارش می داد که دست به دامن سیگارِ 

خانمان برانداز می شد!
  این زندگی همه ی ماست که برای رسیدن به آرامش، اضطراب ها 
و تشویش های بسیاری را بر خود تحمیل می کنیم. اصولاً انسان هر 
گامی که برداشته برای رسیدن به آرامش بوده است و این اصل از 
حال و روز همه ی ما هویداست. وقتی خوب به تاریخ زندگی بشر 
بنگریم می بینیم که خانواده و عشیره و قبیله و ملت و دولت، نظام ها 
و سازمان های پیچیده اجتماعی و قوانین و آداب و رسوم های شگفت 
و متعدد، همگی در راستای رسیدن انسان به آرامش شکل گرفته 
اند. بسیاری از اختراعات و اکتشافات بشری نیز در راستای رسیدن به 

آرامش بوده و هست. 
آنها که دنیا را هدف قرار داده اند، برای رسیدن به آرامش بوده و آنها 
هم که دین مدار شده اند، ایمان و باورهای دینی خود را در راستای 

دست یابی به آرامش دیده اند.
اما اینکه هنوز بشر به هدف خود نرسیده، هنوز بیماری های روانی، 
اضطراب های شخصیتی، خود کشی ها، اختلالات شدید انسانی در 
روابط اجتماعی و جنگ و گریزها و هزاران مشکل دیگر گریبان بشر 
امروز را با آن همه پیشرفت علمی، گرفته، نشان از آن دارد که انسان 
به آرامش نرسیده و راه رسیدن به این هدف نهایی را پیدا نکرده است.

 آرامش حقیقی کجاست و از چه راه به دست می آید؟
روانشناسان در سال های اخیر، راه های علمی بسیاری رفته اند تا 
بتوانند انسان را به آرامش برسانند اما گویی هر چه بیشتر کوشیده اند 
کمتر یافته اند! و نهایتا اقرار کرده اند که هیچ چیز همانند ایمان، آرام 

بخش جان ها نیست.
کارل یانگ روان کاو می گوید: »درطول سی سال گذشته افراد 
زیادی از ملیت های مختلف جهان متمدن با من مشورت کردند 
و من صدها تن از بیماران را معالجه و درمان کرده ام اما از میان 
بیمارانی که در نیمه دوم عمر خود به سرمی برند )یعنی از سی و 
پنج سالگی به بعد( حتی یك بیمار را نیز ندیدم که اساساً مشکلش 
نیاز به گرایش دینی در زندگی نباشد. به جرأت می توانم بگویم که 
تك تك آنان به این دلیل قربانی بیماری روانی شده اند که آن چیزی 
را که ادیان موجود در هر زمان به پیروان خود می دهند نداشتند و 
تك تك آنان فقط وقتی به دین و دیدگاه های دینی بازگشته بودند به 

طور کامل درمان شدند.« 
بنابراین حتی جوامع غربی هم متوجه شده اند که برای درمان 

بیماری های روحی باید به دین پناه برد. در بین ادیان، دین اسلام 
خاتم ادیان است.

مسلمانی، مایه ی آرامش
در دین اسلام و مفاهیم قرآنی، آرامش در جامع ترین جایگاه خود 
نشسته است به طوری که قرآن، واژه »اسلام« را بیانگر نوعی آرامش 
در انسان و صلح و صفا به دور از هرگونه خشونت و ترس و وحشت 
معرفی می کند بدین صورت که پیامد طبیعی اسلام را رهایی از خوف 

و نگرانی دانسته است.
) سوره بقره آیه 112( »بله کسی که روى خود براى خدا رام سازد 
و در عین حال نیکوکار هم بوده باشد اجرش نزد پروردگارش محفوظ 

خواهد بود و اندوهی و ترسی نخواهد داشت«
و سلامت روانی را در سلم و تسلیم در برابر خدا دانسته و از پیرویِ 

غیر از او هشدار داده است. 
لْمِ کَافّةً وَلَا تَتّبِعُواْ خُطُوَاتِ الشّیطَانِ  )یأَیهَا الّذِینَ ءَامَنُواْ ادْخُلُواْ فیِ السِّ

إنِّهُ لَکُمْ عَدُوٌّ مُّبِینٌ( )بقره آیه 208(
»اى کسانی که ایمان آورده اید بدون هیچ اختلافی همگی تسلیم 

خدا شوید و زنهار گامهاى شیطان را پیروى مکنید که او براى شما 
دشمنی آشکار است«

قرآن کریم آرامش و سلامتی دایمی، بدون هرگونه تشویش و 
اضطراب را، که همیشه به عنوان آرزوی دست نیافتنی انسان مطرح 
بوده و هست را، پاداش و بلکه برآیند تسلیم و توحید، برشمرده است.

 سوره یونس آیه 25(
»خدا بندگانش را به سوى دار السلام دعوت می نماید، و از میان 

آنان هر که را بخواهد به سوى صراط مستقیم هدایت می کند« 
و راه رسیدن به آن را نیز راهی برخوردار از آرامش و سلامت 
معرفی می کند تا به بشر طالب آرامش بفهماند که این آرزوی 

دیرپای او تنها در این راه به دست می آید. 
 سوره مائده آیه 16(

»خداوند هر که را از خشنودى او پیروى کند، به وسیله آن ]کتاب[ 
به راه  هاى سلامت رهنمون می شود، و به توفیق خویش، آنان را از 
تاریکی ها به سوى روشنایی بیرون می برد و به راهی راست هدایتشان 

می کند.« 

عامل دیگری برای رسیدن به آرامش
قرآن کریم، ایمان را نیز که از ریشه »أمن« گرفته شده به معنای 
آرامش جان و رهایی از هرگونه ترس، اضطراب، تشویش، نگرانی 
و اندوه معرفی می کند تا به این شیوه، نشان دهنده ی ارتباط 
ناگسستنی میان پذیرش آموزه های توحیدی با دست یابی به آرامش 

روح و روان انسانی باشد. 
(  سوره انعام آیه 82( »کسانی که ایمان آوردند و ایمان خود را با 

ظلم نپوشانیدند، أمن از آنِ ایشان است و راه یافتگان ایشانند.«
در نهایت این که در نگرش قرآنی، از آرامش به عنوان نعمت بزرگ 
فردی و اجتماعی یاد شده است، و حتی وجود آن به عنوان مثالی برای 

جامعه نمونه و برتر مورد توجه قرار گرفته است.
 )سوره حل آیه 112(

»خدا مثلی می زند، دهکده اى که امن و آرام بود و روزیش از هر 
طرف به فراوانی می رسید آن گاه منکر نعمتهاى خدا شدند و خدا 

به سزاى اعمالی که می کردند پرده گرسنگی و ترس بر آنها کشید«
پس بیش از هر کسی، ما مسلمانان لایق آرامش در این دنیای پر 
تلاطم هستیم. آرامشی که از طریق اسلام و ایمان به توحید و نبوت 
محمدی حاصل می شود، آرامشی حقیقی و ماندگار است؛ زیرا از 

موجودی بی نهایت و جاودان کسب می شود.
انسان، بی نهایت طلب است و دامنه خواسته های او جز با کمال 
مطلق پایان نمی گیرد به همین دلیل چون هر چیزى غیر از خداوند 
محدود است و وجود عارضی دارد، دل را آرام نمی  گرداند و تنها با یاد 

خداست که دل ها آرام می گیرد.
 ) سوره رعد آیه 28( )هدایت شدگان( کسانی هستند که ایمان 
آورده و دل هایشان به یاد خدا آرام می گیرد. بدانید که تنها با یاد خدا 
دلها آرام می گیرد. آری در این دنیای پر درد و اضطراب که هر گوشه 
ای از زندگی در رنجی پیچیده شده، تنها با ایمان و توکل به خدای 
یگانه و پناه بردن به اوست که می توان تنگی دنیا را تحمل کرد و به 

آرامش دست یافت. 
قرآن کریم زندگی توأم با اضطراب و رنج را نتیجه  ی بی ایمانی و 
نداشتن پناهگاه معنوی می داند و می فرمای( ) سوره طه، آیه 124(

»هر کس از یاد خدا غفلت ورزد و از خدا روی برگرداند، زندگی او 
تنگ و تاریك خواهد بود.«

کلام آخر:
اسلام این را به ما می آموزد که همه چیز در دست خداست و خدا 
داناترین، تواناترین و مهربانترین است. پس توکل به او، صبر به خاطر 
او، امید به رحمت او، موجب می شود به آنچه که لایق ماست، یعنی 

زندگی در آرامش حقیقی، دست یابیم. )ان شاء الله( 

چگونه از اضطراب ها و تشویش خلاص شویم؟

دوشنبه  دهم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4013

 فرمانده انتظامی مهاباد :

سارقان48خودروازاستانهایغربیکشور
دستگیرشدند

فرمانده انتظامی مهاباد از متلاشی شدن باند سارقان خودرو و اعتراف به 48 فقره سرقت 
خبر داد.    به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ فتاح بابانژاد  با اعلام این خبر 
گفت: در پی وقوع چندین فقره سرقت خودرو در مهاباد و شهرستان های اطراف، به دلیل 
حساسیت موضوع شناسایی و دستگیری سارقان در دستور کار ماموران پلیس آگاهی قرار 
گرفت . وی گفت: با انجام اقدامات اطلاعاتی و تجزیه و تحلیل سرنخ های بدست آمده، تلاش 
های ماموران با این فرضیه که سرقت ها توسط سارقان حرفه ای و با برنامه قبلی صورت 
پذیرفته است قوت گرفته و موفق شدند آنها را شناسایی کنند. این مقام انتظامی تصریح کرد: 
ماموران اداره مبارزه با سرقت پلیس آگاهی با همکاری اداره اطلاعات جنایی با مراجعه به آلبوم 
تصاویر سارقان سابقه دار و گشت زنی های نامحسوس در تمامی مناطقی که احتمال حضور 
سارقان متصور بود، مخفیگاه آنان را شناسایی و پس از هماهنگی با مقام قضائی طی یک 
عملیات منسجم هر دو متهم را حین اوراق خودروهای سرقتی در محل مغازه و انباری واقع 
در سه راهی روستای خانگی دستگیر کردند.بابانژاد افزود: در تحقیقات انجام یافته متهمان به 
سرقت 48 دستگاه خودرو از داخل شهرها و بازارهای هفتگی شهرستان های مختلف استان 
های آذربایجان غربی، شرقی و کردستان اعتراف کرده اند.فرمانده انتظامی مهاباد در پایان با 
اشاره به اینکه در این رابطه دو نفر متهم دستگیر و پس از تشکیل پرونده مقدماتی جهت سیر 
مراحل قانونی تحویل مقامات قضائی شدند، خاطرنشان کرد: ارزش اموال مسروقه حدود 10 
میلیارد ریال برآورد شده است و تعداد زیادی از مالباختگان نیز جهت شناسایی اموال در این 

یگان حضور یافته و موفق به شناسایی اموال خود شده اند. 

خواب آلودگی باز هم حادثه ساز شد؛

واژگونیمرگبارپرایددرجادهاراک-سلفجگان
رئیس پلیس راه استان قم از واژگونی سواری پراید در جاده اراك - سلفجگان خبر داد.

سرهنگ جمشیدی راد رئیس پلیس راه استان قم اظهار داشت: ساعت 17:00 عصر روز  شنبه 
در محور اراك - سلفچگان کیلومتر 6 یك دستگاه سواری پراید از مسیر خود منحرف و واژگون 
شد.وی در ادامه به تلفات این حادثه اشاره کرد و  افزود: متاسفانه در پی وقوع حادثه راننده پراید 
در دم جان خود را از دست داد و سرنشین دچار مجروحیت شد که با حضور نیروهای امدادی 
جهت درمان به بیارستان منتقل شدند.رئیس پلیس راه استان قم به علت وقوع این حادثه اشاره 
و مطرح کرد: کارشناسان پلیس با حضور در صحنه حادثه، علت این واژگونی را عدم توانایی در 
کنترل وسیله نقلیه ناشی از خستگی و خواب آلودگی ار جانب راننده سواری پراید اعلام کردند.

فرمانده انتظامی شهرستان "شهرضا  خبرداد:

جاساز147کیلوحشیشوتریاکدرباکتریلر
فرمانده انتظامی شهرستان شهرضا  از کشف 117 کیلو و 700 گرم حشیش و 29 کیلو 
و 700 گرم تریاك که به طرز ماهرانه ای در باك یك دستگاه تریلر جاساز شده بود خبر داد. 

سرهنگ حمید امیرخانی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت: ماموران 
مستقر در ایستگاه ایست و بازرسی شهید "امامی" شهرستان "شهرضا" حین کنترل 
خودروهای عبوری به یك دستگاه تریلر البرز مشکوك و آن را متوقف کردند. وی افزود: در 
بازرسی از این خودرو 117 کیلو و 700 گرم حشیش و 29 کیلو و 700 گرم تریاك که به 
طرز ماهرانه ای در باك تریلر جاساز شده بود کشف شد. سرهنگ امیرخانی بیان داشت: در 
این خصوص دو نفر دستگیر که جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی تحویل داده 
شدند. فرمانده انتظامی شهرستان شهرضا در پایان خاطر نشان کرد: نیروی انتظامی مقابله 
با سوداگران مرگ و قاچاقچیان مواد مخدر را در اولویت کاری خود قرار داده و با این افراد 

برخورد قاطع و قانونی خواهد کرد.

  مردی که از زمان راه اندازی مترو دست به جیب بری در ایستگاه مترو زده بود، توسط 
پلیس شناسایی و دستگیر شد. به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان، دراجراي طرح شناسایي 
ودستگیري سارقین جیب بر در ایستگاه ها و واگن هاي مترو تهران درساعت 11:30 ، سوم 
خردادماه امسال ماموران یگان انتظامی مترو حین گشت زنی درایستگاه تئاترشهر متوجه 
حرکات مشکوك فردي داخل جمعیت شده و وي را تحت نظرقراردادند.عوامل انتظامی مشاهده 
کردند که فرد مظنون درهنگام ورود قطار و هجوم مسافرین براي سوارشدن ، دست درجیب 
یکي از مسافرین کرده ومبالغي وجه نقد سرقت می کند و  از قطار پیاده می شود.متهم درحال 
شمارش وجوه نقد توسط نیرو های پلیس دستگیر و به مقر انتظامی منتقل می شود که در 
بازجوئی های اولیه متهم هویت خود را "عوضعلي" 54ساله معرفي می کند.نیرو های پلیس در 
تحقیقات صورت گرفته دریافتند که متهم از سارقین سابقه دار بوده که به دفعات درسال های 
88؛90 و 95 هرکدام چندین مرتبه توسط مامورین پلیس مترو درحین ارتکاب به سرقت 
دستگیر وتحویل مراجع قضایي شده است.متهم پس ازدستگیري ضمن اعتراف به صد ها فقره 
سرقت اظهارداشت: به علت اعتیاد به مواد مخدر و جهت تامین مخارج خود به سرقت روی 
آوردم.سرهنگ علي راقي، فرمانده یگان انتظامي مترو تهران درباره این خبر به باشگاه خبرنگاران 
جوان ، گفت: متهم در بخشی دیگر از اعترافش عنوان کرد که مدت 15الي16سال است که به 
جیب بري می کند و از زمان راه اندازی متروی شهر تهران در ایستگاه های مختلف به کمین 
مسافران می نشیند.وی تاکید کرد: متهم بیشتر در محل هاي شلوغ مانند ایستگاه هاي میدان 
آزادي،میدان انقلاب،چهارراه ولیعصر0عج(ودروازه شمیران سرقت می کرده است.گفتنی است، 
متهم جهت تحقیقات بیشتر و کشف سایر جرایمش و همچنین شناسایی سایر مالباختگان در 

اختیار کارآگاهان پایگاه هشتم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.

فرمانده انتظامی میاندوآب از کشف البسه خارجی قاچاق به 
ارزش دو میلیارد ریال خبر داد.  سرهنگ حسن شیخ نژاد  در 
گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس اظهار داشت: در پی 
کسب خبری مبنی بر حمل کالای قاچاق بوسیله یک دستگاه 
وانت سایپا در محور "میاندوآب - تبریز"، رسیدگی به موضوع 
در دستور کار ماموران مبارزه با قاچاق کالا و ارز شهرستان قرار 
گرفت. این مقام انتظامی تصریح کرد: ماموران با انجام اقدامات 
اطلاعاتی خودروی مورد نظر را در محور اعلامی شناسایی و 
طی یک عملیات غافلگیرانه توقیف کردند. وی ادامه داد: در 
بازرسی از خودروی توقیفی جمعاً  دو هزار و 110 ثوب البسه 

خارجی قاچاق در انواع مختلف که به طرز ماهرانه ای در زیر 
بار کاه جاسازی شده بود کشف شد. شیخ نژاد افزود: برابر اعلام 
کارشناسان ، ارزش ریالی کالای مکشوفه دو میلیارد ریال 
برآورد شده است. فرمانده انتظامی میاندوآب در پایان با اشاره به 
اینکه در این راستا یک  متهم دستگیر و پس از تشکیل پرونده 
مقدماتی جهت سیر مراحل قانونی تحویل مقامات قضائی شد، 
خاطرنشان کرد: تشدید مبارزه با قاچاق کالا و تامین امنیت 
فعالان و سرمایه گذاران اقتصادی، محوری ترین برنامه نیروی 
انتظامی در سال 95 به شمار می آید و این مهم در تحقق شعار 

"اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل" بسیار کارگشاست . 

پیدا شدن جسد خون آلود پسر جوانی پشت فرمان خودرویش در پارک سوهانک تهران 
پلیس را در برابر معمای پیچیده ای قرار داد کارآگاهان اداره دهم پلیس آگاهی مامور شدند 

تا راز مرگ مرد جوان را فاش کنند. 
 به گزارش مهر ،ساعت 13 ظهر پنج شنبه گذشته ماموران پلیس هنگام گشت زنی در 
محدوده پارک سوهانک  با صحنه وحشتناکی روبرو شده و بلافاصله مراتب را به اطلاع بازپرس 
کشیک قتل پایتخت رساندند.  با اعلام خبر کشف جسد مردی جوانی که به طرز مشکوکی 
پشت فرمان خودروی سواری پراید سفید رنگ کشف شده بود بلافاصله بازپرس مدیر روستا 
از دادسرای جنایی به همراه تیم بررسی صحنه جرم در محل حادثه حاضر شدند. بررسی های 
اولیه ماموران حاضر در محل کشف جسد نشان می داد پسری پشت فرمان ماشین پرایدش 
نشسته و روی گردنش آثار خونریزی شدید وجود دارد اما درهای ماشین از داخل قفل بوده 
و سوئیچ نیز سر جایش قرار دارد. با دستور بازپرس ماموران درهای ماشین را باز کردند و در 

بررسی های تخصصی یک کاتر خون آلود را در صندلی عقب ماشین پیدا کردند و روی گردن 
قربانی ناشناس جای دو بریدگی را به دست آوردند که نشان می داد با خونریزی شدید وی به 
کام مرگ فرو رفته است. در صحنه حادثه هیچ آثار دفاعی در جسد به دست نیامد و از سوی 
دیگر هیچ نشانه ای از تقلا برای نجات نیز روی جسد نبود و همین گره کوری را پیش روی 
ماموران قرار داد. در حالیکه شناسایی صاحب جسد با مشخصات خودرویش در دستور کار 
قرار گرفته بود زنی با مراجعه به پلیس ادعا کرد پسرش با خارج شدن از محل کارش گمشده 
و اثری از وی در دست نیست. همین کافی بود که خانواده قربانی جنایت شناسایی شوند اما 
هیچ سرنخی از وقوع جنایت به دست نیامد و با توجه به صحنه حادثه در قویترین فرضیه 
خودکشی پسر جوان مدنظر قرار گرفت. تحقیقات پلیسی همچنین نشان می داد پسر جوان 
همان روز از محل کارش که شرکتی خصوصی بود اخراج شده است که همین سرنخ فرضیه 

خودکشی مرد جوان را قوت می بخشید.

متهم: به خاطر مواد دزدی کردم 

دستگیریجیببریکه16سالدرمتروتهراندزدیمیکرد

فرمانده انتظامی میاندوآب :

البسهقاچاق2میلیاردیبهمقصدنرسید

قتل یا خودکشی؟

مرگمشکوکمردجوانپشتفرمانپراید

وقتی فرزندتان از خجالت آب می شود

توصیههایمفیدبهوالدینفرزندانخجالتی
 معمولا چند دقیقه ای از حضور این کودکان در جمع نمی گذرد که همه اسم این بچه ها را یاد 
می گیرند و می خواهند با آنها دوست بشوند. و آنقدر این ارتباط زود صمیمی می شود که گویی 
مدتها از دوستی آنها می گذرد.درست نقطه مقابل این طیف هم وجود دارد که شامل کودکان 
خجالتی می شود.  یک کودک خجالتی معمولا یا به پدر یا به مادرش آویزان است یا در شرایطی 
که به هیچکس نمی تواند اعتماد کند در گوشه ای تنها نشسته، سرش را پایین انداخته و با 
هیچکس صحبت نمی کند.آنها معمولا در انجام هیچ کاری مداخله نمی کنند، به ندرت با کسی 
تماس چشمی پیدا می کنند و اگر جرات کنند و حرفی بزنند، درک مطلب و هدف آنها بسیار 
دشوار است. کودکان خجالتی از اینکه اشتباه کنند یا کاری را غلط انجام دهند، در هراس هستند. 
آنها معمولا در جمع غریبه ها راحت نیستند و مدت زمان زیادی طول می کشد تا بتوانند با افراد 
تازه وارد ارتباط برقرار کنند.حال سوال این است که آیا به فرزند خجالتی تان کمک می کنید تا 
مهارت های مقابله با استرس را بیاموزد. آیا، شما به فرزندان تان اجازه می دهید خجالتی بمانند یا 

تلاش می کنید از شر شرم و خجالت خلاص شود؟
او را بپذیرید

به طور کلی، خجالتی بودن عیب و عار نیست. کودکان خجالتی، اغلب اوقات شنونده های خوبی 
هستند و در مدرسه با مشکلات کمتری دست و پنجه نرم می کنند. خجالتی بودن ، وقتی بحران 
زا می شود که فرزندتان را به فردی افسرده و گوشه گیر تبدیل کند. اگر در فرزندتان یکی از 

گزینه های زیر را مشاهده کردید به متخصص مشاور و روان شناس مراجعه کنید: 
  به مدرسه نمی رود.

 نمی تواند دوست پیدا کند. 
حوصله میهمانی رفتن و تماشای مسابقات ورزشی را ندارد.  

 از خجالتی بودنش ناراحت است و دلشوره دارد.
به شیوه ای که کودک شما برای آرام کردن کودک خجالتی نمایش به کار می گیرد دقت کنید 

زیرا می تواند حاوی سرنخ هایی در مورد علل خجالتی بودن فرزند شما باشد
تحقیقات نشان می دهد، کودکان خجالتی، متفکر، هم دل و متکی به خود هستند، اما برای 
کشف و دست یافتن به چیزهای تازه تلاش نمی کنند. آنها به سختی با موقعیت های تازه هماهنگ 
می شوند و زمان بیشتری نیاز دارند تا با دیگران گرم بگیرند. برقراری ارتباط را دوست دارند اما 

چنین نمی کنند چون می ترسند یا بلد نیستند.
چطور می توانیم به فرزند خجالتی خود کمک کنیم؟

توجه به این نکات در روند درمان ضروری است و مراقبان و والدین باید این نکات را در نظر 
بگیرند:

گفت و گو با همسالان
به فرزندتان کمک کنید تا گروهی از همسالانش را دعوت و با آنها گفت و گو کند. این کار سبب 

می شود فرزندتان از ارتباط برقرار کردن نترسد. 
اعتماد به نفس اش را افزایش دهید

وقتی فرزندتان می خواهد به میهمانی برود اعتماد به نفس اش را افزایش دهید. اگر پی بردید 
فرزندتان در کنار سایر همسالان از میهمانی لذت نمی برد از متخصص مشاور و روان شناس 

کمک بگیرید. 
در رستوران او غذا سفارش دهد

به فرزندتان اجازه دهید تا از مهارت های اجتماعی اش در موقعیت های گوناگون استفاده کند. 
از فرزندتان بخواهید تا با صندوق دار فروشگاه حرف بزند و پول پرداخت کند. هنگامی که در 

رستوران هستید از او بخواهید غذا سفارش دهد. 
از مقایسه کردن پرهیز کنید

به او عشق بورزید و تاییدش کنید. از واژه های تمسخرآمیز مانند ترسو، خجالتی، دست و 
پاچلفتی و بی عرضه استفاده نکنید.از سرزنش کودک به دلیل بازی نکردن با همسالان بپرهیزید. 

او را با دیگران مقایسه نکنید و اجتماعی بودن اطرافیانش را به رخ او نکشید.
به دیگران نگویید خجالتی است

به کودک برچسب خجالتی بودن نزنید و اگر سوم شخصی در یک جمع از شما پرسید، آیا 
کودکتان خجالتی است، بلافاصله پاسخ دهید: خیر، کمی زمان نیاز دارد تا به موقعیت جدید عادت 

کند.به کودک مسئولیت های کوچک بدهید و اعتماد به نفس او را تقویت کنید.
نقش بازی کنید

از طریق نقش بازی کردن و با استفاده از عروسک های کودک و به کار گرفتن خود کودک در 
این نمایش ها می توانید به نتایج خوبی برسید. مثلا می توانید از عروسک یا عروسک های خیمه 

شب بازی در این نمایش ها استفاده کنید یا اینکه بدون هیچ وسیله ای خودتان به ایفای نقش 
بپردازید.

کودکان خجالتی، متفکر، هم دل و متکی به خود هستند، اما برای کشف و دست یافتن به 
چیزهای تازه تلاش نمی کنند. آنها به سختی با موقعیت های تازه هماهنگ می شوند

فرزند خود را در شرایط داخل شدن به کلاس قرار دهید و به عملکرد او دقت کنید اینکه چه 
می کند و چه می گوید. حالا شرایط را تغییر دهید خود شما نقش کودک خجالتی را بازی کنید 
و او را در جایگاه مربی کلاس بگذارید که می خواهد به کودک خجالتی کمک کند. به شیوه ای 
که کودک شما برای آرام کردن کودک خجالتی نمایش به کار می گیرد دقت کنید زیرا می تواند 

حاوی سرنخ هایی در مورد علل خجالتی بودن فرزند شما باشد.
علت را جویا شوید

حتما دلیلی دارد که فرزند شما در منزل به یک شیوه عمل می کند و دربیرون خانه و در 
حضوردیگران به شیوه ای دیگر. و ممکن است در بیان علت آن مشکل داشته باشد. با چند سوال 

جستجوگر ممکن است بتوانید به ریشه مشکل برسید.
در پیدا کردن دوست به او کمک کنید

برای همه پیدا کردن دوست یک کار راحت و طبیعی به نظر نمی رسد به خصوص برای 
خردسالانی که هنوز مدرسه نمی روند، زیرا برای آنان یک فعالیت کاملا جدید است که ممکن 
است کودک را خیلی درگیر کند. بنا بر این کمی در این کار مداخله کنید. به آرامی در این 
مسیر گام بردارید. کودک خود را به یکی از هم سن و سالانش معرفی کنید فرقی نمی کند که 
همکلاسی اش باشد یا فرزند یکی از همسایگان. اگر احساس کردید آنها با هم راحت هستند و 

فرزند شما توانست با او بجوشد. از آن کودک دعوت کنید تا برای بازی پیش فرزند شما بیاید. 
اورا آماده کنید

اگر فرزند شما قرار است در یک مهمانی تولد شرکت کند یا هر جای دیگری که ممکن است 
او در آن شرایط احساس راحتی نکند، شما باید جلوتر از زمان باشید و از صبح آن روز در مورد 
جایی که قرار است برود، کسانی که آنجا حضور دارند و اتفاقاتی که قرار است آنجا بیفتد با وی 
صحبت کنید. و یک بازی کوچک در باره آن، ممکن است به کودک شما کمک کند که در آن 

شرایط احساس بهتری داشته باشد. 

 رضا مختاری*
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دبیر مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم 
و عضو ارشد شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان با 
بیان اینکه پوپولیست ها فقط نمایش می دهند و در 
انتخابات 96 حرفی برای گفتن ندارند گفت: شورای 
برای  ریزی  برنامه  طلبان  اصلاح  گذاری  سیاست 

انتخابات 96 را آغاز می کند.
رقابت برای انتخابات ریاست جمهوری و شورای 
اما  شود؛  می  آغاز  دیگر  سال  یک  از  کمتر  شهر 
جناح های سیاسی کشور از هم اکنون خود را آماده 
شرکت در انتخابات می کنند. دبیر مجمع محققین 
و مدرسین حوزه علمیه قم و عضو ارشد شورای 
سیاست گذاری اصلاح طلبان می گوید: »فعالیت 
شورای سیاست گذاری ادامه پیدا می کند. ما، هم به 
بررسی عملکرد شورای سیاست گذاری در انتخابات 
می پردازیم و هم با توجه به در پیش بودن انتخابات 
ریاست جمهوری و شورای شهر در یک سال آینده 
برنامه ریزی های خود را آغاز می کنیم. از آنجا که 
تبلیغات برای انتخابات ریاست جمهوری سال 96 
و شورای شهر کمتر از یک سال دیگر شروع می 
شود ما به هیچ وجه فعالیت های خود را تعطیل 
نمی کنیم.« مشروح گفت و گوی ایرنا با آیت الله 
سید حسین موسوی تبریزی دبیر مجمع محققین و 
مدرسین حوزه علمیه قم، دادستان پیشین انقلاب و 
نماینده پیشین مجلس در دوره اول و سوم در ذیل 

آمده است:

تحلیل شما از نتیجه انتخابات مجلس در سال 
94 چه بود؟ به عنوان عضو شورای سیاست گذاری 
اصلاح طلبان آیا پیش بینی می کردید که اصلاح 

طلبان با وجود رد صلاحیت ها وارد مجلس شوند؟
من عادت ندارم پیش از روی دادن اتفاقات، پیش بینی 
خود را در رسانه ها بیان کنم اما در محافل خصوصی و در 
جمع دوستان پیش بینی من این بود که موفقیت اصلاح 
طلبان بیش از این هم می تواند باشد. در بیان علل و 
عوامل تاثیر گذار، باید به انتخابات خرداد 92 اشاره کنم. در 
انتخابات ریاست جمهوری دوره یازدهم اصلاح طلبان خیلی 
دیر به اجماع رسیدند. حضور آیت الله هاشمی رفسنجانی 
در انتخابات و کاندیداتوری آقای عارف از دلایلی بود که 
مانع از اجماع اصلاح طلبان تا چند روز مانده به برگزاری 

انتخابات شد. 
رد صلاحیت آیت الله هاشمی و کناره گیری آقای عارف 
به صلاحدید بزرگان، حرکت مردم را برای نقش آفرینی در 
انتخابات دوره یازدهم ریاست جمهوری تندتر و منسجم تر 
کرد. من به خوبی به یاد دارم که مجمع مدرسین حوزه 
علمیه قم چند ماه قبل از انتخابات ریاست جمهوری فعالیت 
های خود را برای نقش آفرینی در انتخابات آغاز کرد. ما 
اعلام کردیم که در انتخابات ریاست جمهوری شرکت می 
کنیم و کاندیدای مورد نظر خود را خواهیم داشت بسیاری 
از دوستان جوان در آن روزها از این موضع گیری ناراحت 
بودند و تذکر می دادند که شما چرا می خواهید در انتخابات 
شرکت کنید و تنور انتخابات را برای دیگران گرم کنید. با 
این حرف ها گلایه خودشان را از تصمیم مجمع بیان می 
کردند؛ اما مجمع مدرسین معتقد بود که ما راهی جز تکیه 

بر صندوق های رای نداریم. 
این بحث ها تا رد صلاحیت آیت الله هاشمی ادامه 
داشت رد صلاحیت ایشان جو عمومی جامعه را به سمت 
حضور و نقش آفرینی موثر مردم تغییر داد. به تعبیر درست 
تر رد صلاحیت هاشمی به جامعه هیجان و انگیزه لازم را 
برای تغییر داد. حتی در روز انتخابات سال 92، تعداد افرادی 
که انگیزه پیدا می کردند تا در انتخابات شرکت کنند هر 

لحظه بیشتر می شد. 
به سرانجام  و  از روی کار آمدن دولت روحانی  پس 
رسیدن برجام؛ این امیدواری در جامعه ایجاد شد که می 
توان در انتخابات مجلس نقش آفرینی موثر داشت. جامعه 
ایران، یک جامعه جوان محسوب می شود آگاهی این نسل 
از رویدادهای کشور و دغدغه مندی آنان به فعالان سیاسی 

این نوید را می داد که جامعه می خواهد در انتخابات اسفند 
94 نقش موثری ایفا کند. مجموع اتفاقاتی که در طول دو 
سال گذشته رخ داد و عملکرد موفق دولت در سیاست 
خارجی اکثریت آگاه جامعه را به این نتیجه رساند که باید 

سیاست های دولت یازدهم ادامه پیدا کند. 
مردم دیدند که عملکرد دکتر ظریف عزت ما را در جهان 
بین الملل افزایش داد؛ بنابراین مردم علی رغم مشکلات 
اقتصادی حل نشده، به سیاست ها و رویکردهای دولت 
یازدهم نگاه مثبتی دارند. این نگاه مثبت در ذهن اصلاح 
طلبان و حامیان دولت این تصور را ایجاد کرد که می 
توانند برنده انتخابات باشند حتی پیش بینی می کردند که 

پیروزی گسترده تر از نتایج 7 اسفند باشد.

اصول گرایان می گویند ما در شهرستان ها، کرسی 
های بیشری به دست آوردیم. آیا دلیل عدم موفقیت 

حامیان دولت و اصلاح طلبان رد صلاحیت ها بود؟
من پیش بینی می کردم که اصلاح طلبان کرسی های 
بیشتری درمجلس دهم به دست آورند. ما بر این اعتقاد بودیم 
که اتحاد میان اصلاح طلبان و حامیان دولت زمینه را برای 
موفقیت بیشتر فراهم می کند؛ اما به هر حال می دانستیم که 
اصلاح طلبان همیشه با چالش رد صلاحیت ها توسط شورای 
نگهبان روبه رو هستند چنان که در گذشته نیز این نوع رفتار 

یک سویه شورای نگهبان را تجربه کرده بودیم.

نظر  گرایان  اصول  برخی  و  اصلاحات  منتقدان 
خلاف شما را دارند. می گویند اصلاح طلبان در قضیه 
رد صلاحیت ها مظلوم نمایی می کنند و رد صلاحیت 

ها گسترده نبوده است، نظر شما چیست؟
 آمار و مستندات به ما می گوید که میزان رد صلاحیت 
ها در این دوره بسیار بیشتر و گسترده تر بوده است. این 
نوع رفتار  حتی دامن اعتدال گرایان و حامیان دولت را نیز 
گرفت. ما افراد زیادی را سراغ داشتیم که از هر نظر شایسته 
بودند و دلیلی برای رد صلاحیت آنان وجود نداشت. در یک 
نقد منصفانه باید بگویم که شورای نگهبان در این انتخابات 
جناحی عمل کرد. ما حتی در تبریز کاندیدایی را داشتیم 
که جانباز بود، سال ها در جبهه های جنگ حضور داشت 
و مردم تبریز هم این شخص را به خوبی می شناختند 
و نسبت به وی نظر مثبتی داشتند؛ اما متاسفانه شورای 
نگهبان نظر دیگری داشت و ایشان را رد صلاحیت کرد. به 

عنوان مثال معاون شهید باکری را در جبهه رد صلاحیت 
کردند و مثال های دیگر. در مجموع این برخوردها منجر به 
حذف نیروهای کارآمد شد. به طوری که می توانم ادعا کنم 
در برخی از شهرستان ها برای اصلاح طلبان دیگر کاندیدایی 
باقی نمانده بود که در انتخابات شرکت کند؛ بنابراین در 
برخی شهرستان ها لیست امید اصلا کاندیدایی نداشت. ما 
ناچار شدیم از کاندیداهای اصول گرایی حمایت کنیم که 

رفتار معتدل تری داشتند.

شما اشاره کردید که که با اعتدال گرایان و اصول 
گرایان معتدل ائتلاف کردید. شورای سیاست گذاری 
آیا پیش بینی می کرد که برخی از افراد حاضر در 
لیست امید رفتار متفاوتی را داشته و در مجلس 

پایبند به فراکسیون نباشند؟
این احتمال وجود دارد که برخی افرادی که از طریق 
ائتلاف در لیست امید قرار گرفته اند یعنی اصول گرایان 
معتدل و اعتدال گرایان با برخی تصمیمات فراکسیون امید 

همراه نباشند.

این اختلافات احتمالی بیشتر در چه زمینه هایی 
است؟

به هر حال در برخی مسائل جناحی ممکن است همه 
یک نظر را نداشته باشند؛ مثلا در انتخابات هیات رئیسه، 
روسای کمیسیون ها و رئیس مجلس ممکن است بحث 
های متفاوتی وجود داشته باشد؛ اما در مسائل اقتصادی، 
سیاست خارجی و حمایت از دولت هیچ اختلافی میان 
اصلاح طلبان، اعتدال گرایان و مستقلین وجود ندارد. به 
معنای بهتر در مسائل کلان کشور تمام اعضای حاضر در 

لیست امید یک نظر را خواهند داشت.

شما به عنوان عضو شورای سیاست گذاری اصلاح 
طلبان در قم، پیشنهاد دادید که آقای لاریجانی در 

لیست امید قرار بگیرد چرا؟
 ائتلاف میان نیروهای میانه رو در مجلس تمرین خوبی 
برای اصلاح طلبان بود. من خودم در قم پیشنهاد دادم که 
آقای لاریجانی را در لیست قرار بدهیم، برخی دوستان 
اصلاح طلب مخالف بودند اما اکثریت اعضاء آگاهانه موافقت 
کردند. به هر حال عملکرد دکتر لاریجانی در تصویب برجام، 
حمایت از دولت یازدهم و کنترل تندروهای پایداری در 

مجلس مثبت بود.

شرایط قم متفاوت بود؛ اما در شهرستان ها چرا 
اعضای رهروان در لیست امید قرار گرفتند؟

قم متفاوت نیست، اما وقتی در این شهر تمام کاندیداهای 
ما را رد کردند ما اصلاح طلبان باید چه کاری انجام می 
دادیم. قم به لحاظ برخی دخالت ها شرایط اش متفاوت 
شده است که الان لازم نمی دانم در مورد آن صحبت 
کنم. به عنوان مثال آقای اسماعیل مقدم را رد کردند که 
شخصی مومن، انقلابی، جانباز و مورد تایید مردم است 
که حتی می توانست بدون هیچ زحمتی اعتماد عمومی 
را جلب کند. اصلاح طلبان از ائتلاف با اعضای رهروان، 
اصول گرایان معتدل و اعتدال و توسعه، ناراضی یا پشیمان 
نیستند. شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان در شرایط 
خاص کشور تصمیم گرفت که با نیروهای معتدل و میانه رو 
ائتلاف کند. این ائتلاف کم ترین ثمره اش حذف نیرو های 
تندروی نزدیک به جبهه پایداری و مخالفان دولت بود. ما در 
انتخابات مجلس دهم از ائتلاف ضرر نکردیم. اصلاح طلبان 
از ائتلاف با نمایندگان رهروان و همفکران لاریجانی ضرر 

نکرده و نمی کنند.

به  مردم  بزرگ  شهرهای  و  تهران  در  همیشه 
لیست ها رای می دادند اما این بار چرا در شهرهای 
کوچک نیز اغلب کاندیداهای لیستی و جناحی برنده 

شدند؟
 این امر نشانه آگاه شدن مردم است. نشانه این است 
که دیگر شعارهای پوپولیستی مردم را به راحتی فریب نمی 
دهد. ما در این دوره شاهد بلوغ نسبی جامعه ایرانی بودیم. 

این بلوغ حتی در شهرهای کوچک خود را نشان داد.

یعنی در سال 96 و حتی دوره بعد از آن افرادی 
با شعارهای پوپولیستی نمی توانند اقبال عمومی را 

به دست آورند؟
آگاهان به مسائل جامعه بر این باورند که جامعه ایران به 
سمت دموکراسی حرکت می کند و امروز نسبت به گذشته 
آگاه تر شده است. دیگر کسی نمی تواند با شعار، وعده و 
دادن اطلاعات غلط به مردم آنها را فریب دهد. رسانه ها و 
فضای مجازی امروز نقش آگاه سازی خود را به خوبی انجام 
می دهند. قطعا پوپولیسم دیگر به جامعه ایران باز نمی گردد 

دیگر کسی با شعارهای پوپولیستی و جمع کردن مردم به 
دور خود نمی تواند رئیس جمهور شود یا وارد مجلس شود. 
من معتقدم دیگر افرادی که شعارهای پوپولیستی و عوام 
فریبی می دهند نمی توانند اعتماد عمومی را جلب کنند؛ 
اما کسان دیگری هم هستند که می خواهند با بزرگ کردن 

ضعف های اقتصادی کشور برای خود رای جمع کنند.

وضعیت اقتصادی جامعه چطور؟ آیا فقر و بیکاری 
و  رای  پذیر  اقشار آسیب  برخی  موجب می شود 

نظرشان بر خلاف نظر شما و فعالان سیاسی باشد؟
شاید کسی بتواند از وضعیت بد اقتصادی مردم برای 
خود و جریان اش دستاویزی پیدا کند تا اظهار نظر و 
سخنرانی کند اما این جامعه را نمی توان فریب داد و تنها 
با شعار آنها را همراه کرد. به لطف آگاه سازی رسانه ها و 
تجربه مردم بعید است دیگر پوپولیست ها به عرصه قدرت 
بازگردند. پوپولیست ها فقط نمایش می دهند دیگر نمی 
توانند مردم را فریب دهند و قدرت اجرایی کشور را به دست 
گیرند.  برای جلوگیری از نقش آفرینی برخی جریانات 
سیاسی که از مشکلات اقتصادی می خواهند بهره برداری 
سیاسی کنند لازم است دولت به مردم درباره وضعیت 
اقتصادی کشور توضیح دهد. به معنای بهتر دولت با مردم به 
گفت و گو بنشیند. البته باید دانست که مشکلات اقتصادی 
کشور بسیار زیاد است و نباید توقع داشت که ما هر چه 
می گوییم مردم بپذیرند. لازم است دولت یازدهم در کنار 

توضیح دادن شرایط، عمل هم بکند.

آیا تشکیل مجلس همراه با دولت می تواند به 
حسن روحانی برای اداره کشور کمک کند؟

تشکیل مجلس همراه با دولت یازدهم اتفاق خوبی است 
که ما امروز شاهد آن هستیم؛ اما صرف همراهی برخی 
نمایندگان با دولت کافی نیست. مجلس می تواند با ارائه 
طرح های مفید و کارشناسی شده به دولت کمک کند یا به 
لوایحی که دولت به مجلس می آورد نگاه کارشناسی داشته 
باشد. همراهی مجلس با دولت بدین معنا نیست که مجلس 
طرح نداشته باشد یا لوایح را به صورت کارشناسی بررسی 

نکند و فقط آنها را تصویب کند.
لازم است مجلس دهم برای حل مشکلات اقتصادی 
به طرح های کارشناسی شده اقتصادی بپردازد و راه قانونی 
نماینده  فراهم کند. من دو دوره  برای دولت  را  درست 

مجلس بودم، هر چند دوره اول نمایندگی ام، به دلیل آنکه 
دادستان کل کشور شدم نیمه تمام ماند. معتقدم یکی از 
بهترین کارهای مجلس، ارائه طرح های کارشناسی شده 
برای کمک به دولت است. از سوی دیگر یکی از وظایف مهم 
مجلس، نظارت بر قوا، دستگاه های اجرایی و دولت است. 
هر چند اصلاح طلبان خود را حامیان دولت می دانند اما 
مجلس دهم نباید تحقیق و تفحص از دوایر اجرایی، وزارت 
خانه ها و سازمان ها را فراموش کند. اگر مجلس دهم به 
وظیفه نظارتی خود به درستی عمل کند ما کمتر از گذشته 
شاهد فساد خواهیم بود. من خودم رئیس کمیسیون اصل 
نود مجلس سوم بودم، وقتی وزیر می دید که با اطلاعات 
و آمار مشخص فعالیت های اش رصد می شود ناچار می 
شد در کمیسیون حاضر شود و پاسخ دهد؛ اما اگر نماینده 
از وزیر مطالباتی را داشته باشد که خارج از عرف و روابط 
قانونی مجلس و دولت است مانند استخدام افراد یا بودجه 
برای پروژه ای خاص دیگر وزیر برای تحقیق و تفحص 
مجلس ارزشی قائل نخواهد شد؛ بنابراین اگر مجلس دهم 
می خواهد به دولت کمک کند لازم است تحقیق و تفحص 
را جدی بگیرد و نمایندگانی را در کمیسیون اصل 90 قرار 

دهد که سالم و دارای وجدان کاری باشند.

آیا شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان برنامه یا 
طرحی برای کمک فکری به نمایندگان راه یافته به 

مجلس دارد؟
کارگروه هایی برای کمک به نمایندگان فراکسیون امید 
تشکیل شده است اما به صورت ساختارمند در شورای 
تشکیل  من  اما  نداریم؛  چیزی  چنین  گذاری  سیاست 
یک شورای مشورتی با حضور افراد با تجربه، متخصص و 
دانشگاهی را به فراکسیون امید پیشنهاد می دهم. یکی 
از مشکلات ما در ایران این است که نمایندگان مجلس 
از مشاوره های تخصصی بی بهره اند. من سعی می کنم 
در جلسات آینده شورا، تشکیل یک ساختار مشاوره ای یا 
شورای مشاوره ای را پیشنهاد دهم. اگر شورای سیاست 
گذاری می خواهد به اهداف خود برسد لازم است شرایط را 
برای کمک فکری و مشاوره ای متخصصین به نمایندگان 
ساختارمند فراهم کند. معتقدم فراکسیون امید نیازمند 

شورای مشورتی است. 

آیا شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان به کار 
خود ادامه می دهد یا پس از انتخابات مجلس و آغاز 

به کار آن فعالیت ها متوقف خواهد شد؟
خیر، فعالیت شورای سیاست گذاری ادامه پیدا می 
کند. ما هم به بررسی عملکرد شورای سیاست گذاری در 
انتخابات می پردازیم و هم با توجه به در پیش بودن انتخابات 
ریاست جمهوری و شورای شهر در یک سال آینده برنامه 
ریزی های خود را آغاز می کنیم. از آنجا که تبلیغات برای 
انتخابات ریاست جمهوری سال 96 و شورای شهر کمتر از 
یک سال دیگر شروع می شود ما به هیچ وجه فعالیت های 
خود را تعطیل نمی کنیم. جمع بندی دوستان این است که 
این ساختار می تواند همچنان فعال باشد. شورای سیاست 
گذاری اصلاح طلبان برنامه ریزی خود را برای انتخابات 
ریاست جمهوری و شورای شهر به زودی آغاز می کند. 
شورای سیاست گذاری تجربه موفقی در انتخابات اخیر بود 
هر چند مشکلات ساختاری هم داشت. سعی می کنیم 

مشکلات ساختاری آن را برطرف کنیم.

در  طلبان  اصلاح  که  دارد  وجود  تضمینی  چه 
انتخابات شورای شهر به لیست واحد برسند؟

تجربه شکست ها و اختلافات گذشته با ما می گوید 
که می توانیم با ائتلاف و اتحاد قوی تر باشیم. امیدواریم 
که اصلاح طلبان از گذشته درس بگیرند. من چندی پیش 
گفتم که ما اصلاح طلبان بیشترین ضربه را از اختلافات 
درونی خود خوردیم و نمی توانیم همه تقصیرها را گردن 
احمدی نژادی ها بیاندازیم. با این تجربه موفق شورای 
سیاست گذاری و تجربیات سال های گذشته امیدواریم به 

اجماع برسیم.
گفت و گو: سعید سیف

آیت الله موسوی تبریزی:

پوپولیست ها در انتخابات 96 حرفی برای گفتن ندارند

دیــدگاه

جلسه دیروز مجلس با حال و هوای رقابت بر سر صندلی ریاست 
مجلس و پیروزی علی لاریجانی در این رقابت به پایان رسید. چهره 
خندان علی لاریجانی از همان اوایل صبح دیروز که جلسه با 206 
نفر از نمایندگان رسمی شد، نوید زودهنگام پیروزی رئیس پیشین 

مجلس را می داد.
جلسه دیروز با تذکرات پی در پی هاشم زایی رئیس سنی مجلس 
آغاز شد. او از همان زمانی که زنگ مجلس خورد، از نمایندگان 
خواست با توجه به انتخاباتی که مجلس در پیش دارد نظم را رعایت 
کنند. سپس دستور جلسه قرائت شد و هاشم زایی از نمایندگانی که 
می خواستند نامزد شوند دعوت کرد تا اسامی خود را اعلام کنند. 
مطابق انتظار، علی لاریجانی و محمدرضا عارف برای کاندیدای 
ریاست معرفی شدند. نکته جالب توجه، نحوه اعلام اسامی بود که 
فاطمه حسینی عضو هیأت رئیسه سنی مجلس آن را بر عهده داشت. 
او پس از اینکه نام علی لاریجانی و محمدرضا عارف را اعلام کرد،  
گفت: »تَکرار می کنم! دکتر محمدرضا عارف، دکتر علی لاریجانی«. 
این لحن، یادآور پیام سید محمد خاتمی در جریان انتخابات هفتم 
اسفند بود. پس از اعلام اسامی کاندیداها، برگه های رأی توزیع شد 
و گلدان های جمع آوری آرا نیز در صحن چرخید؛ در همین حین 
فاطمه حسینی هم توضیح داد که در وبگاه صحن اسامی کاندیداها 
قابل مشاهده است و نماینده ها می توانند به آن رجوع کنند. در هنگام 
جمع آوری آرا، علیرضا محجوب نماینده مردم تهران با صدای بلند 
این مسأله را اعلام کرد که قصد مطرح کردن تذکری را دارد اما 
هاشم زایی توضیح داد در هنگام اخذ رأی تذکر وارد نیست. این 
دیالوگ ها در طول جلسه چندین بار بین محجوب و هاشم زایی 
تکرار شد تا اینکه در پایان جلسه لاریجانی به محجوب اجازه داد 
تذکرش را عنوان کند. پس از تذکر نافرجام محجوب، شمارش آرا 
تحت نظارت چهار نفر از نمایندگان آغاز شد. در این هنگام علیرغم 
جنب و جوش صحن، لاریجانی و عارف در صندلی های خود در 
ردیف های دوم و سوم نشسته بودند و فقط گهگاهی برای صحبت 
با نمایندگانی که جهت خوش و بش با آنها می آمدند از جای خود 
بلند می شدند. در ادامه جلسه در حالی که 276 تن از منتخبان 
مردم در صحن حضور داشتند کاندیداهای نواب رئیس اعلام شدند. 
حاجی بابایی،  دهقان، مطهری و پزشکیان کسانی بودند که برای این 
پست اعلام آمادگی کرده بودند. مجلس دقایقی را با همهمه طی 
کرد تا اینکه با اعلام هاشم زایی مشخص شد که لاریجانی بار دیگر بر 
صندلی ریاست مجلس تکیه زده است؛ او با اختلاف 70 رأی عارف 
را پشت سر گذاشت و رئیس موقت مجلس شد؛ ریاستی که احتمالًا 
در انتخابات هیأت رئیسه دائمی نیز تکرار خواهد شد. پس از اعلام 
آرا، تعداد زیادی از نمایندگان به سمت لاریجانی رفتند و با رئیس 
خندان مجلس دیده بوسی کردند. از سوی دیگر برخی نمایندگان هم 
به سوی عارف رفتند. در این هنگام عارف به سمت لاریجانی رفت و 
به او تبریک گفت؛ دیده بوسی این دو رقیب، یکی از صحنه های جالب 

امروز مجلس را رقم زد. 
در این هنگام تعدادی از نمایندگان شروع به دست زدن کردند 
که این اقدام نیز در نوع خود قابل توجه بود؛ برخی هم همزمان با 
آنها،  صلوات فرستادند. هنگامی که اسامی کاندیداهای دبیری مجلس 
قرائت می شد، تبریک نمایندگان به لاریجانی همچنان ادامه داشت 
و فاطمه حسینی یک بار دیگر از واژه »تَکرار« استفاده  کرد و البته 
محجوب هم کماکان تقاضای مطرح کردن تذکرش را عنوان می کرد 
و باز هم همان دیالوگ های تکراری بین او و رئیس مجلس ادامه 

پیدا کرد. 
در ادامه، اسامی کاندیداهای ناظرین نیز اعلام شد و شمارش آرای 
رأی گیری قبلی همچنان ادامه داشت و محجوب هم برای دادن تذکر 
به چانه زنی خود ادامه داد. در این زمان به دلیل اینکه مجلس هیچ 
دستور دیگری نداشت، نمایندگان در صندلی های خود نشسته بودند 
و سکوت و سکون بر صحن مجلس حاکم بود. در این زمان یکی از 
منتخبان مردم از هاشم زایی خواست خاطره ای تعریف کند که او 
گفت بهترین خاطره ام همان بود که دیروز در مرقد امام )ره( گفتم. 
او همچنین به سکوت مجلس اشاره کرد و توضیح داد: آیین نامه ما 
متعلق به زمان عهد عتیق بود و الان فرق کرده؛ آن موقع در زمان 
رأی گیری تنفس اعلام می کردیم و نمایندگان برای پذیرایی و تنفس 
به بیرون می رفتند. در مجلس اول و سوم این کار را کردیم. من هم 
می خواستم این کار را بکنم ولی نمی شود. حالا شما خسته شده اید 
و در اینجا نشسته اید. یکی از نمایندگان به شوخی به هاشم زایی 
گفت: مملکت پیشرفت کرده؛ هاشم زایی  هم پاسخ داد بله؛ مملکت 
پیشرفت کرده ولی متأسفانه من پیشرفت نکرده ام. هنوز تبریک ها به 
لاریجانی ادامه داشت و مجلس در سکوت به سر می برد؛ چند دقیقه 
دیگر هم سپری شد و هاشم زایی مجبور شد برای پر کردن وقت 
مجلس خاطره اش را بازتعریف کند. وقتی هاشم زایی اعلام کرد که 
قصد تعریف کردن خاطره اش را دارد، نمایندگان در واکنش به این 
تغییر نظر خندیدند و به درخواست هاشم زایی برای تعریف خاطره اش 
صلوات فرستادند. در ادامه پزشکیان و دهقان به عنوان نواب اول و 
دوم رئیس معرفی شدند. نکته قابل توجه نیز اختلاف کم آرای بین 
دهقان و مطهری بود به طوری که دهقان تنها با اختلاف چهار رأی 
توانست به جایگاه هیأت رئیسه راه پیدا کند. پس از اعلام آرا، عده ای 
از منتخبان مردم با این دو نایب رئیس مجلس خوش و بش کردند و 
دهقان هم برای تبریک به سوی پزشکیان رفت. بعد از دقایقی، اسامی 
ناظران و دبیران نیز اعلام شد و در حالی که دو تن از نمایندگان 
زن برای نظارت و دبیری مجلس کاندید شده بودند، هیچ یک از آنها 

نتوانستند رأی لازم را از نمایندگان کسب کنند. در نتیجه ترکیب 
هیأت رئیسه همچنان مردانه باقی ماند. پس از تکمیل اعضای هیأت 
رئیسه، هاشم زایی از اعضای هیأت رئیسه موقت خواست برای ادای 
سوگند در پشت تریبون حاضر شوند. با حضور هیأت رئیسه در جایگاه 
سخنرانان، لاریجانی متن سوگند را قرائت کرد و اعضای هیأت رئیسه 

پس از او متن را تکرار و سوگند یاد کردند.
سپس رئیس سنی مجلس جایگاه ریاست را به لاریجانی تحویل 
داد و به شوخی خطاب به او گفت: آقای رئیس تشریف بیاورید که 
من اینجا را سالم و آماده تحویل بدهم؛ البته یک مقدار مشکل است.

لاریجانی پس از خوش و بش با اعضای هیأت رئیسه سنی، جایگاه 
ریاست را تحویل گرفت و پس از یک روز و نیم غیبت از جایگاه 
ریاست، بار دیگر بر صندلی رئیس مجلس تکیه زد. دبیران منتخب 

نمایندگان نیز سایر جایگاه های هیأت رئیسه را در اختیار گرفتند.
لاریجانی بلافاصله پس از در اختیار گرفتن ریاست مجلس وارد 
نطق شد. او در سخنان خود از نمایندگان که به او رأی داده اند 
تشکر کرد و بار دیگر بر رفاقت قدیمی با عارف تأکید و از او نیز 
سپاس گزاری و ابراز امیدواری کرد که مجلس در سایه همگرایی به 
کار خود ادامه دهد. لاریجانی در سخنرانی نسبتاً طولانی خود که در 
آن بر اقتصاد و فرهنگ نیز تأکید شده بود، مجلس دهم را به اشتباه 
مجلس نهم خواند که تعدادی از نمایندگان حاضر در صحن اشتباه 
او را تصحیح کردند. رئیس مجلس نهم نیز در پاسخ گفت: از بس 
گفته ایم مجلس نهم باز هم همان را گفتیم. پس از نطق لاریجانی، 
شعب پانزده گانه بررسی اعتبارنامه نمایندگان گزارش جلسات روز 
شنبه خود را قرائت کردند. زمانی که سکینه الماسی در پشت تریبون 
قرار گرفت تا گزارش شعبه خود را قرائت کند سخنان خود را با 
»به نام خداوند رنگین کمان« آغاز کرد؛ استفاده از این نوع ادبیات 
که در مجلس کم سابقه است باعث تعجب حضار شد. به گزارش 
ایسنا، جلسه حساس امروز نمایندگان که ترکیب هیأت رئیسه موقت 
مجلس را تعیین کرد پس از تذکر محجوب که نهایتاً موفق به مطرح 

کردن تذکر خود شده بود و سه تذکر دیگر به پایان رسید و قرار 
است نمایندگان پس از بررسی اعتبارنامه ها در روز سه شنبه تشکیل 

جلسه علنی بدهند.

سهم »امیدی ها« و »ولایتی ها« 
از هیات رییسه موقت مجلس دهم

اصلاح طلبان مجلس دهم در حالی توانستند سه کرسی از 12 
کرسی هیات رییسه را از آن خود کنند که در سه دوره گذشته 
مجلس در اقلیت محض بودند و جایگاهی در صدر مجلس نداشتند. 
بر اساس نتیجه انتخابات سهم هر کدام از دو فراکسیون ولایت و امید 
در بین 12 عضو هیات رییسه موقت مجلس دهم 3 کرسی در برابر 
9 کرسی بود؛ البته از 9 کرسی اصولگرایان هم سه کرسی در اختیار 
اعضای جبهه پایداری و نزدیکان این تفکر قرار گرفته و این در حالی 
است که این گرایش فکری در مجلس دهم در اقلیت مطلق )کمتر از 
15 نفر( قرار گرفته اند. نکته مهم این است که منتخبان مجلس دهم 
در حالی به 12 عضو هیات رییسه اعتماد کردند که همگی سابقه 
نمایندگی در مجلس را داشته و به جز یک نفر مابقی نمایندگی مردم 
را در دوره نهم نیز بر عهده داشته اند؛ این در حالی است که طبق 
آمار رسمی وزارت کشور 177 نفر از منتخبان مجلس دهم هیچ 
سابقه نمایندگی در کارنامه خود ندارند. هیات رییسه مجلس دهم 
عبدالکریم حسین زاده و محمد قسیم عثمانی را به عنوان دو اقلیت 
مذهبی سنی در خود جای داده است. در این گزارش به اختصار به 
گرایش سیاسی 12 عضو هیات رییسه موقت مجلس دهم اشاره 

شده است:
سابقه  اصولگرا،  قم،  مردم  منتخب  )رییس(:  لاریجانی  علی 
نمایندگی در ادوار هشتم و نهم )کاندیدای فهرست امید از حوزه 
انتخابیه قم( مسعود پزشکیان )نایب رییس اول(: منتخب مردم تبریز، 

اصلاح طلب، سابقه نمایندگی در ادوار هشتم و نهم
محمد دهقان )نایب رییس دوم(: منتخب مردم چناران و طرقبه، 
اصولگرا و نزدیک به جبهه پایداری، سابقه نمایندگی در ادوار هفتم، 

هشتم و نهم
غلامرضا کاتب )دبیر هیات رییسه(: منتخب مردم گرمسار، 

اصولگرا، سابقه نمایندگی در دوره نهم
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی )دبیر هیات رییسه(: منتخب 
مردم مشهد، اصولگرا و عضو جبهه پایداری، سابقه نمایندگی در ادوار 
هشتم و نهم. اکبر رنجبرزاده )دبیر هیات رییسه(: منتخب مردم 

اسدآباد، اصولگرا، سابقه نمایندگی در دوره هشتم
عبدالکریم حسین زاده )دبیر هیات رییسه(: منتخب مردم نقده، 

اصلاح طلب، سابقه نمایندگی در دوره نهم
موسوی لارگانی )دبیر هیات رییسه(: منتخب مردم فلاورجان، 

اصولگرا، سابقه نمایندگی در ادوار هشتم و نهم
احمد امیرآبادی فراهانی )دبیر هیات رییسه(: منتخب مردم قم، 

اصولگرا و عضو جبهه پایداری، سابقه نمایندگی در دوره هشتم
بهروز نعمتی )ناظر هیات رییسه(: منتخب مردم تهران، اصولگرا، 
سابقه نمایندگی در دوره نهم )کاندیدای فهرست امید از حوزه 

انتخابیه تهران(
محمد آشوری )ناظر هیات رییسه(: منتخب مردم بندرعباس، 

اصولگرا، سابقه نمایندگی در ادوار هفتم، هشتم و نهم
محمد قسیم عثمانی )ناظر هیات رییسه(: منتخب مردم بوکان، 

اصلاح طلب، سابقه نمایندگی در ادوار هشتم و نهم

گزارشی از حاشیه های دومین جلسه مجلس دهم؛

تَکرارریاست؛ تحکیم رفاقت عارف متشکریم!
در یکی دو ماه گذشته کمتر رسانه ای بود که نقبی به 
رقابت بر سر کرسی ریاست مجلس دهم نزده باشد و البته 
تمامی آنها هم از ظن خود، یار یکی از دو گزینه احتمالی 
بودند. برخی با اشاره به تفاوت سلیقه مردم از انتخابات 
مجلس نهم تا مجلس دهم، از تقاضای »تغییر« از سوی 

مردم سخن گفته و بر تنور تغییر سرنشین کرسی ریاست می دمیدند. برخی به تفاوت 
سوابق مدیریتی عارف و لاریجانی مشغول بوده و یکی را بر دیگری رجحان می دادند. 
برخی به استناد اینکه کدام جناح در مجلس دهم اکثریت را دارد، کرسی ریاست را سهم 
این جناح قلمداد می کردند. برخی با یادآوری از خود گذشتگی عارف در انتخابات ریاست 
جمهوری 92، بر این باور بودند که او دیگر نباید به دلایلی همچون نمایش بلوغ سیاسی 
در کشور و استحکام پایه های دموکراسی بار دیگر از خود گذشتگی کند؛ برخی طلبکارانه 
کرسی ریاست را حق او می دانستند. برخی اصولگرایان معتدل حاضر در لیست امید را به 
بی وفایی متهم می کردند که با وجود رای آوری از سوی این لیست، به جرگه حامیان ریاست 

لاریجانی پیوسته اند و ...
اینکه در میانه این تحلیل ها، عارف برای احقاق حق خودش به عنوان منتخب اول تهران 
نامزد ریاست شد، یا بر اساس برخی تحلیل های رسانه های منتقدش بنا بر استدلال های 
حامیانش به این رقابت هل داده شد؛ را هیچ کس جز خود او و خدایش نمی داند. پیشاپیش 
بر هر گونه کری خوانی سیاسی و من می دانستم و ما می دانستیم که او رای ندارد و ... هم 
باید خط بطلان کشید؛ چرا که اگر او شانس ریاست نداشت؛ همین رسانه های منتقد و 
حتی بعضا موافق بر سر خوان تحلیل تفاوت ریاست او و لاریجانی نمی نشستند و غالبا 
پیشاپیش روضه نمی خواندند که وای اگر عارف رئیس شود، چه می شود یا چه نمی شود...

فارغ از همه این تجزیه تحلیل های سیاسی و رسانه ای، جا دارد از محمدرضا عارف تشکر 
شود. او نه تنها نق نق های برخی حامیانش و غرغرهای برخی منتقدانش را به جان خرید 
و خودش را در مظان رای نمایندگان قرار داد که به همه ناظران نیز نشان داد که می توان 
در عین »رفاقت«، »رقابت« کرد. در طول ماه های اخیر که او منتخب تهران شده است، 
هرگز نه به نیش و کنایه و نه با ایما و اشاره، اهانتی به رقیب نکرده و همواره از او به نیکی 
یاد کرد. او همان مشی ای را در پیش گرفت که عبدالله نوری در رقابت با ناطق نوری در 
انتخابات هیات رئیسه مجلس پنجم، پیشه کرده بود. نجیبانه نامزد شد، پهلوانانه رقابت کرد 

و اخلاق مدارانه به نامزد پیروز تبریک گفت.
قابل پیش بینی است که برخی در روزهای آتی برای او نسخه بپیچند که »بهتر بود 
نامزد نمی شدی و ...« ولی عارف با حضور در این رقابت هم وزن خود را سنجید و هم به 

حامیان و منتقدانش »واقع گرایی« را نشان داد.

نسرین  وزیری

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای منصور صادقی فرزند اسماعیل دارای شناسنامه شماره 654 به شرح دادخواست به کلاسه 
950644 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح داده است 
که شادروان اسماعیل صادقی به شناسنامه شماره 9 در تاریخ 1394/8/4 در اقامتگاه دائمی خود را 

فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1 - منصور صادقی فرزند اسمعیل ش.ش 654 نسبت با متوفی فرزند. 2 - عباس صادقی 
فرزند اسمعیل ش.ش 22 نسبت با متوفی فرزند. 3 - مرتضی صادقی فرزند اسمعیل ش.ش 
0370060784 نسبت با متوفی فرزند. 4 - ناصر صادقی فرزند اسمعیل ش.ش 5018  نسبت 
با متوفی فرزند. 5 - عفت صادقی فرزند اسمعیل ش.ش 1328 نسبت با متوفی فرزند. 6 - هاجر 
صادقی فرزند اسمعیل ش.ش 1329 نسبت با متوفی فرزند. 7 - خدیجه صادقی فرزند اسمعیل 
ش.ش 1327 نسبت با متوفی فرزند. 8 - عصمت صادقی فرزند اسمعیل ش.ش 1330 نسبت با 
متوفی فرزند. 9 - فاطمه صادقی فرزند اسمعیل ش.ش 3768 نسبت با متوفی فرزند. 10 - بتول 
صادقی فرزند اسمعیل ش.ش 8087 نسبت با متوفی فرزند. 11 - زهرا صادقی فرزند اسمعیل 
ش.ش 465 نسبت با متوفی فرزند. 12 - بتول سلطانی فرزند ابوالقاسم ش.ش 863  نسبت با 

متوفی زوجه.   
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی 
اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به 

دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم
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اگر مرتكب گناه شدى

به سرعت، آن را با توبه نابود كن

دوشنبه - 10خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4013

مدیر عامل شرکت شهرکهای صنعتی استان قم گفت: 
از این پس شرکت شهرکهای صنعتی قم می کوشد تا 
با همکاری دانشگاه صنعتی استان در جهت بهره مندی 
توان ملی در حل مشکلات و خلاء علمی و تحقیقاتی 

بخش صنعت، گام های بلند تر و موثری بردارد.
به گزارش روابط عمومی شرکت شهرکهای صنعتی 
استان قم؛ مهندس امیر طیبی نژاد با اشاره به انعقاد 
تفاهم نامه ایی توسط شرکت شهرکهای صنعتی استان 
با دانشگاه صنعتی قم اظهارداشت: یکی از راههای برون 
رفت واحدهای تولیدی و صنعتی از فعالیت سنتی و 
غیر علمی که سبب هدررفت سرمایه و کاهش بهره 

وری است آشنایی با علم روز و بهره گیری از دانش و 
فن آوری و تحقیقات صنعتی است. وی ارتباط فعال و 
غیر تشریفاتی صنعت با مراکز دانشگاهی و بکارگیری 
نیروهای جوان، خلاق و دانش محور را عاملی مهم در 
ارتقاء سطح بهره وری و تولید کالایی بازار محور برشمرد 
با  این شرکت  راستا  در همین  و خاطرنشان ساخت: 
ایجاد مرکز علمی کاربردی و تربیت نیروهای متخصص 
و کاردان در بخش فنی کمك های شایان توجهی به 
تامین نیروهای واحدهای صنعتی نمود ولی با توجه به 
محدود بودن امکانات نیاز است تا از ظرفیت های موجود 
استان نیز استفاده شود. مدیرعامل شرکت شهر کهای 

صنعتی قم یادآور شد: در این تفاهم نامه همکاری های 
پژوهشی، آموزشی، خدمات آزمایشگاهی، حضور اعضاء 
هیئت علمی دانشگاه در بخش صنعت و رفع نیازهای 
تحقیقاتی و مطالعاتی، عارضه یابی واحدهای صنعتی و 
توسعه استفاده از فن آوری های نو و دانش بنیان بخوبی 
دیده شده است. وی با بیان اینکه براساس این تفاهم نامه 
کلیه نیازهای اعلامی علمی واحدهای صنعتی در دستور 
کار پایان نامه های دانشجویی قرار خواهد گرفت افزود: 
بدنبال ان هستیم تا در راستای این تفاهم نامه مرکز 
فناوری و ارتباط صنعت با دانشگاه در شهرك های صنعتی 

استان راه اندازی شود.

مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی استان قم:

ارتباط بخش صنعت با مراکز دانشگاهی غیر تشریفاتی باشد

تعدادی از مبلغان نمونه طرح آرامش بهاری در همایش مبلغان اعزامی سازمان اوقاف در 
ماه مبارک رمضان در قم تجلیل شدند.

همایش مبلغان اعزامی سازمان اوقاف و امور خیریه در ماه مبارک رمضان با حضور آیت الله 
خاتمی عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری، مسئولان اوقاف و تعدادی از مبلغان ظهر 
یکشنبه در سالن همایش امامزاده سید علی )ع( قم برگزار شد. در این مراسم تعدادی مبلغان 
نمونه نوروزی طرح آرامش بهاری با اهدای لوح و هدایایی تجلیل و قدردانی شدند. حجج اسلام 
کرامت ملکیان، ناصر جوانبخت، هادی لطف الهی، علی حیدری و حسین علی پور به صورت 
نمادین در این مراسم تجلیل شدند. مدیرکل اعزام مبلغ سازمان اوقاف و امور خیریه در این 
مراسم طی سخنانی اظهار کرد: درحال حاضر نام ایران در تمام جهان می درخشد و تصمیم 

گیری های کشورهای منطقه به ایران بستگی دارد و نقشی که ما الان در جهان دارا هستیم را 
مرهون امام راحل هستیم. حجت الاسلام احمد شعبانی با بیان این که شهدا در هشت سال 
جنگ تحمیلی پیروزی خون بر شمشیر را نشان دادند، ابراز کرد: به گفته آیت الله جوادی آملی 
امام خمینی )ره( در میان امامزادگان بزرگترین امامزاده است زیرا با انقلاب اسلامی هدف همه 
ائمه را تحقق بخشیدند. وی با اشاره به اعزام مبلغ در ماه مبارک رمضان افزود: اعزام مبلغ به 
تقاضای استان ها بستگی دارد و تاکنون هزار نفر درخواست داشته ایم که این میزان با نزدیک 
شدن به ماه رمضان افزایش می یابد. مدیرکل اعزام مبلغ سازمان اوقاف و امور خیریه ادامه داد: 
روز چهارشنبه ثبت نام مبلغان برای ماه مبارک رمضان آغاز می شود و افراد می توانند با مراجعه 

به سایت نسبت به ثبت نام خود اقدام کنند.

طی مراسمی؛

مبلغان نمونه طرح آرامش بهاری در قم تجلیل شدند

انتظامی  فرماندهی  راه  پلیس  رئیس 
استان از اعمال محدودیت های ترافیکی 
در روزهای چهاردهم و پانزدهم خردادماه 
در محورهای مواصلاتی استان قم خبر داد.

در  راد  جمشیدی  اردشیر  سرهنگ 
گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، 
مراسم  برگزاری  به  توجه  با  اظهارداشت: 
بیست و هفتمین سالگرد ارتحال حضرت 
جمهوری  بنیانگذار  )ره(  خمینی  امام 
بین  سفرهای  افزایش  و  ایران  اسلامی 

شهری و تراکم ترافیک در روزهای 14 الی 
15 خردادماه و همزمانی با تعطیلات پایان 
هفته به دلیل افزایش ایمنی و تسهیل در 
عبور و مرور از روز پنجشنبه سیزدهم تا روز 
جمعه چهاردهم خردادماه، محدودیت های 
ترافیکی اعمال می شود. به گفته وی تردد 
کلیه وسائل نقلیه سنگین باربری شامل 
تریلی، کامیون و کامیونت به جز حاملین 
مواد سوختی و فاسدشدنی از ساعت 22 
روز پنجشنبه سیزدهم تا ساعت 15 روز 

سلفچگان-قم  محور  از  چهاردهم  جمعه 
»در مسیر رفت و محور قدیم« قم-تهران 
»در مسیر رفت و برگشت ممنوع است. 
وی تصریح کرد: رانندگان اینگونه وسائل 
نقلیه می توانند از محور اتوبان ساوه جهت 
کنند.  استفاده  تهران  استان  به  عزیمت 
وسائل  افزود:  راد  جمشیدی  سرهنگ 
نقلیه سنگینی که از استان های مرکزی و 
اصفهان به سمت تهران در حرکت هستند 
می توانند از محور« سلفچگان–ساوه–تهران 

و بالعکس تردد داشته باشند. رئیس پلیس 
گفت:  قم  استان  انتظامی  فرماندهی  راه 
وسائل نقلیه سنگینی که از استان های 
جنوبی کشور شامل هرمزگان، سیستان و 
بلوچستان، کرمان و یزد به سمت تهران در 
حرکت هستند می توانند از مسیر سه راهی 
نطنز-مورچه خورت- دلیجان – سلفچگان 
– ساوه تهران و بالعکس و یا از مسیر آزاد 
راه قم – کاشان و در ادامه از آزاد راه قم – 

گرمسار به سمت تهران تردد کنند.

رئیس پلیس راه استان قم اعلام کرد:

محدودیت های ترافیکی محورهای مواصلاتی قم در 14 و 15 خرداد

اخبـــار
استاندار قم:

مدرسه سازی زیربنای
 پیشرفت جامعه است

 استاندار قم مدرسه سازی را زیربنای پیشرفت و توسعه جامعه دانست و 
گفت: مدرسه سازی عزت دو دنیا را در بر خواهد داشت.

سید مهدی صادقی ظهر یکشنبه در هجدهمین جشنواره خیرین مدرسه 
ساز اظهار داشت: مدرسه سازی زیربنای پیشرفت و توسعه کشور را در بر 
می گیرد. وی با بیان اینکه مدرسه سازی عزت دو دنیا را در بر خواهد داشت، 
افزود: امور خیر در مملکت در مسائل و موضوعات مختلفی با نیت خالص برای 
کسب رضای خدا انجام می شود. استاندار قم بیان کرد: در بحث خیرین مدرسه 
ساز، بسترسازی توسعه علم و دانش که زیرساخت پیشرفت و تعالی دنیا و 

آخرت انسان است در اولویت قرار دارد.
وی گفت: برخی از حوزه های مستعد کمک و مساعدت در موضوعاتی از 
قبیل بیماری ام اس، بیماری های خاص و غیره ظرفیت جذب در جامعه فعلی 
را ندارد و مجبورند در مکان های خاص و شرایط خاص دور از خانواده و اجتماع 
نگهداری شوند و نیازمند مساعدت هستند. صادقی عنوان کرد: جشنواره های 
تجلیل از خیرین در تشویق و ترغیب افرادی که هنوز فرصت حضور در صحنه 

امر خیر را پیدا نکرده اند نقش موثری را ایفا خواهد کرد.
وی اظهار کرد: افرادی که در بسترسازی انجام امر خیر و احداث مدرسه 

تلاش می کنند، زمینه پیشرفت جامعه را فراهم می سازند.

معاون سیاسی امنیتی استانداری قم:

قم باید در رتبه آخر طلاق 
در کشور باشد

معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری قم گفت: با توجه به اینکه شهر 
قم، محل مراجعات علمی و دینی مردم کشور و جهان است باید رتبه طلاق 

در قم به رتبه 31 کاهش یابد.
احد جمالی ظهر دیروز در کارگروه بانوان که با حضور جمعی از مدیران 
دستگاه های اجرایی استان قم برگزار شد، با اشاره به انتقاد یکی از مدیران از 
عملکرد شهرداری  اظهار کرد: شهرداری باید به مسائل و مشکلات شهری به 
صورت جدی اهتمام داشته و نسبت به برطرف کردن این مشکلات اقدام کند.

وی با بیان اینکه شهرداری در انجام کار مدیریتی با مشکلاتی روبه رو است 
و محدودیت هایی دارد، تصریح کرد: شهرداری در وضعیتی به سر می برد که 
یک هزار و 500 میلیارد تومان به بانک بدهکار است ولی با این وجود توانسته 

اقدامات خوبی را از نظر عمرانی و فنی در شهر داشته باشد.
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با تاکید بر اینکه حرکت شهرداری قم 
حرکت رو به جلو است، عنوان کرد: تا زمانی که شهرداری بخواهد جان تازه ای 

بگیرد و قامت راست کند چند سال طول می کشد و باید منتظر بود.
جمالی با اشاره به حضور سقائیان نژاد در پست مدیریت شهرداری قم بیان 
کرد: مدیری که اکنون به مدیریت شهر قم اهتمام دارد، اهل فن و متعهد 
است و مجموعه ای که در شهرداری قم به خدمت اشتغال دارند از دلسوزان 
مردم و شهر به شمار می روند. وی تاکید کرد: بر همه دستگاه ها لازم است که 
به شهرداری کمک کنند تا شاهد آبادانی شهر و رسیدن وضعیت شهری به 
نقطه مطلوب باشیم و در این راستا لازم است همانگونه که شهرداری در امور 
گوناگون با دستگاه ها همکاری می کند با شهرداری همکاری کنیم تا شهر قم 

از همه نظر به نقطه مطلوب برسد.
معاون سیاسی امنیتی استانداری قم در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشاره به کاهش آمار طلاق در قم بیان کرد: رسیدن رتبه استان قم در مسئله 
طلاق از رتبه چهارم به رتبه هشتم خوب است ولی نباید به عنوان مطلوب به 
این رتبه نگریست و زمانی رتبه قم در طلاق مطلوب خواهد شد که به رتبه 

31 یعنی آخرین استان برسیم.
جمالی با اشاره به ظرفیت معنوی و فرهنگی قم گفت: از تمام دنیا مراجعات 
علمی و دینی خود را در قم به سرانجام می رسانند و به همین دلیل باید 

مواردی مثل طلاق در این شهر معنوی با برنامه ریزی و جدیت کم شود.
وی، سفر اخیر رئیس جمهور به قم را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: از 
مهمترین ویژگی های شهر قم میزبانی از بزرگان علمی و سیاسی کشور و سایر 

نقاط جهان برای دیدار با علما و مراجع است.
معاون سیاسی امنیتی استانداری قم تاکید کرد: باید نقاط ضعف مسائل 
اجتماعی را در قم شناسایی و نسبت به برطرف کردن آن اهتمام داشته باشیم 
تا بتوانیم به عنوان الگویی برای سایر استان ها باشیم و در این راستا لازم است 
برای برون رفت از مشکلات،  بر روی آموزش و پرورش به عنوان نهادی که 
روح لطیف کودکان را شکل می دهد سرمایه گذاری های لازم را داشته باشیم.

رئیس پلیس امنیت عمومی استان تاکید کرد: هرگونه 
تظاهر به روزه خواری در هر یک از واحدهای صنفی ممنوع 

بوده و در صورت مشاهده آن واحد پلمپ خواهد شد.
سرهنگ جواد قنبری در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبری پلیس، با اعلام خبر فوق بر لزوم تشدید برخورد با 
واحدهای صنفی متخلف تاکید و توصیه هایی را به متصدیان 
این واحدها و عموم شهروندان ارائه کرد. وی با بیان اینکه 
کلیه واحدهای صنفی مسافر پذیر براساس طرح زمان بندی 
فعالیت ابلاغی از سوی اداره نظارت براماکن عمومی ملزم به 
فعالیت هستند، بر رعایت استتار کامل و پرهیز از تظاهر به 
روزه خواری تاکید کرد و گفت: در صورت تخلف واحد صنفی 
متخلف پلمپ خواهد شد. رئیس پلیس امنیت عمومی استان 
قم افزود: کلیه واحدهای صنفی اعم از جگرکی، آبمیوه و 
بستنی، ساندویچی و پیتزا و کبابی ملزم به تعطیلی کامل 
تا نیم ساعت قبل از اذان مغرب بوده و در صورت فعالیت 
نسبت به پلمپ واحد صنفی اقدام خواهد شد. وی ادامه داد: 
کلیه کافی شاپ ها و رستوران های داخل هتل ها و مراکز 
اقامتی ملزم به رعایت استتار کامل بوده و در ضمن حق 
پذیرش مشتریان خارج از مسافرین همان هتل نخواهند 
داشت. سرهنگ قنبری تاکید کرد: هرگونه تظاهر به روزه 
خواری در هر یک از واحد های صنفی توسط متصدیان یا 

مراجعین ممنوع و در صورت مشاهده واحد صنفی پلمپ 
خواهد شد. به گفته وی براساس مصوبه کمیسیون نظارت 
شهرستان کلیه اغذیه فروشی ها، آبمیوه و بستنی و جگرکی 
و کبابی صرفاً در ایام ماه مبارک رمضان مجاز به فعالیت تا یك 

ساعت قبل از سحرمی باشند. رئیس پلیس امنیت عمومی 
استان قم خاطرنشان کرد: دکه ها و مراکز پذیرائی داخل 
پایانه های مسافربری ملزم به رعایت استتار کامل و پرهیز از 
تظاهر به روزه خواری بوده و در صورت تخلف نسبت به پلمپ 

واحد صنفی اقدام خواهد شد. 
وی با تاکید بر اینکه هیچ یک از قهوه خانه ها و سفره 
خانه های سطح شهر حق فعالیت در طول روز را ندارند، 
تصریح کرد: در صورت مشاهده واحد صنفی متخلف تا 
پایان ماه مبارك رمضان پلمپ می شود. سرهنگ قنبری 
افزود: کلیه صنوف خدماتی که قصد ارائه خدمات در طول 
ماه مبارک رمضان دارند صرفاً مجاز به فعالیت با مجوز اداره 
نظارت براماکن عمومی بوده در غیر این صورت از فعالیت 

آنان ممانعت می شود. 
وی اضافه کرد: کلیه سوپر مارکت ها و خواربار فروشی 
ها صرفاً مجاز به ارائه مواد خوراکی به صورت بیرون بر بوده 
و حق پذیرش مشتری و سرو مواد خوراکی و یا نوشیدنی 
تا قبل از اذان مغرب راندارند. رئیس پلیس امنیت عمومی 
فرماندهی انتظامی استان قم ابرازامیدواری کرد: متصدیان 
واحدهای صنفی و شهروندان همچون سال های گذشته 
همکاری لازم را داشته و پلیس را در انجام هرچه بهتر وظایف 

خود یاری کنند.

اعضای شورای اسلامی شهر قم به همراه جمعی از مدیران شهر از تعدادی از پروژه های 
مهم شهری بازدید کردند.

ولی الله بیاتی رئیس شورای اسلامی شهر قم، علیرضا قاری قرآن معاون امور زیربنایی و 
شهرسازی شهرداری قم به همراه جمعی از اعضای شورای اسلامی شهر و مدیران شهری 
پیش از ظهر دیروز با حضور در پروژه های روگذر میثم، تقاطع سه سطحه 15 خرداد و 
عماریاسر، تقاطع عماریاسر و امام علی، تقاطع سه سطحه شهیدان محمودنژاد، بلوار مرجعیت 

و پارک آبی بوستان غدیر روند تکمیل این پروژه ها را مورد بررسی قرار دادند.
پروژه روگذر میثم یکی از پروژه های شهری قم است که ارتباط مناطق سه و 6 شهری را 
فراهم کرده و توسط قرار گاه قائم ارتش در حال اجرا است اما به دلیل برخی هماهنگی ها با 
شرکت راه آهن و مشکلات مالی روند تکمیل آن با کندی پیش رفته و پروژه قریب به یک 
سال تأخیر دارد. عملیات اجرایی پروژه تقاطع عماریاسر و امام علی نیز آذر ماه سال گذشته 
توسط شرکت آبادراهان پارس با اعتباری بالغ بر 350 میلیارد ریال آغاز شده است و تاکنون 
با سرعت قابل توجهی پیگیری شده و پیش بینی می شود زودتر از زمان بندی مورد نظر به 
بهره برداری برسد. این پروژه ارتباط بلوار عماریاسر را با بزرگراه امام علی تکمیل خواهد کرد و 
ظرفیت بلوار عماریاسر به عنوان یکی از معابر ورودی شهری قم را فعال می کند. پروژه تقاطع 
سه سطحه عماریاسر و 15 خرداد از دیگر پروژه هایی بود که اعضای شورای شهر قم از آن 
بازدید کردند. این پروژه نیز خرداد ماه 92 با زمانبندی 16 ماهه با اعتباری بالغ بر 410 میلیارد 
ریال توسط قرارگاه قائم ارتش آغاز شد و تاکنون به دلیل وجود برخی معارضات تاسیساتی 
و ملکی روند تکمیل آن با تأخیر مواجه شده است. همچنین اعضای شورای شهر قم از روند 
پیشرفت پروژه تقاطع سه سطحه شهیدان محمودنژاد بازدید کردند. کلنگ احداث این پروژه 
نیز کمتر از یک ماه قبل به زمین زده شد و تاکنون پیشرفت قابل توجهی داشته است. این 
پروژه هم به صورت روگذر از بلوار جمهوی و زیرگذر از بلوار شهیدان محمودنژاد اجرایی شده 
و نقش بسزایی در کاهش بار ترافیکی این محورها و تکمیل ارتباط رینگ های دوم و سوم 
شهری خواهد داشت. بازدید از پروژه بلوار مرجعیت از دیگر برنامه های دیروز مسؤولان شهری 
بود. فاز نخست بلوار مرجعیت حدفاصل انسجام و میدان شهید کریمی کمتر از یک ماه قبل 
افتتاح شد و در حال حاضر فاز دوم و سوم آن تا شهرک قدس و پردیسان در حال اجرا است. 
این بلوار به عنوان یکی از طولانی ترین بزرگراه های شهری قم به طول 9.5 کیلومتر و مکمل 
رینگ سوم شهر، انتهای بلوار جمهوری را به شهرک قدس و منطقه پردیسان متصل می کند. 
برنامه پایانی بازدیدهای دیروز اعضای شورای اسلامی شهر قم، بازدید از نخستین پارک آبی 
شهر در بوستان غدیر بود. عملیات اجرایی این پروژه تفریحی و سرگرمی نیز از سال 87 آغاز 

شده و اواسط تابستان به بهره برداری خواهد رسید.
رئیس شورای اسلامی شهر قم:

پروژه تقاطع شهیدان محمودنژاد ظرف یکسال به بهره برداری می رسد
رئیس شورای اسلامی شهر قم در حاشیه این بازدید ها گفت: با وجود مشکلاتی که در 
خلال اجرای پروژه تقاطع سه سطحه شهیدان محمودنژاد- بلوار جمهوری برای مردم ایجاد 

شده، اما پیشرفت سریع و قابل توجه آن رضایت مردم را جلب خواهد کرد.
ولی الله بیاتی، ضمن تقدیر از مدیران شهرداری برای پیگیری تکمیل پروژه های شهری و 
فعالیت آنها، اظهار کرد: علی رغم مشکلات اقتصادی که در کشور وجود دارد، اما با عزم مدیران 
شهر تمام پروژه های عمرانی فعال هستند و شاهد وضعیت مطلوبی در این زمینه هستیم. 
وی با اشاره به وضعیت پروژه تقاطع سه سطحه شهیدان محمودنژاد، اظهار کرد: این پروژه 

طبق برنامه قبلی شهرداری به مرحله اجرا در آمده و با سرعت بسیار خوبی در حال پیشرفت 
است. رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به مشکلاتی که در مسیر اجرای پروژه تقاطع سه 
سطحه شهیدان محمودنژاد برای مردم ایجاد شده است، گفت: قاعدتا هر پروژه ای که اجرایی 
می شود مشکلاتی برای مردم ایجاد می کند اما سرعت و پیشرفت چشمگیر آن مردم را راضی 
خواهد کرد. وی تصریح کرد: این پروژه در دو شیفت و بعضا سه شیفت فعال شده تا مشکلات 
کمتری متوجه مردم باشد و پس از پایان پروژه ظرف یکسال آینده کیفیت و سرعت اتمام آن 

کام مردم را شیرین خواهد کرد.
معاون امور زیربنایی و شهرسازی شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری از تقاطع سه سطحه ۱۵ خرداد - عماریاسر تا آبان ماه
معاون امور زیربنایی و شهرسازی شهرداری قم نیز درحاشیه این بازدید ها گفت: عمده 
مشکلات پروژه تقاطع سه سطحه عماریاسر و 15 خرداد برطرف شده و این نوید را می دهیم 
که پروژه تا آبان ماه در اختیار مردم قرار گیرد. دکتر علیرضا قاری قرآن وضعیت پروژه تقاطع 
سه سطحه 15 خرداد و عماریاسر را مورد توجه قرار داد و گفت: این پروژه هم در مسیر اجرا با 

مشکلاتی روبرو شده بود که با همت مدیران شهر مشکلات پروژه برطرف شده است.
وی از افتتاح پروژه تقاطع سه سطحه عماریاسر و 15 خرداد در نیمه دوم سال خبر داد و 
گفت: این پروژه تاخیر زیادی در تکمیل داشته و این نوید را می دهیم که قبل از پایان سال 
پروژه را در اختیار مردم قرار دهیم. قاری قرآن تصریح کرد: در حال حاضر تمام جبهه های 
کاری پروژه فعال است و با جمع آوری خط فاضلاب معارض در مسیر پروژه، حداکثر تا چهار 
ماه دیگر تقاطع تکمیل خواهد شد. معاون امور زیربنایی و شهرسازی شهرداری قم همچنین 
با اشاره به مشکلات پروژه روگذر میثم تصریح کرد: روگذر میثم نیز در مردادماه به نتیجه می 
رسد و در اختیار مردم قرار خواهد گرفت. وی روند پیشرفت فاز دوم و سوم بلوار مرجعیت را 
مورد توجه قرار داد و افزود: فاز دوم این پروژه نیز حدفاصل میدان شهید کریمی و شهرك قدس 
تا پایان سال به بهره برداری می رسد. قاری قرآن با بیان اینکه پروژه بلوار مرجعیت رینگ سوم 
شهری را تکمیل می کند، گفت: روند پیشرفت این پروژه نیز از سرعت قابل توجهی برخوردار 
است. وی به آغاز عملیات اجرایی پروژه تقاطع سه سطحه شهیدان محمودنژاد-بلوار جمهوری 
اشاره کرد و گفت: سعی داریم طی یك برنامه یکساله این پروژه را به بهره برداری برسانیم و آن 

را به عنوان پروژه ای الگو و ویژه در شهر قم مطرح کنیم.
راه اندازی تقاطع امام علی و عماریاسر در نیمه نخست سال آینده

معاون شهردار قم درادامه گفت: تقاطع امام علی )ع( و عماریاسر پیشرفت خوبی داشته و 
زودتر از زمانبندی تعیین شده در نیمه نخست امسال به بهره برداری می رسد.

دکتر قاری قرآن با اشاره به مشکلات برخی پروژه های نیمه کاره شهری تصریح کرد: با 
حضور اعضای شورای اسلامی شهر گزارشاتی در خصوص معضلات این پروژه ها و اقداماتی 
که باید در راستای رفع مشکلات صورت گیرد ارائه شد و امیدواریم بتوانیم به زودی شاهد 
افتتاح پروژه های نیمه کاره شهری باشیم. معاون امور زیربنایی و شهرسازی شهرداری قم به 
برنامه ویژه مدیریت شهری برای تکمیل پروژه های شاخص شهر در سال 95 اشاره کرد و 
افزود: طبق برنامه ریزی که صورت گرفته سال گذشته تعدادی از پروژه های نیمه کاره شهری 
فعال شدند و امسال سعی بر این است که تمام آنها را به بهره برداری برسانیم. وی با بیان 
اینکه پروژه تقاطع عماریاسر و امام علی یکی از پروژه های شاخص شهر است که در نیمه اول 
سال گذشته آغاز شده است، گفت: طبق برنامه این پروژه در نیمه اول سال 95 و زودتر از 
موعد زمان بندی به بهره برداری رسیده و در اختیار مردم قرار می گیرد. معاون امور زیربنایی 

و شهرسازی شهرداری قم روند تکمیلی پروژه پارك آبی بوستان غدیر را یادآور شد و گفت: این 
پروژه نیز که با مشارکت شهرداری قم در حال اجرا است، پس از رفع مشکلات ظرف یك ماه 

آینده در اختیار مردم قرار می گیرد.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم:

بوستان غدیر به قطب تفریحی قم تبدیل شود
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم در حاشیه بازدید از مجموعه 
تفریحی آب و تاب بوستان غدیر و پارك آبی آن گفت: بوستان غدیر می تواند به قطب تفریحی 

و گردشگری قم تبدیل شود.
عباس ذاکریان، با اشاره به وضعیت تکمیل پارك آبی و مجموعه تفریحی بوستان غدیر اظهار 
کرد: این مجموعه با تمام مشکلاتی که طی سال های گذشته داشته است اما امروز با همت و 

توان خوب سرمایه گذار با کیفیتی بالا شکل گرفته است.
وی با بیان اینکه بوستان غدیر این ظرفیت را دارد که به قطب تفریحی قم تبدیل شود، 
افزود: مردم قم از بسیاری از امکانات تفریحی و گردشگری محروم هستند و این بوستان 

می تواند ظرفیت خوبی برای شهر ایجاد کند.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم با تاکید بر ضرورت رفع 
مشکلات پارك آبی بوستان غدیر و راه اندازی سریع تر آن، خاطرنشان کرد: برخی مشکلات در 

زمینه تأمین برق و گاز مجموعه وجود داشته که در حال برطرف شدن است.
وی با اشاره به ضرورت توسعه خدمات تفریحی و گردشگری در قم گفت: بوستان غدیر 
قابلیت بالایی برای خدمت رسانی در زمینه تفریحی به مردم دارد و تاکنون نیز مردم اقبال 

خوبی به این مجموعه نشان داده اند
 سعادت طلب:

فضای شهری قم باید آماده حضور سرمایه گذاران شود
رییس کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی شهر قم در حاشیه بازدید از مجموعه 
تفریحی آب و تاب بوستان غدیر و پارك آبی آن گفت: شهر قم ظرفیت های فراوانی در بخش 

گردشگری دارد و فضای شهری باید آماده حضور سرمایه گذاران در این بخش شود.
عضو شورای اسلامی شهر قم بر لزوم رویکرد خانواده محور در توسعه زیرساخت های 

تفریحی شهر تاکید کرد.
مصطفی سعادت طلب، با اشاره به ظرفیت های این مجموعه اظهار کرد: اجرای این 
مجموعه تفریحی با این کیفیت و معماری مناسب کار فاخری برای شهر قم است. وی با بیان 
اینکه توسعه فضاهای تفریحی در شهر ظرفیت گردشگری خوبی به استان اضافه می کند، 
گفت: امروز نشانه های تصمیمات درست گذشته در تقویت زیرساخت های تفریحی شهر و 
توجه به سرمایه گذاری را مشاهده می کنیم. عضو شورای اسلامی شهر قم با اشاره به ضرورت 
توسعه و تقویت زیرساخت های بوستان غدیر، تصریح کرد: این بوستان ظرفیت خوبی در بخش 
تفریحی و گردشگری دارد و با جانمایی خوبی که شده می تواند جذابیت های گردشگری قم 
را افزایش دهد. وی با تاکید بر اینکه فضای شهری قم باید آماده حضور سرمایه گذاران شود، 
گفت: بوستان غدیر یکی از فضاهایی است که باید با جذب سرمایه گذار از قابلیت های آن 

استفاده شود.
مصطفی ملایی عنوان کرد:

رویکرد خانواده محور در توسعه زیرساخت های تفریحی قم
مصطفی ملایی در حاشیه بازدید از مجموعه تفریحی آب و تاب بوستان غدیر و پارك آبی 

آن، با تاکید بر توسعه پروژه های تفریحی و گردشگری در شهر قم اظهار کرد: توسعه اینگونه 
پروژه ها موجب رفاه و آسایش مردم و رضایتمندی آنان خواهد شد.

وی با اشاره به نیاز شهر قم به تقویت زیرساخت های تفریحی تصریح کرد: مردم قم لیاقت 
ایجاد و توسعه پروژه های تفریحی و گردشگری را دارند و باید نسبت به این امر اقدام شود.

عضو شورای اسلامی شهر قم خانواده محور بودن تعریف پروژه های تفریحی در شهر را 
مورد توجه قرار داد و گفت: رویکرد استفاده خانوادگی از زیرساخت ها در توسعه ظرفیت های 

تفریحی و گردشگری، جایگاه خانواده را تقویت می کند.
ملایی با اشاره به امکانات و قابلیت های مجموعه تفریحی و گردشگری و پارك آبی بوستان 
غدیر خاطرنشان کرد: این مجموعه با کیفیت و امکانات مناسبی ایجاد شده و می تواند با توسعه 

خدمات فضای مطلوبی برای استفاده خانواده ها باشد.

پیشرفت 9۵ درصدی عملیات ساخت پارك آبی در قم
اعضای شورای اسلامی شهر قم به همراه جمعی از مدیران شهرداری از مراحل تکمیل 

پروژه تفریحی پارك آبی بوستان غدیر بازدید کردند.
اعضای شورای اسلامی شهر قم در این بازدید با اشاره به ضرورت تقویت زیرساخت های 
تفریحی و سرگرمی شهر، لزوم رعایت موارد فرهنگی و ظرفیت های شهر قم در توسعه این 
مکان های تفریحی را یادآور شدند. عملیات اجرایی پروژه تفریحی پارك آب و تاب بوستان غدیر 
با مشارکت شهرداری قم، از سال 87 آغاز شده است که 30 هزار مترمربع زیربنا دارد. راه 
اندازی نخستین پارك آبی قم با زیربنای 12 هزار مترمربع و ظرفیت پذیرش 2 هزار نفر در هر 
سانس بخشی از این پروژه است. سازه این پروژه با ارتفاع 20 متر در خاورمیانه بی نظیر بوده 
که با بیش از 95 درصد پیشرفت هفت سرسره برای بزرگسالان و پنج سرسره برای خردسالان 
در آن در نظر گرفته شده است. همچنین باغ رستوران این مجموعه با 5 هزار مترمربع زیربنا 

و دارای 37 آلاچیق بزرگترین باغ رستوران استان محسوب می شود.

تکمیل رینگ سوم ترافیك شهر قم با بهره برداری بلوار مرجعیت
با اجرای بلوار مرجعیت رینگ سوم ترافیکی شهر و کریدور بزرگراهی شرق به غرب قم 
تکمیل شده و مسیرهای ارتباطی شهرك قدس، شهرك مهدیه و پردیسان و دسترسی آسان به 

مناطق مرکزی شهر مهیا می شود.
پروژه بلوار مرجعیت به عنوان امتداد رینگ سوم شهری، حدفاصل انتهای بلوار جمهوری تا 
شهرك قدس و پردیسان در حال اجرا است که فاز نخست آن کمتر از یك ماه قبل از انسجام تا 
میدان شهید کریمی به بهره برداری رسید. این بلوار به عنوان یکی از طولانی ترین بزرگراه های 
شهری قم به طول 9.5 کیلومتر است که بخش اعظم زیرسازی مسیر و بازگشایی صورت 
گرفته و تنها به دلیل وجود برخی معارضات در بخشی از مسیرها اقدامات اجرایی صورت 

نگرفته است. 
بلوار مرجعیت به عرض 75 متر با پیش بینی خطوط بی آرتی، پیاده رو و مسیر تردد 
دوچرخه با اعتباری بالغ بر 710 میلیارد ریال اجرایی شده است. در فاز نخست پروژه بدون 
هزینه تملك و رفع معارضات اعتباری بالغ بر 25 میلیارد ریال هزینه شده است و هدف از 
اجرای آن تکمیل رینگ سوم ترافیکی شهر و کریدر بزرگراهی شرق به غرب قم و افزایش 
مسیرهای ارتباطی شهرك قدس، شهرك مهدیه و پردیسان و دسترسی آسان به مناطق مرکزی 

شهر است.

بازدید اعضای شورای اسلامی شهر از پروژه های عمرانی شهرداری قم

نامحــرمانه
بنا به مصلحت به لاریجانی رای دادیم

 گفته می شود: رئیس جبهه مستقلین و اعتدال گرایان با بیان اینکه اصولگرایان نباید از انتخاب لاریجانی 
به خود غره شوند چرا که بنا بر مصلحت به ایشان رای دادیم؛گفت: فاصله میان آرای آقای لاریجانی و عارف 
هفتاد رای است که این میزان مربوط به جبهه مستقلین و اعتدالگرایان است. قدرتعلی حشمتیان ادامه داد: 
آقای مطهری مصلحت دیدند که فراکسیون مستقلین پس از انتخاب هیأت رئیسه اعلام موجودیت کند که 
در نتیجه شورای عالی جبهه مستقلین و اعتدال گرایان به صورت دائم جلساتی را با آقایان لاریجانی و عارف 
برگزار کرد. نائب رئیس خانه احزاب اظهار کرد: در جلسه شنبه شب شورای عالی جبهه مستقلین که با حضور 
تعدادی از منتخبان مردم در مجلس دهم همراه بود مقرر شد تا بنا به مصلحت کشور در سال نخست مجلس 
دهم جبهه مستقلین و اعتدال گرایان به دلیل سوابق ریاستی آقای لاریجانی در مجالس گذشته از ایشان 
حمایت کنند. حشمتیان با بیان اینکه هفتاد رای لاریجانی مربوط به جبهه مستقلین و اعتدال گرایان است، 
اظهار کرد: تفاوت رای لاریجانی و عارف هفتاد رای بود که این تعداد مربوط به جبهه مستقلین است و البته 

این کف رای جریان ماست و سقف رای ما نیز 132 رای به علی مطهری است.

 اظهارات جدید شجونی؟
 گفته می شود: حجت السلام جعفر شجونی در گفت و گو با »انتخاب« گفت: اصلاح طلبان مسلمانند 
ولی بی رگ هستند. تنها اصولگرایان خدا و پیغمبر را می شناسند. کدام اصلاح طلب کارهای انقلابی انجام 
داده است؟ یک مشت آدمی که مشخص نیست از کجا آمده اند، نماینده مجلس شده اند. خدا لعنت کند 
کسی که این ها را نماینده مجلس کرد و باعث شد افرادی مثل حدادعادل و توکلی رای نیاورند. وی با 
اشاره به پیروزی آیت الله جنتی در انتخابات خبرگان گفت: دورانی که آقای جنتی گذرانده، هیچکس 
دیگری نگذرانده است. افرادی که در مجلس خبرگان هستند یا کارکشته نیستند یا انقلابی نیستند و یا 
صفرکیلومتر هستند. شجونی در پاسخ به سئوالی در مورد کاندیداتوری آیت الله امینی گفت: آقای امینی 
خیلی برای ما عزیز و محترم است اما با چند رای کمتر نتوانستند ریاست را بر عهده بگیرند. حالا ما چه کار 

کنیم ایشان رئیس نشده، خودمان را بکشیم؟

هکر عربستانی دست خالی برگشت 
 گفته می شود: معاون حقوقی و امور بین الملل پلیس فتا ناجا گفت: اخطار و هشدارهای پلیس فتا 
مانع نفوذ یک هکر احتمالا سعودی به سایت و شبکه سازمان های دولتی شد. سرهنگ حسین رمضانی 
گفت: منشا حملات سایبری به سایت های دولتی ایران کشور عربستان است و عربستان باید درباره هک 
شدن سایت های دولتی ایران پاسخگو باشداو در ادامه افزود: ایران پیشرفت های چشمگیری در زمینه 
مقابله با حملات سایبری داشته است. او تصریح کرد: ایران از کشورهای قربانی تروریسم سایبری است. 
معاون امور بین الملل و حقوقی پلیس فتا خاطرنشان کرد: تا پایان امسال بیشتر سایت های دولتی به 
توانمندی مقابله با حملات سایبری مجهز می شوند. وی تصریح کرد: حمله سایبری به برخی پایگاه های 
ایرانی با ip عربستانی صورت گرفته، اما ممکن است آدرس حقیقی مهاجم، جای دیگری باشد. سرهنگ 
رمضانی افزود: به همین دلیل احتمال دارد این هکر سعودی نباشد. رمضانی خاطرنشان کرد: هیچ اطلاعات 

طبقه بندی شده به دست مهاجمان نیافتاده است.

انتقاد رئیس پدافند غیرعامل از دولت احمدی نژاد
 گفته می شود: سردار غلامرضا جلالی رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با تاکید بر این که 
سامانه های خارجی ای که در زیرساخت های حیاتی و حساس کشور مورد استفاده قرار می گیرد باید به 
شدت ارزیابی و کنترل شوند اظهار کرد: پیش از تحریم هایی که در دولت قبلی رخ داد، ما به مسوولان 
دولت وقت گوشزد کردیم که دشمن درصدد انجام اقدامات تحریمی در حوزه نفت و گاز است اما کسی به 
این موضوع توجهی نکرد. وقتی به دولتمردان سابق گفتیم که در حوزه نفت در حال تحریم هستیم به ما 

پاسخ دادند که دنیا نمی تواند خود را از نفت ما بی نصیب کند اما دیدیم که تحریم ها انجام شد.

شایعه دستگیری برادر رییس جمهور صحت ندارد
 گفته می شود: دادستان کل کشور مطالب و شایعات منتشره در برخی رسانه ها پیرامون بازداشت یکی 
از مسئولین نهاد ریاست جمهوری را تکذیب کرد. حجت الاسلام و المسلمین منتظری در پاسخ به سوال ایرنا 
و در خصوص ادعاهای مطرح شده مبنی بر بازداشت یکی از مسئولین نهاد ریاست جمهوری گفت: پس از 
انتشار این مطالب، موضوع مورد بررسی قرار گرفت و مشخص شد که این ادعا صحت ندارد. یادآوری می شود 

عصر یکشنبه یکی از رسانه ها خبر از سکوت دادستان کل کشور در این خصوص داده بود.

ایران دومین مصرف کننده بزرگ دارو در جهان  
 گفته می شود: رئیس اداره بهداشت و درمان سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به اینکه ایران 
مقام دوم مصرف دارو بعد از چین با بیش از یک میلیارد نفر جمعیت را دارد، گفت: سه تا چهار برابر 
استاندارد جهانی در کشور دارو مصرف می کنیم. عبدالهی افزود: بیشترین مصرف دارو در کشور مربوط به 
آنتی بیوتیک بوده، درحالی که مقاومت در برابر این دارو فاجعه است. وی گفت: پزشکان ما متوسط هنگام 
ویزیت بیمار 3 تا 6 قلم دارو تجویز می کنند، در حالی که در بیشتر کشورهای دنیا، پزشکان حداکثر تجویز 

دو قلم دارو را دارند.

مدیرعامل بانک ملی منصوب شد  
 گفته می شود: محمدرضا حسین زاده با حکم وزیر اقتصاد مدیرعامل بانک ملی ایران شد. محمدرضا 
حسین زاده که مدتی پیش به عنوان سرپرست بانک ملی ایران منصوب شده بود، طی حکمی از سوی 
وزیر اقتصاد، مدیرعامل این بانک شد. حسین زاده پیش از این عضو هیات مدیره بانک ملی بود. در 
بخشی از این حکم آمده است: »امید است با اتکال به خداوند متعال در جهت تحقق اصول قانون مداری، 

اعتدال گرایی و منشور اخلاقی دولت تدبیر و امید حضوری فعال و همه جانبه داشته باشید«.

در آستانه ماه مبارک رمضان صورت گرفت:

توصیه های پلیس امنیت عمومی قم به واحد های صنفی


